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Kolejne
trudne
pytanie?
Przez 18 dni Urząd Miasta nie po
trafi (nie chce?) odpowiedzieć na 
proste pytanie.

Niedawno napisaliśmy o tym, że 
zwróciliśmy się 5 grudnia o udo
stępnienie informacji, ile kar/man
datów nałożyła w okresie swojego 
funkcjonowania Straż Miejska Ole
śnicy za zanieczyszczanie powie
trza w wyniku spalania odpadów 
w piecach, zatruwanie powietrza 
poprzez emitowanie zanieczysz
czeń przewodami kominowymi. 
Na to proste pytanie po 13 dniach 
otrzymaliśmy odpowiedź, sygno
waną przez wiceburmistrz Edytę 
M ałys-N iczypor, która wezwała 
nas „do wykazania w term inie 7 
dni od dnia otrzym ania wezwa
nia, w jakim  zakresie występuje 
szczególna istotność dla interesu 
publicznego, by dokonać przetwo
rzenia żądanych informacji publicz
nych". 1 poinformowała, że wyzna
cza „nowy termin na rozpatrzenie 
wniosku, wskazując dzień 4 lutego 
2019 roku". Czyli dwa miesiące od 
daty zadania pytania...

Tym razem zadaliśmy inne pro
ste pytanie: „Czy prawdą jest, że 
m iasto O leśnica p rzejęło  profil 
„Czyste Miasto Oleśnica", funkcjo
nujący na Facebooku?". Dopytali
śmy: „A jeśli tak, to od kogo, kiedy, 
na jakich zasadach i w jakim celu?".

Miasto miało przejąć ten profil po 
tym, jak na portalu społecznościo- 
wym został założony w grudniu 
profil „Brudna Oleśnica", który bły
skawicznie zapełnił się mnóstwem 
zdjęć, nadesłanych przez mieszkań
ców, z ostatnich kilkunastu dni, po
kazujących zaśmieconą Oleśnicę.

Pytanie o przejęcie profilu zada
liśmy 20 grudnia. Do dzisiaj, tj. do 
7 stycznia, nie otrzymaliśmy odpo
wiedzi... (rar)

M IA STO  W  S K R Ó C IE  
Soyka p lus K aro lak  Trio  
BiFK zaprasza 22 lutego o 19 na 
koncert Stanisława Soyki i Trio 
Wojciecha Karolaka: Swing Com- 
munication w sali widowiskowej. W 
programie największe jazzowe hity. 
Bilety w cenie 65 zł można rezer
wować od 14 stycznia od godziny 
9 poprzez www.bifk.info. Sprzedaż 
rozpocznie się 16 stycznia od godzi
ny 16 w kasie sali widowiskowej.

K u rs po ukraińsku
„Może warto pomyśleć o odpowied
nim przeszkoleniu pracowników, któ
rzy w pełni będą w stanie zrozumieć 
prowadzone zajęcia, a dzięki temu 
zdobycie wiedzy na temat pierwszej 
pomocy będzie dla nich łatwiejsze. 
Niech w miejscu pracy będzie naj
bezpieczniej jak to możliwe” - tak re
klamują swój kurs oleśnickie Służby 
Ratownicze. Będzie on prowadzony 
w języku ukraińskim.

Capta in  K a lcow sk i
Piwo Captain Jack o smaku rumo
wym pojawiło się na polskim rynku 
jesienią 2018 roku. Promuje się 
akcją „Wygraj i leć na Ibizę!”. W jej 
ramach trzeba m.in. w kreatywny 
sposób odpowiedzieć na pytanie 
przygotowane przez zaarigażowa- 
nych do akcji influencerów, wśród 
których jest Michał Majkel Kalcow
ski.

Znowii problem
z wiaduktem...
Wiaidukt Oleśnica Rataje jest w tak złym stanie technicznym, że grozi 
nam katastrofa budowlana.

Wcześniej nie było sygnałów, że dzieje się z nim coś złego

W ostatniej kadencji samorząd 
pow iatow y d ługo zm agał się z 
problemem remontu wiaduktu na 
Wądołach. Ostatecznie za 5,3 min 
z ł  udało się, tuż przed wyborami, 
oddać go do użytku.

N ow e w ład ze  p o w iatu  b ęd ą  
m iały nieco mniejszy, ale też bar
dzo poważny problem z kolejnym 
oleśnickim wiaduktem. I z finanso
waniem jego remontu, i z w yzna
czeniem objazdu... “

M arzena Graczyk, dyrektorka 
Zarządu Dróg Pow iatowych, po
inform ow ała Zarząd Powiatu, że 
w iadu kt O leśn ica  R ata je  je s t w 
tak złym  stanie technicznym , że 
zagraża k atastro fą  budow laną.
Dodała, że osoba, która zajęła się 
sprawą, oszacowała koszt remon
tu na 1,3 -1 ,5  min zł. W skazyw a
ła, że „teren ten obejm uje obszar 
PKP, w ięc m ogą pojaw ić się pro
blemy".

Dla członków Zarządu Powiatu 
było to duże zaskoczenie, bo dwa 
lata temu była w ykonana eksper
tyza stanu obiektu. W icestarosta 
S ław om ir K apica zap y ta ł w ięc, 
czy w ów czas n ie było  żad nych  
sygnałów  o problemie z wiaduk
tem? - Nie było - odpow iedziała 
dyrektor.

Skąd powiat weźmie 1,3 min zł? 
W iadukt na W ądołach udało się 
w yrem ontow ać d zięki w ysokiej 
dotacji z rezerw y subwencji ogól
nej M inisterstw a Infrastruktury. 
50 proc. kosztów w yłożył powiat, 
50 proc. dołożył budżet państwa. 
Czy teraz jest szansa na podobną 
dotację?

Dyrektor Graczyk poinformowa
ła, że remont wiaduktu nie kwali
fikuje się, ażeby zrealizow ać go 
z dotacji. W icestarosta Sław om ir 
Kapica zaproponował jednak, aby 
zmienić parametry i wtedy - okre

ślając inwestycję jako przebudowę - 
będzie można starać się o wsparcie 
rządowe.

M arzena G raczyk p ow iedzia
ła, że należy  najp ierw  w ykonać 
ekspertyzę (badanie stanu tech
nicznego w ynikającego  z planu 
architektonicznego), która wskaże 
kierunek dalszych działań  w tej 
sprawie.

- Po jej przygotowaniu będziemy 
się starali o dotację. Chcielibyśmy 
w tym  roku w ykonać niezbędną 
dokumentację, a w przyszłym, jeśli 
uda się uzyskać dofinansow anie, 
rozpocząć inwestycję - powiedział 
Panoramie wicestarosta Sław om ir 
Kapica.

Członkowie Zarządu już dysku
towali o kw estii objazdu na czas 
rem ontu (czytaj - przebudow y) 
w iaduktu. Jego zorganizow anie 
nie będzie łatwą sprawą.

(ror)

Nowe życie fotografii
Rekonstrukcja zdjęć retro i zar
chiwizowanie ślubnych zdjęć z 
bazyliki - to dwa pierwsze pro
jekty nowej fundacji.

Przed tygodniem poinformowa
liśmy o powstaniu Kachny Funda
cji. Jej nazwa pochodzi od imienia, 
którym  w domu rodzinnym  na
zyw ano Krystynę Szydłowiecką, 
żonę Jana Podiebrada. Edukacja 
młodego pokolenia, budow anie 
więź m iędzypokoleniow a, pro
mocja Oleśnicy - w tych obszarach 
fundacja chce działać.

A zaczyna od dwóch projek
tów. - Pierwszy to „Nowe życie 
fotografii". Będzie
my rekonstruować 
stare zdjęcia. Moż- i 
na się Skontaktować 
z nami w tej sprawie 
mailow o - info@eli- 
ka.pl. Fotografie re
tro, często zniszczo
ne, często z praw ie 
niewidocznym obra
zem , d ostaną nowe 
życie. Stana się jesz
cze cenniejsza pamiąt- k a 
w d o m o w ych  a rc h iw a ch  
- mówi Panoramie K rzysztof Bu
rzyński, prezes Kachny Fundacji.

Przykład rekonstrukcji? Patrz na 
dwa zdjęcia obok. Praca obejmuje 
rekonstru kcję , popraw ę jakości, 
powiększenie, może też objąć ko
lorowanie. Środki uzyskane z tych

Komputer czyni cuda

zleceń fundacja przeznacza w cało
ści na działalność statutową.

Drugi projekt to „Tak w bazyli
ce. 1945 - 2018". Fundacja gromadzi 
zbiór fotografii ślubnych z oleśnic
kiego kościoła św. Jana. - Gorąco 
zachęcam y do przeszukania sta

rych album ów , zapu
kan ia do sąsiadów  w 
tej sprawie, zapytania 
o to znajomych - razem 
s z u k a jm y  ś lu b n y c h  
zdjęć. Szczególnie cenne 
będą te z lat czterdzie
stych, kiedy fotografia 
była  dobrem  lu k su so 
w y m  - m ó w i p re z e s  
Kachny.

W n a jn o w sz y m  w y 
d aniu  Szuw arnika  m oż
na znaleźć inform ację, z 

! których lat zdjęć fundacji 
brakuje. To m.in. roczniki 
1945-194811949-1954.

A wiecie kiedy odbył się 
pierwszy po wojnie polski 
ślub w zamkowym koście
le? Już w 1945 roku! Może 
ktoś znajdzie ślubną foto

grafię  z tego roku? N aw et 
słabej jakości. No bo przecież 
można ją  zrekonstruować...

(ror)

Cudzoziemcy 
szturmują 
rynek pracy
Zatrudniamy głównie Ukraiń
ców, ale nie tylko. A  co z naszy
mi bezrobotnymi?

Bezrobotnych zarejestrowanych 
w Powiatowym Urzędzie Pracy w 
Oleśnicy na koniec listopada było 
1.975. W porównaniu do poprzed
niego miesiąca było ich o 8 mniej. 
Vy porównaniu do stanu z listopa
da 2017 r. liczba bezrobotnych była 
mniejsza o 307 osób. Bezrobotnych 
kobiet jest 1.194, czyli 60 proc. ogó
łu.

BEZROBOTNI
m. Oleśnica -488

Syców -415

Bierutów -316

Twardogóra -227

gm. Oleśnica -189

Dziadowa Kłoda -134

Międzybórz -130

Dobroszyce -76

R A Z E M :  ^ 1.975
w  czterech  gm in ach  pow iatu 

bezrobotnych było m niej: m iasto 
O leśnica - spadek o 25 osób, Bie
rutów - spadek o 10 osób, Syców 
- o Sosób, D obroszyce - o 5 osób. 
W pozostałych gm inach nastąpił 
wzrost liczby bezrobotnych, z cze
go najw iększy w gm inie Twardo
góra - o 19 osób.

W listopadzie zarejestrowało się 
318 osób bezrobotnych, czyli o 55 
mniej niż w październiku. W listo
padzie podjęło pracę 180 osób, ale 
aź 106 w ramach pracy sezonowej.

Pracodaw cy z g ło sili 299 ofert 
pracy, tj. o 89 w ięcej n iż w paź
dzierniku.

W p ow iecie o leśn ick im  stopa 
bezrobocia w ynosiła 5,3 proc., w 
wojew ództw ie dolnośląskim - 5,0 
proc., w kraju - 5,7 proc.

Dyrektor W aldem ar Grzędziak 
na posiedzeniu  Zarządu Pow ia
tu p rzed staw ił ilo ść  w ydanych 
oświadczeń o zamiarze powierze
nia w ykonyw ania pracy obyw a
telom A rm enii, Białorusi, Gruzji, 
M ołdawii, Rosji i U krainy - patrz 
ramka.

CUDZOZIEMCY*
2014 472

2015 1.394

2016 3.951

2017 5.361

2018 5.846

'liczba zarejestrowanych oświadczeń

(ror)

PO W IAT W  S K R Ó C IE

D yre k to r na N aro d o w ym

w  styczniu obchodzone będzie 
Święto Pracownika Publicznych 
Stużb Zatrudnienia. W Warszawie 
odbędzie się uroczysta gala. 23 
stycznia dyrektor Powiatowego 
Urzędu Pracy Waldemar Grzędziak 
będzie miał swoje wystąpienie na 
Stadionie Narodowym.

D otują  d e fib ry la to r
Zarząd Powiatu postanowił prze
kazać dotację dla Powiatowego 
Zespołu Szpitali. Jest ona celowa, 
w wysokości 75.000 zł, z przezna
czeniem na zakup defibrylatora.

http://www.olesnica24.com
http://www.bifk.info
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KOLEINY MARKET UDERZY 
W RODZmiY HANDEL
W.tym roku ma zacząć się budowa Bricomarche.

w  listopadzie 2016 roku Staro
stwo Powiatowe udzieliło pozwo
lenia  na budow ę bud ynku h a n 
dlowo-usługowego o powierzchni 
zabudowy 2.964 mkw, kubaturze 
21.154 w raz z u rząd zen iam i 
budowlanymi, w tym: ogrodzony 
plac i chodniki dostaw, ogrodzony 
plac ogrodu, trzy maszty flagowe, 
dw ie w iaty  na w ózki sklepow e, 
in fra stru k tu ra  drogow a z m ie j
scami parkingowymi. Pozwolenie 
otrzymał prywatny przedsiębiorca 
z Oleśnicy.

O biekt m a pow stać w  re jon ie  
u licy  D o b ro sz y ck ie j (obok S ta 
c ji  U z d a tn ia n ia  W ody), n ie d a 
leko resta u ra c ji M cD o n ald 's . Z 
n aszy ch  in fo rm a c ji w y n ik a , że 
d z ia łk a  z o sta ła  ju ż  sp rz e d a n a  
je d n e j z s iec i h an d lo w y ch . P o
w sta n ie  n a  n ie j - bu d o w a ro z
p o czn ie  się praw dopod obnie w 
ty m  roku  - m ark et b u d o w lan y  
Grupy M uszkieterów.

B ricom arche ma sklepy, które 
oferują 15 - 25 tysięcy produktów 
z działów: majsterkowanie, budo
w anie, dekoracja i ogród. M arki 
w łasn e B ricom arch e to A piron, 
B estgreen , Jard ibest, M cK enzie, 
N u an ce . A p iro n  to  k arm y  d la  
psów i kotów. Jardibest to marka

produktów dla osób, które profe
sjonalnie i hobbistycznie zajmują 
się ogrodem. M arka BestGreen to 
z kolei oferta sprzętu ogrodow e
go dostępna w wersji elektrycznej 
lub spalinowej. I wreszcie Nuance 
to gam a farb i akcesoriów  m alar
skich.

Na Dolnym Śląsku Bricomarche 
m a ju ż  sw oje sk lep y w 15 m ia
stach. To: Bolesławiec, Brzeg Dol
ny, Dzierżoniów, Głogów, Jelcz-La- 
skowice. K am ienna Góra, Lubań, 
Nowa Ruda, O ław a, Polkow ice, 
Strzegom, Świebodzice, Trzebnica, 
Wrocław, Ząbkowice Śląskie.

Przypomnijmy, że - jak ujawniła 
Panorama - w iosną ruszy na Skło
dowskiej (teren Zielonego Rynku) 
budow a dyskontu holenderskiej 
s ie c j A ction . O feru je  on ponad 
6000 produktów. Oferta składa się 
z 13 kategorii: dekoracje, majster
kowanie (zrób to sam), zabawki i 
rozrywka, artykuły biurowe i hob
bystyczne, multimedia, produkty 
cod zien n eg o  u ży tk u , a rty k u ły  
ogrodow e i zew nętrzne, środki 
do prania i czyszczenia, żyw ność 
i napoje, pielęgnacja, art. zoologicz
ne, odzież i pościel. Są to zarówno 
artykuły markowe, jak i produkty 
m arek w łasnych. N acisk ma być 
położony na artykuły  do domu, 
zabawki, multimedia, sprzęt AGD, 
odzież, chemię gospodarczą oraz 
artykuły dla zwierząt. Żyw ności 
raczej nie będzie. Wokół dyskontu 
mają też powstać mniejsze sklepiki 
z różnych branż.

(ror)

Groził staroście, napadł na policjantów
Zatrzymano mężczyznę, który 
kierował groźby karaine wobec 
starosty. W dodatku napadł na 
funkcjonariuszy. Czy jest w peł
ni poczytalny?

„Dostanie w pysk!", „Wcisnę go 
w glebę" i sporo w yzwisk skiero
wał w stronę starosty mężczyzna, 
który  p o jaw ił się w se k re ta ria 
cie Starostw a w środę 2 stycznia. 
Świadkiem była tylko sekretarka, 
bo starosty nie było w tym czasie 
w jego gabinecie. To jej mężczyzna 
pokazał w telefonie zdjęcie pitbulla.

mówiąc, że hoduję go, aby zagryzł 
starostę. Przed wyjściem rzucił, że 
będzie czekał pod domem starosty 
na niego.

Starosta Jan Dżugaj po powrocie 
z obrad Zarządu Pow iatu zaw ia
domił o zajściu - telefonicznie - ko
mendanta policji. Ten m iał zapro
ponować przesłuchanie sekretarki 
i wizytę policji jutro. „Nie takiej re
akcji się spodziewałem -  przyznaje 
starosta Jan Dżugaj, który wspomi
na, że kilka tygodni temu na oknie 
jego domu wylądowała cegłówka" 
- podał sycow.naszemiasto.

Spraw d ziliśm y tę osta tn ią  in 
formację. Okazało się, że - jak po
inform ow ała nas oficer prasowa 
- „do zn iszczen ia  m ienia  w  p o 
staci w ybicia szyby doszło 8 paź
d ziern ik a". C zyli przed dw om a 
m iesiącam i, dwa tygodnie przed 
wyborami.

„Została w ybita szyba w domu 
jednorod zinnym  poprzez w rzu
cen ie  p rzez n ie  ceg łów ki. W ar
tość strat oszacow ana została na 
k ilkaset złotych, co stanow i w y
kroczenie. C zynności w spraw ie 
o w ykroczenie były prow adzone

przez Komisariat w Twardogórze. 
Postępow anie zostało um orzone 
z powodu nie w ykrycia sprawcy 
czynu" - napisała Aleksandra Pie- 
przycka.

A co zrobiła policja w sprawie 
gróźb w obec starosty? Kiedy od
notowała zgłoszenie incydentu?

- Z aw iad o m ien ie  o groźbach  
karalnych kierow anych do pana 
starosty zostało przyjęte przez ole
śnickich policjantów  w czw artek 
[czyli dzień po zdarzeniu - red.] 
- powiedziała nam  st. sierż. A lek
sandra Pieprzycka - Tego samego

dnia policjanci zatrzym ali 34-let- 
niego mężczyznę podejrzewanego 
o ten czyn. Dziś [w piątek 4 stycz
nia - red.] zostały przedstaw ione 
m u z a rz u ty  k iero w a n ia  gróźb 
karalnych  oraz czynnej napaści 
na funkcjonariuszy, gdyż w czasie 
zatrzymania wyczerpał znamiona 
również tego przestępstwa - doda
ła.

Komendant policji słów starosty 
o rozczarow aniu jego reakcją na 
telefoniczne zgłoszenie zdarzenia 
nie chciał komentować.

(ror)

ZAREZERWUJ MIESZKANIE
661 989 444 www.piopus.pl

Jeśli powstanie, będzie groźnym konkurentem dla małych sklepów

uV;lil;T»g

p/loies^mieszka^lepi^

http://www.olesnica24.com
http://www.piopus.pl
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lOzdaizen,
które poruszyły oleśniczan

Przedstawiamy - tak jak co roku -10 zdarzeń, o których mówiii najczęściej 
oieśniczanie w 2018 roku. Ułożyiiśmy je w porządku chronoiogicznym.

Gk n  m a n o w e g o  w ł a 
ś c i c i e l a .  Kiedy ujaw

niliśm y tę możliwość 23 stycz
nia w artykule „Będzie wrogie 
przejęcie GKN-u?", nie wszyscy 
chcieli w to uwierzyć. Nawet w 
samej firmie. W naszym tekście 
podaliśmy, że pojawiła się oferta 
kupna akcji GKN-u przez brytyj
skie przedsiębiorstwo M elrose 
Industries. Ta notowana na gieł
dzie w Londynie firma specjali
zuje się w kupowaniu dobrych 
firm  produkcyjnych, których 
w ydajność i rentow ność m oż
na jednak jeszcze poprawić. W 
skrócie - M elrose obiecuje ak
cjonariuszom kupowanych firm 
jeszcze większe zyski. W stycz
niu Melrose położyło na bizne
sowy stół 7,7 mid funtów, czyli 
35 miliardów złotych. GKN ofer
tę odrzucił. Zaczęła się wojna na 
słowa... Pisaliśmy o niej w kolej
nej publikacji „Walka o przejęcie 
GKN-u wciąż trwa", aż w końcu 
obwieściliśmy: „GKN sprzedany 
za 8,1 mld funtów".

Ś M IE R Ć  NA A L B A Ń 
S K I E J  RIWIERZE. K ie

dy otrzymaliśmy tę wiadomość, 
nie mogliśm y w nią uw ierzyć 
i długo upew nialiśm y się, nim 
podaliśmy ją na portalu interne
towym. „Pojechała na w akacyj
ną wycieczkę z ZNP do Albanii. 
Już z niej nie wróci. Szkolne śro
dowisko jest w szoku" - tak na
pisaliśmy 10 lipca na pierwszej 
stronie Panorami/. Ta tragiczna 
informacja dotyczyła Iwony No- 
w oryckiej - dyrektorki Szkoły 
Podstawowej we W szechśw ię- 
tem, żony komendanta powiato
wego Państwowej Straży Pożar
nej. Do tragedii doszło 7 lipca w 
miejscowości Saranda w zatoce 
Cuca w Morzu Jońskim. Iwona 
Noworycka po w yciągnięciu z 
wody była długo reanimowana, 
ale bezskutecznie. O tragedii 
pisały albańskie media. Zmarła 
miała 52 lata. Szkołą we Wszech- 
świętem kierowała od 6 lat, a 2 
lata w cześniej organizow ała i 
świętowała 70-lecie jej istnienia.

ZBUDUJĄ. NIE ZBUDU
J Ą .  Z B U D U J Ą ?  N a 22 

marca zarządca drogi wojewódz
kiej zaplanow ał otw arcie ofert 
na m od ernizację  u licy  D obro
szyckiej do węzła Dąbrowa i bu
dowę rond. Złożono dwie: cena 
inw estycji w edług jednej firmy 
(Eurovia Polska z Kobierzyc) to 
14,3 m in zł, a w ed łu g d ru g ie j 
(Berger Bau Polska z Wrocławia) 
- 17,3 min zł. A tym czasem  Dol
nośląska Służba Dróg i Kolei sza
cowała koszt na 3,3 min zł(!). Nic 
dziwnego, że nasz tytuł brzmiał: 
„Rondo na Dobroszyckiej, czyli 
kto przestrzelił z ceną". O budo
wie ronda, a także obw odnicy 
w schodniej Oleśnicy, bo obie te 
inwestycje ma wykonać DSDiK, 
pisaliśmy w minionym roku wie
lokrotnie. W ładze i radni robili, 
co m ogli, aby pom óc drogow 
com. Efekt? Budowa obwodnicy 
ma ruszyć w tym roku. A projekt 
ronda na być w nim  zmieniony, 
zaś potem  ogłoszon y kolejny 
przetarg.

OTWARCIE MCDONALD - 
SA. „Będzie M ac?" - takie 

pytanie postaw iliśm y w num e
rze 20 m arca. A le p rzyw ołali
śmy też naszą informację - z lipca 
2012 roku - kiedy ujawniliśmy, że 
być może pow stanie niedaleko 
Oleśnicy restauracja popularnej 
sieci M acDonald. Znaliśm y już 
wówczas możliwą lokalizację tej 
inwestycji - koło węzła drogi S8 
w pobliżu Dąbrow y. W lutym  
2018 r. p o d aliśm y szczegó ły . 
Przedstaw iciel firm y inform o
wał nas, że potrzebne są jeszcze 
in w esty cje  in fra s tru k tu ra ln e  
związane z siecią wodociągową. 
Dodał, że trudno określić termin 
rozpoczęcia budowy. A le już 7 
s ierp n ia  m ogliśm y obw ieścić: 
„Budują McDonalds'a". 25 listo
pada w szyscy m ogli zam ów ić 
BicM aca i frytki. Restauracja jest 
oblegana, a do McDrive'a stoi ko
lejka aut. McDonalds w Oleśnicy 
stał się faktem . Czy pod niósł 
rangę miasta? Odpowiedzcie so
bie sami...

OD E J Ś C I E  P R O B O S Z 
CZA.„Proboszcz niezmien

nie" - napisaliśm y 17 kw ietnia, 
informując o planowanym przej
ściu na emeryturę ks. proboszcza 
Władysława Ozimka. Już w 2015 
roku ksiądz infułat, kustosz ba
zyliki mniejszej i wieloletni pro
boszcz parafii św. Jana, ukończył 
75 lat. Oznaczało to oddanie się 
do dyspozycji m etropolity. A r
cybiskup zadecydow ał wtedy o 
przedłużeniu m isji proboszcza 
do czerw ca 2017 roku, a potem 
jeszcze na kolejny rok. W kw iet
niu otrzymaliśmy ofiqalną odpo
wiedź z Kurii, że w kwestii ks. W. 
Ozimka nie zapadły żadne nowe 
decyzje. Dopiero 12 czerwca mo
gliśm y postaw ić p ytan ie  „Kto 
za W ładysław a O dnow iciela?". 
Było już pewne, że 30 czerwca ks. 
in fułat odejdzie na em eryturę. 
Zegnano go na uroczystym  na
bożeństwie w bazylice. Choć ks. 
Ozimek wciąż pozostaje w Ole
śnicy, skończyła się pewna era w 
oleśnickim Kościele.

PO Ż A R  K A M I E N I C Y .  
„ W ie lk i p o ż a r w śro d k u  

m iasta" - donieśliśm y 28 sierp
nia. Pożar zelektryzow ał wielu 
mieszkańców Oleśnicy, a mówili
0 nim pewnie wszyscy. Wybuchł 
na poddaszu zabytkowej kamie
nicy na rogu 3 Maja i Zamkowej, 
ok. godziny 16. Akcja gaśnicza 
zakończyła się po 4 godzinach. 
Uczestniczyło w niej 9 zastępów 
straży pożarnej. Używano dwóch 
wozów marki M agirus z w yso
ką drabiną. W ezwane jednostki 
z terenu sta ły  w gotow ości na 
ulicy 3 Maja, bo pole manewru 
przy płonącej kam ienicy, przy 
gęstej zabudowie i wyłączonym 
z ruchu fragm encie ulicy, było 
niewielkie. Radny Robert Sarna 
ratow ał przed zalaniem  sprzęt
1 towar w sklepie spożyw czym  
na parterze. Na szczęście, mimo 
plotki, że starszy mężczyzna zo
stał na poddaszu, nikomu nic się 
nie stało. Pięć rodzin zostało po
szkodowanych. Kamienica czeka 
na kapitalny remont.

Dw i e  t r a g e d i e  n a  p a - |
RALOTNIACH. Pierwszy 

dram at rozegrał się 13 czerw ca 
2018 r. w  p od oleśn ick ie j B o ro 
w ej. Filip  R., ksz ta łcący  się na 
p ilota w ojskow ych sam olotów  
odrzutow ych, przygotow ał n ie
spodziankę dla swojego przyja
ciela z Libanu, który przyjechał 
na jeg o  ślub. L ot p ara lo tn ią  w 
tandemie m iał dostarczyć obco
krajow cow i n iezapom n ian ych  
w rażeń . O k a z a ł s ię  w stęp em  
do śm ierci. L ibańczyk w yp adł 
z paralotni, bo był niew łaściw ie 
przypięty. Do dziś w  Sądzie R e
jonow ym  w O leśnicy toczy się 
p roces przeciw ko o rg a n iz a to 
rom  w ykupionego lotu - ojcu i 
synow i. D ruga zw iązana z pa
ra lotn iarstw em  tragedia m iała 
m iejsce w  nied zielę  1 grud nia 
na o leśn ick im  lotn isku . 33-let- 
n i D an iel W. z O leśn icy  ru n ął 
w  dół na paralotni z napędem . 
Był w sp ó łw łaścicie lem  znanej 
w  m ieście firmy. O sierocił żonę 
i synka.

WYBORY SAMORZĄDO
WE. „Bronś na burmistrza. 

Horbacz na starostę" - to tytu ł 
naszej publikacji z 13 marca 2018 
roku. „Jan Bronś chce rewanżu.
I przekonał opozycję do swojej 
kandydatury" - pisaliśm y wów
czas. Czy nie mieliśmy dobrych 
informacji? Ale dopiero w sierp-1 
niu m ogliśm y podać o fic ja lny  
komunikat „Jan Bronś wraca do 
gry!", bo w łaśnie w tedy zareje
strowano kom itet Jana Bronsia. 
Nazwa kom itetu przekombino- 
wana, ale nie m iało to żadnego 
znaczenia. E ks-bu rm istrz  w y
grał w cuglach. „Bronś wraca" - 
obw ieściliśm y 24 października. 
Wrócił i ma 13 radnych, a rządzą
ce dotąd ugrupowanie Oleśnica 
Razem - tylko 8, w tym  niedaw
nego burmistrza. Horbacz z kolei 
starostą  nie został (został nim 
Jan Dżugaj), ale objął stanowisko 
przewodniczącego Rady Powiatu. 
Sensacją okazało się w ypadnię
cie Janusza Marszałka z Sejmiku 
Województwa Dolnośląskiego.

PR Z Y J E C H A Ł A  A M E 
RICAN CARS MANIA. 

Przez trzy czerwcowe dni trwa
ła w Oleśnicy impreza motory
zacyjna Am erican Cars Mania. 
Była to szósta edycja tej imprezy, 
ale po raz pierwszy odbywająca 
się na naszym  daw nym  lotn i
sku. Przyjechało ok. 700 amery
kańskich aut z całej Polski i nie 
tylko. Była m ożliw ość obejrze
nia ich wszystkich z bliska. Wie
le z nich w ywoływało zachwyt, 
ale warto było obejrzeć czarne
go chevroleta C-1, czy chevrole- 
ta camaro model SS. Można się 
też było emocjonować podczas 
w yścigu  na 1/4 m ili (402 m) 
W ielu oleśniczan skorzystało z 
bogatego programu rozryw ko
wego. Konkurs na pin-up girl, 
konkurs na kow bojskie p rze
branie, koncerty, w esołe m ia
steczko, stoiska z artykułam i 
motoryzacyjnymi i pamiątkami 
- to niektóre z atrakcji. Tylu zdjęć 
jeszcze chyba podczas imprezy 
w Oleśnicy nie zrobiono.

OHP O P U S Z C Z A  Z A 
M E K . Sy g n ały  o sce n a 

riuszu w y jścia  OH P z Zam ku 
d o ch o d ziły  od p ew nego cza
su. W y p o w ie d z e n ie  um ow y 
„Graciarni", rezygnacja z usług 
przew odniczki, n ieprzedłuża- 
nie umów o cateringu, wreszcie 
w y p ow ied zenie um ow y Sp o
łecznem u O gnisku M uzyczne
mu wskazywały, że coś takiego 
może nastąpić. W szystko stało 
się jasne, kiedy w ujawnionym 
w grudniu piśmie skierowanym 
do Ogniska Przemysław Wróbel, 
d yrektor CKiW  OHP, napisał: 
„Sam o C entrum  K ształcen ia  i 
W ychow ania OH P rozpoczęło 
p oszukiw ania now ej siedziby 
na terenie pow iatu oleśnickie
go". Czy w tej sytuacji tytuł na
szej publikacji mógł być inny niż 
„Uratujmy zam ek"? OHP uspo
kaja, że nie opuści zamku z dnia 
na dzień, że ten proces może po
trwać rok, a nawet nieco dłużej, 
ale już dzisiaj wiadomo, że mia- 

I sto czeka ogromne wyzwanie!
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W końcu poprawili
Po dwóch naszych publikacjach 
w końcu poprawiono informacje 
na oficjalnej stronie miasta.

Najpierw ujawniliśmy, że na ofi
cjalnym  profilu m iasta olesnica.pl 
zm ieniono nazw iska szefa Rady 
M iasta i jego zastępców, ale adre
sy pozostały  osób, które p ełn iły  
te funkcje w poprzedniej kaden
cji. E-maile do przewodniczącego 
Aleksandra Chrzanow skiego tra
fia ły  w ięc do radnego W iesław a 
Piechów ki. W iele w skazuje w ięc 
na to, że tajem nica koresponden
cji została złamana. Jej naruszenie 
nie oznacza bow iem  tylko prze
czytania cudzej korespondencji. To 
również uniemożliwienie dotarcia 
ko resp o n d en cji do ad resata , co

oznacza, że nie do przyjęcia jest też 
tw orzenie lub tolerow anie przez 
ad m inistrację  w arunków  sprzy
jających ginięciu korespondencji, 
a także um ożliw ienie zapoznanie 
się z treścią korespondencji przez 
osobę nieuprawnioną.

Po tym  artykule zm ieniono ad
resy e-m ail do przewodniczącego 
i dw óch w iceprzew odniczących 
Rady. Ale, jak podaliśm y w kolej
nym  tekście, w pisan o zły  adres 
poczty zastępcy. Nadal podawano 
też w zakładce „Załatw sprawę", 
że przew odniczącym  samorządu 
jest Wiesław Piechówka, a rzeczni
kiem prasowym Michał Skrzypek.

Po drugiej naszej publikacji błę
dy w końcu poprawiono.

(ror)

ZDP płaci za mało?
- Obowiązków jest za dużo, a 
wynagrodzenia są zbyt niskie
- ocenia dyrektor Marzena Gra
czyk.

Na posiedzeniu Zarządu Powia
tu radny Jarosław  Polański zapy
tał M arzenę Graczyk, dyrektorkę 
Z arząd u D róg P ow iatow ych , o 
strukturę organizacyjną ZDP i za
trudnienie.

U słyszał, że jednostka podzie
lona je s t  na cz tery  piony: d z ia ł 
administracyjno-finansowy, dział

tech n iczn y , obw ód d rogow y w 
Oleśnicy, obwód drogowy w Syco
wie. Dyrektor powiedziała, że pra
cownicy odchodzą do konkurencji 
ze w zględu na n isk ie  w y n agro 
dzenie w jednostce. Bardzo ciężko 
jest również o pozyskanie nowego 
pracownika drogowego.

Starosta Jan Dżugaj zapytał, czy 
niski poziom w ynagrodzenia jest 
pow odem  braków  w zatru d n ie
niu. - O bow iązków  jest za dużo, 
a w ynagrodzenia są zbyt niskie - 
oceniła dyrektor Graczyk. (ror)
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Na tropie płaskorzeźby
Dr Marek Nienałtowski przybliża nam na swoim portalu historycznym 
olesnica.org zamkowe odkrycie.

o  tym, że taka duża płaskorzeź
ba ścienna znajduje się w Zamku 
Książąt Oleśnickich, wie zapewne 
niew iele osób - głów nie jego ak
tualni użytkow nicy. O dkryw a ją  
przed nam  dr M arek N ienałtow 
ski, autor w ydanej w 2017 roku 
m onografii „Z am ek K siążęcy w 
Oleśnicy. Od czasów  Piastów  po 
w spółczesność". Jak zauważa au
tor na swojej stronie internetowej 
pośw ięconej historii m iasta, naj
w iększy oleśnicki zabytek kry je  
w iele ta jem n ic i n iesp od zianek. 
„Niektóre z nich nie były dotych
czas zauważone, niektóre w ym a
gają sięgnięcia do starych rysun
ków, planów lub tylko asystowania 
m urarzom  podczas tynkow ania 
ścian. Można wówczas natknąć się 
na ślady daw nych okien, drzw i, 
wejść do starych ukrytych klatek 
schodowych itp.".

Badacz dziejów naszego miasta 
zw raca uwagę na płaskorzeźbę z 
kafli ściennych, która wcześniej nie 
była opisywana. Można ją  znaleźć 
w sali na II p iętrze  p ółnocn ego 
skrzydła. Ma w y m iary  1,8 x 1,5 
m i jest um ieszczon a we w nęce 
okiennej lub drzwiowej. Po prostu 
w oryginalny sposób ją  zamknęła. 
Pow stała zapew ne w latach sie
dem dziesiątych XX wieku, ale jej

Pracownica oleśnickiego muzeum Eleonora Lis, stojąca obok płaskorzeźby.

autor pozostaje nieznany. Tematy
ka jak na zam ek jest nietypow a - 
płaskorzeźba przedstawia schemat 
kieratowego napędu dźwigu. Ale 
kiedy dodamy, że w tej właśnie sali 
znajdowały się zbiory Muzeum Ar
cheologicznego poświęcone m iej
skim urządzeniom gospodarczym, 
sprawa staje się jasna. Płaskorzeźba

528 pożarów
^  STRAŻACKA STATYSTYKA

powiat oleśnicki 528 675 23 1.226*
miasto Oleśnica 109 200 13 322
gmina Oleśnica 113 124 4 241
Syców 62 i 111 4 177
Bierutów 94 74 1 169
Twardogóra 65 69 0 134
Dobroszyce 36 37 0 73
Międzybórz 25 47 1 , 73
Dziadowa Kłoda 24 13 0 37
'pożary, miejscowe zagrożenia, alarmy fałszywe, ogółem zdarzeń

była zatem uzupełnieniem muzeal
nej wystawy. Na szczęście nie zde
montowano jej w ramach likwidacji 
muzeum w 1992 roku i wywożenia 
z niego eksponatów. Dziś stanowi 
jeszcze jedną atrakcję zamku i zara
zem ciekawostkę będącą świadec
twem jego powojennej już historii.

(kad)

Komenda Powiatowa Straży Po
żarnej opublikowała swoje sta- 
tystki roku 2018.

Najw ażniejsza statystyka obej- 
ihuje pożary, m iejscow e zag ro 
żenia (to w w iększości w ypadki 
drogowe) oraz fałszyw e alarmy. 
W pow iecie oleśnickim  w m inio
nym orku wybuchło 528 pożarów. 
Najwięcej w gm inie Oleśnica -109, 
najm niej w Dziadow ej K łodzie - 

■24.
W ięcej statystyk na oIesnica24. 

com.
(OAI)
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W Nowy Rok 
bez obiadów
Dzieci i rodzice byli nieprzyjem
nie zaskoczeni. Skąd wziął się 
problem?

Uczniowie, którzy jedli obiady w 
stołówce Szkoły Podstawowej nr 2 
w Oleśnicy, zostali po powrocie do 
szkoły niemile zaskoczeni. Zastali 
stołówkę zamkniętą.

- Nie w iem , jak  jest w innych 
szkołach, ale w SP nr 2 na tę chwi
le dzieciaki zostały pozbaw ione 
możliwości kupna obiadów - poin
formował redakcję olesnicy24.com 
jeden z rodziców.

Inny z rod ziców  p o w ied zia ł 
nam, że z informacji otrzymanych 
od d yrektor Jan in y  Z d anow icz 
w y n ik a , iż firm a D raks, która 
wynajmowała pomieszczenia sto
łówki, nie przedłużyła ze szkołą 
umowy. Draks wygrywał przetar
gi w MOPS i dostarczał darmowe 
obiady (dla D w ójki w ilości 26). 
Pozostałe obiady były od firm y 
kupowane. Dyrektor czeka na in
formacje z MOPS-u, która firma i 
od kiedy będzie dostarczać darmo
we obiady. Wtedy dyrekcja poroz
mawia o obiadach dla pozostałych 
uczniów.

Skąd wziął się problem, wyjaśni
ła nam właścicielka firmy Draks.

- Problem pojawił się, kiedy fir
ma, która wygrała przetarg ogło
szony przez MOPS na dostarczanie 
posiłków do świetlicy SP2, wycofa
ła się z umowy. To firma z Milicza. 
Jej właściciele uznali ostatecznie, 
że nie będzie to dla nich opłacalne 
- mówi Panoramie Ilona Tatarow- 
ska. - My dostarczaliśm y posiłki 
wcześniej i nie było z tym proble
mów. Sądzę, że wszyscy byli zado
woleni. Ale pod koniec roku wyga*- 
sła nasza umowa z MOPS-em, ten 
ogłosił nowy przetarg i podmiot z 
Milicza wygrał, proponując m ini
malnie niższą stawkę. Umowy nie 
dotrzym ał, chyba bez w iększych 
konsekw encji. Ale D raks już od 
poniedziałku wznawia dostarcza
nie posiłków do SP 2 - dzieli się z 
nami dobrą w iadom ością właści
cielka. (ror,. hag)

M IA STO  W  S K R Ó C IE

K o n ku rs na d yrektora
Miasto ogłosiło konkurs na dy
rektora Zespołu Oświaty Samo
rządowej. Do 10 stycznia można 
składać dokumenty w konkursie. 
Wymagania? M.in. wykształcenie 
wyższe magisterskie - specjalność 
nauczycielska lub wykształcenie 
wyższe magisterskie o kierunku: 
administracja, prawo, ekonomia, 
zarządzanie lub studia podyplo
mowe, albo kurs kwalifikacyjny z 
zakresu zarządzania oświatą; 5-let- 
ni staż pracy, w tym co najmniej 
3-letni staż pracy na stanowisku 
kierowniczym.

O ch ro n ią  C U S
ZBK wybrał ofertę na świadczenie 
usług w zakresie ochrony fizycz
nej w budynku Centrum Usług 
Społecznych. Propozycje cenowe 
przedstawiło 9 podmiotów, m.in. 
z Poznania, Katowic, Wrocławia, 
Legnicy, Kalisza, Stalowej Woli. 
Wybrano ofertę konsorcjum: lider 
Sigma sp. z o. z Poznania oraz 
Neo Group sp. z o.o. Katowice. 
Unieważniono natomiast przetarg 
na ochronę terenu i obiektów 
położonych przy Kopernika 13, bo 
cena złożonych ofert przewyższała 
kwotę, którą ZBK zamierzało na 
zadanie przeznaczyć.

Zona się rozpłakała...
A policjanci zeznawali, że oskarżenie ich to zemsta byłego wójta na byłym komendancie policji...

Frapująca, momentami dram a
tyczna, była ostatnia rozprawa w 
procesie Tomasza P., byłego poli
cjanta, oskarżonego o fizyczne i 
psychiczne znęcanie się na komen
dzie nad dwójką przesłuchiwanych 
mieszkańców gminy Dobroszyce, 
których niesłusznie podejrzewano 
o pobicie jego syna. Żona jednego 
z pobitych rozpłakała się w trak
cie zeznań, a dwóch policjantów  
stanowczo twierdziło, że zarzuty 
w obec fun kcjonariuszy  to efekt 
sw oistej „zem sty" byłego w ójta 
Dobroszyc na byłym komendancie 
policji...

Eks-w ójt c h c ia ł s ię  o d e 
g ra ć  na kom endancie?!

- N ie brałem  b ezpośredniego  
udziału w sprawie. Jako rzecznik 
dyscyplinarny prowadziłem postę
powanie w tej sprawie [przeciwko 
policjantom - red.]. Zostało ono w 
całości przekazane do kom endy 
we Wrocławiu. Nie pamiętam, jak 
się zakończyło... - stwierdził Artur 
S., 51-letni policjant.

W ersję o tym , że Paweł S. i Se
bastian K., czyli obaj pobici, mieli 
doznać kontuzji podczas halowego 
turnieju piłki nożnej, podważyło 
dwóch świadków. M arek T. lat 35, 
specjalista od system ów kompu
terowych, licencjonowany arbiter, 
który ów turniej sędziował, powie
dział stanowczo, że „nikt nie zgła
szał żadnych urazów lub kontuzji, 
ani w trakcie, ani po turnieju", a 
brak kontuzji potwierdził 48-letni 
inżynier Ryszard R, który grał na 
bramce w drużynie obu pokrzyw
dzonych.

W szyscy przesłuchiw ani poli
cjanci solidarnie tw ierdzili, że o 
żadnym pobiciu na komendzie nie 
może być mowy.

- Żaden [z pokrzyw dzonych - 
red.] n ie  ża lił się, że stosow ano 
przemoc. Ja jej nie stosowałem. W 
mojej obecności nikt przemocy nie 
stosował. Obaj byli skuci. Nikt nie 
spadł z krzesełka. Czy grała głośna 
muzyka? Nie pam iętam  - m ów ił 
40-letni policjant Robert S.

Ciekaw e były w ym iany zdań 
pom ięd zy prokuratorem  i p e ł
nom ocnikiem  pokrzyw dzonych 
adwokatem Szymonem Filkiem a 
właśnie Robertem S.

Jeden brzmiał tak:
- Czy Sebastian K. miał obrażenia 
rano, kiedy pan go przesłuchiwał?
- Większych nie miał.
- A mniejsze?
- Nie jestem  w stanie odpow ie
dzieć, nie zwracałem uwagi.
- Przesłuchiwał pan i nie zwracał 
uwagi?...
A drugi tak:
- Czy Sebastian K. był agresywny 
w trakcie przesłuchania?
- Raz był pobudzony, raz spokojny.
- Ile trwało rozpylanie?
- Długo.
- Cały czas miał założone kajdan
ki?
-Tak.
- Wyrywał się, wygrażał wam? 
-N ie.
- Nie był w ięc agresyw ny. Po co 
więc kajdanki?
- M iał różne etapy. Byw ał pobu
dzony.
- Ale nie agresywny. Były potrzeb
ne kajdanki?
- Tak. Bo stwarzał zagrożenie.
- To normalne, że przesłuchiwani 
są skuci z tyłu kajdankami?
- Tak, jeśli stwarzają zagrożenie.

Czy Tomasz P. jest niewinny?

- Obawiał się pan?
-Tak.

Robert S. był pierwszym świad
kiem , który sugerow ał, że dużą 
rolę w oskarżeniu policjantów  o 
pobicie m iał m ieć w pływ  A rka
diusza S. na obu pokrzywdzonych. 
Arkadiusz S. też był wcześniej bar
dzo mocno pobity na komendzie w 
Sycowie. O jego sprawie pisaliśmy 
szeroko w Panoramie, informowały 
o niej też media ogólnopolskie. Ro
bert S. sugerował też, że swoją rolę 
w tej sprawie miał odegrać też były 
wójt Dobroszyc Jan G.

Jaką?
- O jciec Sebastiana K. to kolega 

w ójta Jana G. Kom endant policji 
Jacek G. zlikwidował posterunek 
w D obroszycach. W ójt chciał się 
odegrać na komendancie - zezna
w ał p o lic ja n t w p ostęp ow an iu  
przygotowawczym. Przed sądem 
te zeznania w całości podtrzymał.

Identyczne sugestie przed sta
w iał kole jny  p o lic jan t, 37-Ietn i 
Krzysztof K.

- Paw eł S. i Sebastian  K. m ieli 
kontrakt z „Sobolem" [pseudonim 
A rkadiusza S.j. O n im  doradził, 
żeby powiedział o fałszywym po
biciu na komendzie, żeby postawić 
policję w złym  św ietle. To Jan G. 
namówił ojca Sebastiana do przed
stawienia sytuacji w takim świetle
- mówił.

Podobnie jak inni funkcjonariu
sze Krzysztof K. mówił: „Nie w i
działem worka na głowie ani bicia 
linijką. Głośna muzyka nie grała. 
Nie słyszałem krzyków".

Z nim  rów nież prokurator sto
czył ciekawy dialog:
- Czy Sebastian K. miał obrażenia w 
chwili zatrzymania?
- Nie pamiętam.
- Był agresywny?
- Nie.
- Czy była potrzeba kajdanek z tyłu 
u niego?
- Były podstawy do zastosowania 
środków przymusu bezpośrednie
go-

P o lic ja n c i m ie ii sw oją  
w izję  zd arzen ia

- Był bity w okolice krocza... - kie
dy mówiła o tym , rozpłakała się. 
Sąd ten fakt zaprotokołował.

25-letn ia Patrycja G.-S., sprze
d aw ca, z w y ższy m  w y k s z ta ł
ceniem , to dzisiaj żona Pawła S. 
Przed 3 laty, kiedy rozegrały się 
te dramatyczne wydarzenia, była 
narzeczoną S. Jej nie zatrzymano, 
ale wezwano na przesłuchanie na 
komendę.

- W idziałam  Pawła, jak siedzi 
na korytarzu. Był przerażony. Nie 
m iał obrażeń na twarzy. Policjant 
powtarzał mi cały czas, żebym się 
przyznała. W trakcie przesłucha

nia był jeden, potem wszedł dru
gi policjant. Okazało się, że to był 
Tomasz P. On też mówił, żebym się 
przyznała, pow iedziała prawdę. 
Oni mieli swoją wizję, że to Paweł 
i Sebastian pobili chłopaka, a ja nie 
udzieliłam mu pomocy. I ja miałam 
to potw ierdzić... M ów ili, że jeśli 
się nie przyznam, to zostanę na 24 
godziny zatrzym ana. Przem ocy 
wobec mnie nie było. Ja i tak byłam 
bardzo przestraszona... - tak wspo
minała swoje przesłuchanie.

Długo opowiadała o obrażeniach, 
których miał doznać jej obecny mąż.

- Paw eł pokazyw ał obrażenia, 
m ów ił, jak  był przesłuchiw any. 
Opowiadał, że był bity, że założyli 
mu worek foliowy na głowę i bili 
lin ijką po głowie. Ja tę połam aną 
linijkę w idziałam  na stole, leżała 
naprzeciwko mnie. Był uderzony w 
twarz i upadł w kartony, też je wi
działam. Paweł leżał na brzuchu na 
podłodze, policjant podszedł, zało
żył nogę za kajdanki i ciągnął go do 
góry. Tomasz P. był i przy moich, i 
przy Pawła przesłuchaniach. Plecy 
Pawła i nadgarstki wyglądały najgo
rzej. Cały był posiniaczony. Kajdan
ki wbiły mu się w nadgarstki. Całe 
ciało miał potwornie poturbowane, 
wszystko go bolało. Sebastian mó
wił, że jego przesłuchanie było po
dobne. Mówił ogólnikowo. Wstydził 
się. Pokazał siniaki. Nadgarstki - coś 
strasznego. Miał siniaki na nogach. 
Mówił, że nie mógł bólu wytrzymać 
i się przyznał. Byli porządnie pobici 
obaj - zeznała Patrycja G.-S.

Pow iedziała też, że oskarżony 
Tomasz P. miał przyjechać do domu 
Sebastiana K., „dawał pieniądze i 
chciał się jakoś dogadać".

■
Proces wciąż toczy się w myśl za

sady „Słowo przeciwko słowu”. Przed 
sędzią Dobromirą Myszakowską sła
nie w tej sytuacji niezwykle trudne 
zadanie wydania wyroku. Jest oczy
wistością, że jaki by on nie był, zosta
nie zaskarżony...

Roman Rybak
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Pijarowiec 
cenzorem

A n d rz e j Sow a -  o f ic ja ln ie  
„osoba prywatna", a nieoficjalnie 
pijarow iec burm istrza O leśnicy 
Jana Bronsia -  dzieli oleśnickich 
artystów na „naszych" i nie „na
szych". „N asi" -  to ci, których  
w ładza lubi, co oznacza, że po
z w a la  na ich  p ro m o w a n ie  w 
p odległych sobie m ediach. Nie 
„nasi" -  to ci, których władza nie 
lubi, co oznacza, że nie pozwala 
na ich promowanie w  podległych 
sobie mediach. Przykład?

Oto w oleśnickiej sali widowi
skowej odbył się w sylwestrowy 
w ieczór koncert w w ykonaniu 
oleśnickich artystów. Następnego 
dnia na samorządowym portalu 
olesnica.pl ukazała się film ow a 
relacja z tego koncertu. Zawiera
ła ona m.in. w yw iad z A gniesz
ką Ostapow icz, która wystąpiła 
na tym  koncercie również w roli 
konferansjera. W parę godzin po 
op u blikow aniu  tej re lacji p ija
row iec Bronsia usunął z niej ów 
wywiad i zmienił tekst o samym 
koncercie.

Cenzorski w yczyn Sowy spo
tkał się ze zrozu m ieniem  w ła
dzy. O stapow icz bow iem  miała, 
jak  uw aża w ładza, „czeln o ść" 
kandydow ać do Rady M iasta z 
listy komitetu „Oleśnica Razem" 
M ichała Kołacińskiego, poprzed
niego burmistrza Oleśnicy.

Przypomnijmy, że Ostapowicz 
jest nie tylko uznaną skrzypacz
ką, ale i zasłu żoną anim atorką 
k u ltu ry  m u zycznej, cenionym  
m enedżerem  N arodow ego Fo
rum  M uzyki O rkiestry Leopol- 
dinum. Jest m.in. współtwórczy
n ią  Polsko-N iem ieckiej M łodej 
Filharm onii Dolny Śląsk. Z rąk 
prezydentów  Polski i N iem iec 
o trzym ała, jako jed yna D olno- 
ś lą z a cz k a , p o lsk o -n ie m ie c k ą  
n ag rod ę „D obry Sąsiad/Guter 
N achbar" -  za szczególne osią
gnięcia w budowaniu polsko-nie
m ieckiego porozumienia. Zaini
cjowała i prowadziła „Oleśnickie 
Spotkania z Muzyką".

Andrzej Paw eł Szachnowski

Radiowozy 
plus 5
Do Komendy Powiatowej Policji 
w Oleśnicy trafi 5 radiowozów.

D o ln o śląscy  p o lic jan ci o trz y 
m a li k o le jn e  now e rad iow ozy  
oznakow ane i nieoznakowane. 44 
samochody marki Ford, Yolkswa- 
gen. Opel, Hyundai oraz BMW  w 
najbliższym  czasie pojaw ią się na 
ulicach w ojew ództw a. W 2018 r. 
flotę dolnośląskiej policji z a s ili
ło łącznie 147 now ych pojazdów. 
Łączna wartość pojazdów wynosi 
ponad 13 milionów złotych.

Do Komendy Powiatowej Policji 
w Oleśnicy trafi lada dzień 5 radio
wozów. Cztery auta ople astra będą 
oznakowane, jedno (hyundai) nie. 
Połowę kwoty do zakupu każdego 
dołożyły lokalne samorządy, (wpoi)

PO W IAT W  S K R Ó C IE

In w estycje  w  m ie ś c ie  
Dyrektor Zarządu Dróg Powia
towych poinformował Zarząd 
Powiatu, że planowane inwestycje 
w Oleśnicy to: ulica Dobroszycka w 
kierunku Dąbrowy, ulica Ludwikow
ska - Stawowa.

Nastroje nie są najgorsze?
Ile zarabia się w Domu Pomocy Społecznej? Ile pracuje w nim pielęgniarek z Ukrainy? Jakie DPS 
ma problemy?

w  Powiatowym Domu Pomocy 
Społecznej w O strow inie i jego fi
lii w Jemielnem przebywa obecnie 
316 mieszkańców. Iw ona S iem iń 
ska dyrektorem  placów ki jest od 
6 lat. W trakcie jej pracy przepro
wadzono w jednostce 120 kontroli, 
większość pod nadzorem wojewo
dy dolnośląskiego.

D yrektor, która w raz z głów ną 
księgow ą uczestn iczyła w posie
dzeniu Zarządu Powiatu, pow ie
działa, że obecnie „nie dostrzega 
w iększych problemów w  placów
ce". P oin form ow ała  Z arząd , że 
pozyskane przez jednostkę środki 
finansow e pozw oliły na rem onty 
i zakupy. Podkreśliła, że cały czas 
dba o zapew nienie wysokiej jako
ści kadry, a w D PS-ie otw orzono 
szereg pracowni, m.in. malowania 
na piasku, ceram iczna, kom pute
rowa, renowacji mebli, muzyczna, 
malowania na szkle. Dyrektor Sie
m ińska w skazała, że szczególnie 
dba o rozw ój sp ortow y w y cho
wanków. Jednym  z najw iększych 
sukcesów  jest m ożliw ość udziału 
jednego z wychowanków PDPS w 
Św iatow ych L etn ich  Igrzyskach 
O lim p ia d  S p e c ja ln y c h  w A bu 
Dąbi, które odbędą się w marcu.

O pieka zdrow otna jest w peł- 
fti zabezpieczona. Dom realizu je 
również zabiegi rehabilitacyjne, a 
jego m ieszkańcy m ają zapew nio
ny transport sam ochodem  słu ż
bow ym  w raz z o p ieku n am i do 
lekarzy specjalistów.

K ło p o ty  
z  p ie lę g n ia rk a m i

D yrektor D PS-u m ów iła też o 
problemie z pielęgniarkami, który 
pojaw ił się w oTcresie św iąt w iel
kanocnych 2018 roku. Pielęgniarki 
złożyły wówczas wypow iedzenia 
- z 26 zostało obecnie 6. Domagały 
się podw yżek na poziom ie tych 
p racu jących  w szp italu . Szp ital 
oferował im wyższe w ynagrodze
nie, w ięc rezygnow ały z pracy w 
DPS.

M IA S T O  W  S K R Ó C IE

H y d ro te ch  je d y n y
Tak jak od lat, tak i tym razem 
oleśnicki Hydrotech był jedynym 
oferentem w przetargu na tech
niczną obsługę w budynkach i na

P R O M E D I0 2 -4

Rzecznik praw obywatelskich Adam Bodnar z wizytą w Ostrowinie

Radna M aria Susidko zapytała 
dyrektor, „czy w przepisach  za
gw arantow ane jest zatrudnianie 
pielęgniarek w D PS?" Siem ińska 
w yjaśniła, że DPS-y nie mają obo
w iązku zapew niania św iadczeń 
pielęgniarskich, ale ze względu na 
stan zdrow ia pensjonariuszy ich 
zatru dnienie jes t konieczne. Za
uw ażyła, że zakres obow iązków  
oraz odpow iedzialność tej grupy 
pielęgniarek jest często taki sam, a 
naw et jeszcze w iększy niż perso
nelu szpitalnego.

S taro sta  Ja n  D ż u g a j zap ytał: 
„ C zeg o  n a jb a rd z ie j b ra k u je  w 
PDPS?" „Pokojowych i pielęgnia
rek" - usłyszał w odpowiedzi. - Z 
czego w y nik a  p otrzeba zatru d 
niania pielęgniarek? - dopytyw ał 
s taro sta . - P rzed e w szy stk im  z 
kon ieczności podaw ania leków, 
poniew aż opiekunow ie w PDPS 
nie mogą ich podawać - odpowie
działa dyrektor. Na leki nierefun- 
dow ane Dom w ydaje 120 tysięcy 
złotych.

Radny Józef Szm aj pytał o  „ni
skie płace w PDPS" - Pracow nicy 
narzekają, a pani dyrektor tw ier
dzi, że płace rosną - skonstatował. 
- Czy ubytek kadrowy został uzu
pełniony pracow nikam i z zagra
nicy? - dodał. W skazał, że w 2018

zewnątrz budynków w zasobach 
komunalnych Oleśnicy. Hydrotech 
zaproponował w 2019 roku 23,80 
zł stawki robocizny kosztorysowej 
brutto.

PRACUJ JAKO OPIEKUN 
SENIORÓW W NIEMCZECH
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roku miesięczny koszt utrzymania 
jednego mieszkańca w yniósł 3280 
zł, a w 2019 roku m oże w ynieść 
3455 zł miesięcznie.

Z kolei radny Jarosław  Polański 
zauw ażył, że obecnie m inim alne 
w ynagrodzenie za pracę w 2018 r. 
wynosi 2100 zł brutto, natomiast w 
2019 roku w yniesie 2.250 zł brut
to. - Jeśli w przyszłym  roku będą 
podw yżki w ynagrodzeń, to i tak 
może dojść do sytuacji, że pracow
nicy PDPS będą zarabiać najniższą 
krajową - ocenił.

W icestarosta S ław om ir K apica 
powiedział, że przyszłym roku są 
zaplanowane w budżecie podwyż
ki wynagrodzeń pracowników po
wiatowych jednostek organizacyj
nych - o 10 proc.

- Ja k a  b ę d z ie  k o n se k w en c ja  
rea liz a c ji pod w yżek w PDPS? - 
pytał. Zapyta też o to, czy środki 
f in an so w e zap lanow ane w  b u 
d żecie na przyszły  rok i dotacja 
od wojewody w w ysokości 5 min 
zł w ystarczą na zaspokojenie po
trzeb PDPS.

Ile s ię  za ra b ia ?
Odpowiadając na te różne kw e

stie, dyrektor poinform ow ała, że 
w placówce liczba etatów wynosi 
200, czyli na jed nego m ieszkań

ca przypad a 0,5 etatu . M ów iła, 
że zw racała się do poprzedniego 
Zarządu Powiatu o podwyżki dla 
pracowników, lecz otrzym yw ała 
negatyw ne odpowiedzi. W grud
niu 2017 roku otrzym ała zgodę na 
m ożliw ość w ypłacenia prem ii z 
w ygospodarow anych przez jed 
nostkę 400 tys. zł. Prem ie uzn a
niowe było tylko w 2017 r. W  roku 
2018 nastąpiło  zw iększen ie płac 
o 4,5 proc. W czerw cu 2018 roku 
został w ysłany w niosek do woje
wody o przyznanie dodatkowych 
środków na w ynagrodzenia. Jed
nostka  otrzym ała  w ów czas 200 
tys. zł. Z tych pieniędzy od wrze
śnia w yrów nano pensje pracow
nikom . D yrektor pow iedziała, że 
co m iesiąc przyznaw ała pracow
nikom  niew ielk ie  prem ie u zn a
niowe.

„Czy ten stan odbiega od stanu 
postulow anego?" - pytał starosta. 
Dyrektor Siemińska odpowiedzia
ła, że „nastroje wśród opiekunów 
nie są najgorsze".

W  kw estii w y nagrod zeń  p er
so n e lu  A n n a  P ie trz y k o w s k a , 
g łów na księgow a PDPS, pow ie
działa, że „żadna osoba zatrud
niona n ie zarabia m niej niż w y
nosi najniższa krajowa. W  2017 r. 
w ynagrodzenie zasadnicze było 
na poziom ie 2100 zł, w roku 2018 
w ynosi 2100 zł plus dodatki sta
żowe. W ynagrodzenia zasadnicze 
kształtują się na poziomie: poko
jow e i pracow nicy gospod arczy 
2100 z ł - 2600 zł, o p iekun ow ie: 
2300 zł - 2900zł, pielęgniarki: 2700 
z ł -3 3 0 0  zł".

A pracownicy zza granicy? Dy
rektor wyjaśniła, że latem w PDPS 
pracowały pielęgniarki z Ukrainy. 
Iwona Siemińska zdecydowała się 
na ich  zatru d n ien ie  ze w zględu 
na fakt, że 30 czerwca pielęgniar
k i zatru d n ione w PDPS złożyły 
w y p ow ied zenia . A k tu aln ie  za
trudnione są cztery pielęgniarki 
z Ukrainy.

(ror)

prawdziwy obraz miasta
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Budowa na drodze
Co planuje zbudować i zaprojek
tować Sekcja Dróg Miejskich w 
Oleśnicy?

Największa inwestycją, o której 
inform ow aliśm y już latem ubie
głego roku, będzie rozbudowa uli
cy Lim anow skiego, realizow ana 
na zasadzie tzw. specustawy dro
gowej, co oznacza brak potrzeby 
uzyskania pozwolenia na budowę 
i możliwość w yw łaszczania wła
ścicieli gruntów. Ta ostatnia będzie 
bardzo potrzebna...

- Ten odcinek zostan ie posze
rzony. Powstaną chodniki, ścieżki 
rowerowe, zatoki parkingowe oraz 
zabezpieczenie dla zatoki autobu
sowej - opowiadał Panoramie o in
westycji Krzysztof Fink, dyrektor 
Sekcji Dróg M iejskich. - Zostaną 
też przebudow ane oba skrzyżo
w ania. Na u licy  K rzyw oustego 
powstanie lewoskręt dla jadących 
w stronę m iasta, aby bezkolizy j
nie i bezpiecznie przem ieszczały 
się zm ierzające na w prost inne 
auta. Z d rugiej strony łączn ika 
zostanie przebudow any skręt w 
stronę M oniuszki, dostosow any

do przebiegu tej ulicy w kierunku 
zmodernizowanego wiaduktu. Bę
dzie łagodniejszy i zdecydowanie 
poprawi w idoczność oraz m ożli
wości zjazdu dla samochodów cię
żarowych - dodaje.

To poszerzenie łącznika z jednej 
strony spowoduje w iększą p łyn
ność ruchu, bezpieczniejszą jazdę, 
zw iększy  pulę ścieżek  row ero
w ych w m ieście, zaoferuje dział
kowcom parkingi, a z drugiej ma 
jeszcze mocniej odciągnąć fuch sa
mochodów ciężarowych, jadących 
w stronę strefy przemysłowej, od 
miasta.

Niedogodności? Do poszerzenia 
drogi potrzebny będzie dodatko
wy teren. W yw łaszczeni zostaną 
działkow cy mający swoje ogród
ki w pasie od strony zachodniej, 
czyli przy drodze z prawej strony, 
patrząc od ICrzy woustego. Droga 
w ejdzie 14 m etrów  w głąb ogro
dów. Z kolei przy samej ylicy M o
niuszki zostan ą zabrane d ziałki 
przy drodze od strony w schod
niej, czyli po lewej od Krzywouste
go. Właściciele działek dostaną od
szkodowanie.

Szacowany koszt inwestycji, któ
ra ma się rozpocząć w  II kwartale, 
to 2 min zł.

Rów nież 2 m in zł m iasto chce 
w y ło żyć na budow ę ko le jn y ch  
ścieżek rowerowych (na drogach 
powiatowych) - ulice Skłodowskiej, 
11 Listopada, Reja, Kolejowa. Start? 
II kwartał.

Pozostałe planowane inwestycje 
drogowe to: budowa przejazdu ro
werowego z rogatkam i na skrzy
żowaniu linii PKP z ulicą Krzywo
ustego w raz z budową fragmentu 
ciągu pieszo - rowerowego (450.000 
zł, II kwartał), budowa ciągu pie
szo rowerowego w ulicy Motoryza
cyjnej (150.000 zł, I kwartał), wyko
nanie dokum entacji przebudowy 
W ałów Jagiellońskich  z budow ą 
tunelu pieszo-rowerowego w na
sypie PKP (200.000 zł, I kw artał), 
w ykonanie pro jek tu  przebudo- 

. w y ulicy  K opernika (100.000 zł, 
II kwartał), przebudowa sięgaczy 
w ulicach D aszyńskiego i K rzy
woustego (200.000 zł, II kwartał), 
przebudowa chodnika i zatok par
kingowych na Kilińskiego (200.000 
zł, II kwartał). (ror)

W olna tryb u n a

Rolowanie komisji
Publikujem y tekst radnego  
Pawła Bielańskiego (klub Ole
śnica Razem).

Rządzące m iastem ugrupowa
nie Klubu Radnych Jana Bronsia 
zlikw idow ało trzy kom isje stałe 
Rady M iasta. W kon sekw en cji 
kom isje  zo sta ły  „zro low ane" i 
n ie  w szyscy chętn i radni mogli 
zapisać się do pracy w kom isji 
Budżetu i Infrastruktury

Dopiero na III sesji Rady M ia
sta powołano stałe komisje. Brak 
ko m isji o raz  n a d m ie rn a  ilo ść  
projektów uchw ał spowodował, 
że sesja trw ała ponad 9 godzin! 
To sy tu acja  bez p reced ensu  w 
h isto rii o leśn ick iego  sam orzą- 

• du. Tak długa sesja nie sprzyjała 
m erytorycznej pracy radnym  i 
podejm ow anym  przez radnych 
decyzją. Jest to w y n ik  błędów  
przewodniczącego Rady M iasta 
A lek san d ra  C h rzanow skiego , 
który  o d p ow iad a za spraw ny 
p rzeb ieg  ses ji. P rzeład o w an y  
program  sesji spow odow ał, że 
m .in . sk ład y  p o sz cz eg ó ln y ch  
kom isji stałych rządzący prze
forsowali bez żadnej dyskusji.

2 w  1
D ecyzją rajców  z Klubu Rad

nych Jana Bronsia zlikwidowano 
trzy  kom isje  tj. Fkonom iczno- 
-Praw ną (KFP), kom isję Ładu i 
Urządzeń Kom unalnych (Ładu) 
oraz kom isję Sportu i Rekreacji.

W  m ie jsce  zlikw id ow anych 
ko m is ji K FP  i Ł adu p ow stała  
Kom isja Budżetu i Infrastruktu
ry (BiT), której przedm iot dzia
łania obejm uje sw oim  zakresem 
ponad 30 zagadnień związanych 
zadaniam i w łasnymi gminy. Jak 
łatw o w yw nioskow ać tak sze
roka tem atyka „w ciśn ięta" do 
jednej kom isji będzie skutkować 
brakiem  podjęcia przez kom isję 
w ielu w ażnych tem atów  doty
czących  fu n kcjo n o w an ia  m ia
sta. Sw ój sp rzeciw  w spraw ie 
„rolowania" kom isji w yraziłem

na II sesji w skazu jąc, że lik w i
dacja dw óch w ażnych kom isji i 
zastąpienie je j jed ną, ograniczy 
radnym możliwość dyskusji nad 
w ielom a problem am i m iasta, a 
w iele istotnych tem atów  zosta
nie om ów ionych p obieżnie lub 
z u p ełn ie  p rzez k o m isję  p o m i
niętych. W skazyw ałem również, 
że w  dw óch kom isjach tj. ekono
miczno-prawnej i kom isji ładu w 
poprzedniej kadencji pracowało 
w sum ie 18 radnych i nie będzie 
m ożliw e, aby w  jed nej K om isji 
Budżetu i Infrastruktury praco
wało aż tylu radnych.

W p ro w a d z o n o  
o g ra n ic z e n ia  
d la  ra d n y c h  

M oje p rzyp uszczen ie o kaza
ły  się słuszne. Chętnych rajców  
do pracy w K om isji B u d żetu  i 
In fra stru k tu ry  było najw ięcej. 
Rządzący „załatw ili" nadm ier
n ą  ilo ść  ch ętn y ch  rad n y ch  do 
pracy w  komisji BiT ograniczając 
m ożliw ą liczbę rajców  w  tej ko
m isji do 10. N astępnie rządzący 
zg łosili sw oich 6 kandydatów , 
pozostaw iając zaledw ie 4  m ie j
sca d la  p o z o sta ły ch  rad nych . 
W p ro w a d z o n e  o g r a n ic z e n ie  
spow odow ało, że n ie w szyscy  
rad ni b ęd ą m ogli p racow ać w 
tych kom isjach, których p lano
wali. M iejsca w  kom isji BiT za
brakło dla radnego K azim ierza 
K arp ieńk i i d la m nie. P rz y p o 
m nę, że w m yśl Statutu gm in y  
M iasta O leśnicy  radny m oże być 
członkiem  dw óch komisji.

D laczego rządzący uznali, że 
ograniczenie liczebności kom i
sji do 10 rajców, a tym  sam ym  
uniem ożliw ienie pracy radnych 
w w ybranych przez siebie k o 
m isjach jest konieczne? D lacze
go nie mogło w tej „połączonej" 
kom isji pracow ać np. 11 czy 12 
rajców ? N ie m am  pojęcia. Żad
na dyskusja w tym  tem acie się 
nie odbyła. Szef klubu radnych 
Jana B ronsia zgłosił w n iosek  o

„w prow adzenie ograniczenia", 
w n io se k  g ło sa m i rz ą d z ą cy ch  
p rz e g ło s o w a n o  i ta k  sp raw ę 
składów  kom isji „załatw iono".

N o w a  k o m is ja  s k a rg ,  
w n io s k ó w  i p e ty c ji 

O d obecnej kadencji sam orzą
du o b lig atory jn ie  przy R ad zie  
M iasta, m usi funkcjonow ać ko
m isja, skarg , w niosków  i p ety 
cji, k tó re j g łó w n y m  zad an iem  
będzie rozpatryw anie skarg na 
d z ia ła n ia  b u rm istrz a  i g m in 
nych jednostek organizacyjnych, 
a także w niosków  oraz p etycji 
składanych przez mieszkańców. 
C h cą c  b y ć  b lisk o  p ro b lem ó w  
m iesz k a ń có w , p o s ta n o w iłe m  
pracow ać w łaśnie w tej kom isji, 
gdzie bezpośrednio będą rozpa
tryw ane zgłaszane przez m iesz
kańców  w nioski i petycje.

W o ln y  m a n d a t  
ra d n e g o  

Jako radny stanow czo jestem  
przeciw ograniczaniu innym  raj
com  pracy w  kom isjach. Posza
now anie praw radnych pow inno 
być fundam entem  funkcjonow a
nie każdego sam orządu. Każdy 
radny pow inien m ieć praw o do 
sw o b od n eg o  w y b oru  w  ja k ie j 
kom isji chce pracować dla dobra 
m iasta i jego mieszkańców. Przy 
odrobin ie dobrej w oli ze strony 
rządzących m ożna było taki stan 
uzyskać. Tej dobrej woli zabrało, 
a w p row ad zenia  ogran iczen ia  
p rzeg ło so w an o  b ez  ch w ili za 
stanow ienia.

Pom im o że n ie jestem  człon
kiem  K o m isji B u d żetu  i In fra 
s tru k tu ry , m am  n a d z ie ję , iż  
będę m ia ł m ożliw ość zabran ia  
głosu na jej posiedzeniu. Statut 
G m iny M iasta  O leśn icy  ta k ie  
praw o każdem u radnem u gw a
rantu je. No, chyba że... znow u 
będą w prow adzone jakieś ogra
n iczen ia , ty m  razem  ju ż  przez 
przew odniczącego komisji.

Pawet Bielański

Ten przemarsz już na stałe wpisał się w stycz
niowy kalencJarz Oleśnicy. Jej społeczność w ten 
sposób manifestuje przywiązanie do katolickiej 
wiary i tradycji.

w  św ięto Trzech Króli, czyli w 
Uroczystość Objawienia Pańskiego, 
ulicami Oleśnicy, jak co roku, prze
szedł wielki Orszak Trzech Króli. 
Tym razem pod hasłem: „Odnowi 
oblicze ziemi". Nawiązywało ono 
do pamiętnych słów św. Jana Pawła 
II, wygłoszonych w Warszawie na 
placu Zwycięstwa w 1979 r., w czasie 
mszy św., na zakończenie homilii:

„I wołam, ja -  syn polskiej ziemi, 
a zarazem ja -  Jan Paweł II, papież; 
wołam z całej głębi tego tysiąclecia, 
(...), wołam wraz z wami w szyst
kimi: Niech zstąpi Duch Twój! (...) 
I odnowi oblicze ziemi. Tej Ziemi! 
Amen" (wówczas Polska była znie
wolonym państwem komunistycz
nym).

U roczystość O bjaw ienia  Pań
skiego kończy okres Świąt Bożego 
Narodzenia. Wymarsz orszaku po
przedziła msza św., odprawiona w 
bazylice. Zanim orszak ruszył spod 
ratusza do stajenki na pi. Zwycię
stwa, oieśniczanie otrzymali prawie 
5 tys. koron i śpiewników z kolęda
mi. Ale aż tylu uczestników orszak 
jednak nie liczył.

Wśród nich znaleźli się m.in.: bp 
Andrzej Siemieniewski -  wikariusz 
generalny wrocławskiej Kurii Me
tropolitalnej, ks. Mieczysław Janczy- 
szyn -  proboszcz oleśnickiej parafii 
pw. św. Jana, Aleksander Chrzanow
ski -  przewodniczący Rady Miasta 
Oleśnicy, Jan Bronś - burmistrz Ole
śnicy, Marcin Kasina -  wójt gminy 
Oleśnica, Artur Ciosek - wójt Dobro
szyc, Wojciech Kociński -  były sta
rosta oleśnicki, Przemysław Wróbel 
- dyrektor CKiW OHP, eks-wicesta- 
rosta Piotr Karasek.

W drodze do stajenki uczestnicy 
orszaku zatrzym yw ali się, by zo
baczyć jasełkow e scenki rodzajo
we -  aniołowie zwiastowali Dobrą 
Nowinę, a diabły przekonywały do 
trwania w grzechach, do odrzucenia 
postanowienia poprawy i zaniedba
nia spowiedzi. W stajence reprezen
tanci stanów m iasta pokłonili się 
Dzieciątku, Maryi i Józefowi.

Orszak po raz pierwszy m asze
row ał u licam i O leśnicy w 2013 r. 
Jego organizatorem jest, na licencji 
krajowej Fundacji „Orszak Trzech 
K ró li", św iatow e stow arzy szę-

nie e w a n g e liz a cy jn e  K o in o n ia  
Jan Chrzciciel, które w tym roku 
urządziło orszaki w 752 m iejsco
w ościach  w Polsce i 22 poza je j 
granicami. W Oleśnicy orszakowe 
jase łk a  zainscen izow ały  szkoły, 
nad b ezp ieczeń stw em  o rszaku  
czuwały policja, straż pożarna i 2. 
Kompania Regulacji Ruchu WP.

Andrzej P aw eł Szachnowski 
Fot. Autor
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Kalendarz wczoraj i dziś

w  tym roku w Turnieju Wiedzy
0 Patronie Szkoły Podstawowej nr 
4 -  profesorze Romanie Podoskim. 
wzięli udział przedstawiciele klas 
V1-VI1I. Konkurs poprzedziła wy
cieczka zorganizowana przez Bar
barę Karasek do ZNTK w Oleśni
cy. Po tym  niezw ykle rozległym
1 ciekawym obiekcie oprowadzał 
nas M arek K am aszyło  - prezes 
Oleśnickiego Stowarzyszenia M i
łośn ików  T ech n ik i O lsensiu m . 
W łaśnie z jego inicjatyw y w hali 
D odtw arza się części pojazdów 
historycznych. Okazuje się, że do 
1916 r. był tam szpital połowy dla 
rannych w czasie I wojny św iato
wej. Obecnie miejsce to jest przy
stosowane do naprawy pojazdów 
szynow ych, które często trafia ją  
do Oleśnicy w opłakanym  stanie 
i są odnawiane przez pasjonatów 
kolejnictwa. Można tam przyjrzeć 
się zabytkowym wagonom (m.in. 
z roku 1923 i 1935) oraz częściom 
wytnontowanym z remontowane
go parowozu. Pod sufitem (znajdu
jącym  się na w ysokości kilkuna
stu metrów) widać miejsca, gdzie 
kiedyś znajdow ały się suw nice, 
ale zosta ły  ju ż zdem ontow ane. 
N ajw ażniejsze miejsce zajmuje w

tej hali odnaw iany z in icjatyw y 
członków w spom nianego stowa
rzyszen ia  parow óz Franciszek. 
Przed jego obejrzeniem zw iedza
liśmy halę A. Znajdują się tam w 
dwóch rzędach liczne stanowiska 
(około 60), słu żące do napraw y 
elektrowozów. W okół nich zgro
madzono mnóstwo części zamien
nych. C ały proces polegający na 
przeglądzie, renowacji i naprawie 
lokomotywy trwa ok. 2 -3  m iesię
cy. O becnie przy takiej pracy za
trudnionych jest blisko 300 osób. 
W związku z tym miesięcznie od
nawia się ich około 7. Dawniej, kie
dy zatrudnionych było 3000 osób, 
w yrem ontow anych pociągów  na 
miesiąc było dziesięć razy więcej. 
Mimo zmniejszenia ilości pracow
ników, jest to aktualn ie w Polsce 
jedyny tak duży zakład, który ma 
m ożliw ość napraw i m odernizo
wania lokomotyw elektrycznych.

Po pow rocie do szkoły  i krót
kiej regeneracji sił siedem drużyn 
p rz y stą p iło  do w y k o n y w a n ia  
poleceń zw iązanych z rozwojem 
kolei i rolą, ja k ą  od egrał w tym  
p rocesie nasz patron. N ajpierw  
po prześledzeniu prezentacji mul
tim ed ialn e j u czn iow ie porząd 

kow ali w chronologicznej kolej
ności etapy rozw oju kolejnictw a 
na św iecie. Potem  rozpoznaw ali 
na podstaw ie kronik film ow ych 
z PR L-u praw dziw e i fa łszy w e 
sform ułow ania dotyczące fu n k
cjonow ania kolei w tam tych cza
sach. Następne zadanie dotyczyło 
dopasow ania d efin icji do term i
nów  kolejow ych. Potem  czekało 
na uczestników  układanie puzzli 
z w izerunkiem  patrona i dem en
tow anie fa łszy w ych  in fo rm acji 
znajdujących się w jego życiory
sie. Na zak o ń czen ie  u czn iow ie 
opracowywali i prezentowali pla
kat zachęcający do podróżowania 
po Polsce koleją. Pierwsze miejsce 
zdobyła klasa VIIIa reprezentowa
na przez; Aleksandrę Wolko, Igo
ra M isiaszka i H annę Sakow ską, 
II m iejsce zajęła d ru ży na klasy  
VIa w składzie: M arcel Cybulski, 
Szym on G abruś, Tom asz G o łę 
biow ski, a H anna Fedzin, M aciej 
K uziak i M ichał O leniecki z k la
sy VIIa uplasowali się na trzecim  
miejscu. Gratulujem y w szystkim  
uczestnikom  w iedzy i zaangażo
wania.

rzecznik prasow y SP4 
M ałgorzata W esołow ska

3KŁADIOPAŁU
węgiel
kamienny
węgiel
brunatny
kostka
orzech
ekogroszek
miał

ZA

BEZ MIAŁU J  
„p r z e s i a n y

kostka 
czeska  
eko czeski 
pelet

Biblioteka i Forum Kultury wy
dała kalendarz na rok 2019.

Biblioteka i Forum Kultury za
prasza do zakupu kalendarza na 
rok 2019 „Oleśnica -  miasto z histo
rią". Na kartach znajdziemy grafiki, 
na których przenikają się zdjęcia 
przedwojennej Oleśnicy oraz współ
czesne fotografie miasta. Autorem 
zdjęć jest oleśniczanin Krzysztof 
Wiesner. Kanwę do jego pracy sta
nowiły reprodukcje starych pocz
tówek.

K alendarz w cenie 10 zł kupić 
można w Oleśnickim Domu Spo

tkań z Historią oraz w Czytelni w 
Bibliotece przy Reja

W kalendarzu znajdziemy m.in. 
pocztówkę (autor fotografii - Krzysz
tof Wiesner) wykorzystaną w grafice 
Graphisches Institut Alfred Zieger, 
Dresden w roku 1916 (patrz zdjęcie).

Projekt kalendarza za 738 zł wy
konało Ave Studio Maciej Pilarski. 
Dodajmy, że BiFK udzielił też zle
cenia tej firm ie na wydruk plansz 
fotografii otworkowej za 168 zł. - Za
mówienie zostało zlecone w trybie 
zapytania ofertowego - poinformo
wała Panoramę wiceburmistrz Edyta 
M ałys-Niczypor. ‘ (ror)

Dawniej i dziś - w jednym miejscu

Rozw iązanie krzyżów ki św iątecznej: S ian k o  pod 
obrusem . W yrób jubilerski wylosowała Ewa W itko- 
w iak z Oleśnicy.

Rozwiązanie diagramu noworocznego: Beztroskich 
dni w now ym  roku życzy czyteln ikom  redakcja Pa
noram y. W yrób jubilerski w ylosow ała A lek sand ra  
Przybyłow ska z Oleśnicy.

Obie panie zapraszamy w piątek (godz. 10-13,15-17) 
do redakcji.

Nagrody ufundował 
sklep jub ile rsk i ANNA ul. 3 Maja 54/1.

Tu zaszła zmiana.^

Poznajecie? To widok z ulicy Kilińskiego na ulicę Kątną (potem 
Zawadzkiego, a obecnie Sinapiusa) i plac Zwycięstwa, przed zabu
dową. Zdjęcie (autor J. Jaworski) wykonano prawdopodobnie w  rok 
1964 lub 1965. Pochodzi ze zbiorów ODSzH Pracowni Regionalnej 
BiFK. Jak to miejsce sie zmieniło? Sami zobaczcie... (ror)

http://www.olesnica24.com
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Ku pokrzepieniu serc

Kolędowanie z polskimi akcentami

Na zaproszenie stowarzyszenia 
Polaków w Niemczech przyje
chała O rkiestra Koncertow a  
Zespołu Artystycznego Wojska 
Poiskiego z Warszawy.

Stow arzyszenie K rzew ienia Ję
zyka, K ultury i Tradycji Polskiej 
przy Polskiej Parafii w Schwabisch 
Gmiind (Badenia W irttem bergia) 
w grudniu zorganizow ało drugi 
koncert z okazji 100-rocznicy odzy
skania niepodległości - tym razem 
pod tytułem  „Droga do niepodle
głości". Na zaproszenie stowarzy
szenia przyjechała Orkiestra Kon
certow a Z esp ołu  A rtystycznego 
Wojska Polskiego z Warszawy.

W p ierw szej częśc i ko n certu  
zagrała utw ory, które pow stały  
w tru d n y ch  c h w ila ch  n aszego  
narodu, a pisane byty zgodnie z 
Sienkiew iczow ską m aksym ą „ku 
pokrzepieniu serc". W drugiej czę
ści muzycy zagrali utwory klasyki 
ze światowych list przebojów, a na 
koniec - z uwagi na św ięta Boże-

go Narodzenia - znane i nieznane 
kolędy. O statn im  akcentem  była 
znan ą na całym  św iecie kolęda, 
która obchodzi 200-lecie powstania 
- „Cicha noc".

• - Przed  koncertem  byli w n a 
szym  polskim kościele, w którym 
dali muzyczną oprawę mszy świę
tej. Na koniec zagrali i zaśpiewali 
pieśń „Boże coś Polskę..." wywołu
jąc łzy wzruszenia u wielu słucha
czy - opowiada Panoramie Em ilian 
Richter, wiceprezes stowarzysze
nia, wieloletni mieszkaniec Oleśni
cy. - Dziękujemy ministrowi obro
ny narodowej za wyrażenie zgody 

• na w yjazd orkiestry, dyrektorowi 
H erjkow i Cierockiemu, M arcino
wi Ślązakowi, Grzegorzowi Mieli- 
mące oraz wszystkim  solistom za 
niezapom niane przeżycia, jakich 
nam dostarczyli - dodaje.

W koncercie uczestniczył M ar
cin Król, konsul Rzeczypospolitej 
Polskiej z Konsulatu Generalnego 
w Monchium.

(OAI)

Polska szopka w Niemczech

Tak pielęgnują nasze tradycje

- Są wystawiane od Górlitz, 
przez Monachium  aż po Fre- 
iburg - mówi Panoramie Emilian 
Richter.

Od 23 lat, z in icjatyw y Stow a
rz y sz e n ie  K rz e w ie n ia  Ję z y k a , 
K ultury  i Tradycji Polskiej przy 
P o lsk ie j P a ra fii w S ch w a b isch  
Gmiind (Badenia W irttembergia), 
w ystaw iane są szopki bożonaro
dzeniow e w w ielu m iastach N ie
miec. - Są w ystaw iane od Górlitz, 
przez M onachium aż po Freiburg
- mówi Panoramie Em ilian Richter, 
dawny mieszkaniec Oleśnicy, ini
cjator założenia stow arzyszenia. 
Jak  co roku taka szopka stanęła

też na dw orcu głów nym  w’ Stutt
garcie. Szopki przygotow yw ane 
przez stowarzyszenie są tematycz
ne - oprócz żłóbka i świętej rodzi
ny są przedstaw iane w niej różne 
postaci h istoryczne, zw iązane z 
Kościołem i nie tylko.

O tw a rc ie  szop k i na d w orcu  
odbyło się 2 grudnia. U św ietnio
ne było śpiewem chóru z Polskiej 
Parafii K atolickiej w Schw abisch 
Gmiind i obecnością M arcina Kró
la, konsula RP z Konsulatu Gene
ralnego w Monachium.

Przechodnie mieli okazję, aby na 
krótką chwilę zatrzymać się, oddać 
się refleksji i zrobić sobie zdjęcie.

(OAI)

D O M  PO G R ZEBO W Y
I O leśnica, u l. A rm ii K ra jo w e j 1, www.chaber.eu 

te l. 71314-21-51,601-77-13-69,661-954-167,601-533-166 -

C A Ł O D O B O W Y  
P R Z E W Ó Z  Z3^IARŁYCH^

Mostek zagrożony!

Mostek się chyli. 
Ku upadkowi?

To popularny szlak spacerowy 
oleśniczan i trzeba dmuchać na 
zimne.

O trzy m aliśm y zg ło szen ie  od 
jednego z mieszkańców, że drew
niana konstrukcja mostku w Parku 
nad Staw am i w O leśnicy niebez
piecznie się pochyla i wymaga pil
nej interwencji inspektora nadzoru 
budowlanego. Sprawdziliśmy.

Fak tyczn ie , b oczn e elem enty 
mostku odchylone są od pierwot
nego położenia, co może św iad
czyć o naruszonej strukturze, tak 
drew na, jak  i łączeń poszczegól
nych elementów budowli.

S łu żby m iejskie m uszą piln ie 
zainteresow ać się m ostkiem , bo 
jest on położony na popularnym  
szlaku spacerow ym  oleśniczan i 
należy dmuchać na zimne.

(hag)

Kanapowe kolędowanie
Uzdolniona muzycznie młodzież 
w świątecznym repertuarze.

W czwartkowy wieczór podczas 
kolejnego koncertu zorganizow a
nego przez Staszka K asp erow i- 
cza oraz klub muzyczny Jack Pub 
grono fanów jazzowo-bluesowego 
brzmienia miało okazję wysłuchać 
młodych, dobrze zapowiadających 
się, rodzimych muzyków.

Na pubowej estradzie zaprezen
towali się gitarzysta Karol Muskała 
oraz wokalistka i multiinstrumen- i 
talistka A nna Dolina- Kucharzak i 
wraz z akompaniującym jej Dariu- i 
szem Mrozem. 2

Pierwsza część koncertu utrzy
mana była w oryginalnych, chwila
mi ostrych, klimatach gitarowych, 
potem  p u b liczn ość w y słu ch ała

Staszek Kasperowicz i Anna uolina-Kucnarzak
najpiękniejszych polskich kolęd w oceniali, że początkujący rodzimi
ciekawych, niespotykanych aranża- artyści mają spory potencjał, warto
cjach. Goście czwartkowego grania ich wspierać i promować. (hag)

SWOBODNIE 
STERUJ POŻYCZKĄ ^

POŻYCZKA NA PiĄTKE

^ TY WYBIERASZ KWOTĘ 
I I OKRES SPŁATY.

MY DAJEMY 
OPROCENTOWANIE 5%.

i
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Sski sylwester I liki cały rok.
Jedni oglądali w rodzinnych pieleszach telewizję. Inni w szampańskim nastroju bawili się na prywatkach. Jeszcze inni aż do upadłego oddawali się sylwestrowemu szaleństwu na balach. W tę noc, jedyną taką w roku, „Panorama” zajrzała na dwa najwięk
sze w Oleśnicy bale; w restauracjach „Garden” i „Perła”, a także na kameralny bal w restauracji „Kryształowy Dwór” w podoleśnickich Spalicach. (szach) Fotografował Andrzej P. Szachnowski
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W rodzinnej atmosferze w Kryształowym Dworze

Sylwestrowe szaleństwa w Garden

Wesoła zabawa w Perle

Rodzina Horbaczów prawie w komplecieWznieśmy toast za pomyślność oleśniczanAnimatorką koncertu była Agnieszka Ostapowicz (w centrum)

Koncert zdobył, aplauz widow
ni. W ystąpili: W ojciech K roczak
-  fortepian, wokal, prowadzenie; 
Agnieszka Ostapow icz -  skrzyp
ce, prowadzenie; Ewa Siemaszko
-  gitara, wokal; Robert Gawron -  
ukulele, gitara; Jan Grajewski -  gi
tary. Wśród słuchaczy znalazła się 
rów nież Edyta M ałys-N iczypor, 
w iceburm istrz Oleśnicy, która ze 
sceny przed koncertem  życzyła, 
„byśmy mieli okazję częściej się do 
siebie uśmiechać". Na koniec kon
certu wszyscy w holu sali wznieśli 
lampkami szampana noworoczny 
toast.

(szach)
Foto. Andrzej P. Szachnow ski

grafia" z repertuaru „Perfektu", 
„Gdybym był bogaty" z musicalu 
„Skrzypek na dachu" -  te oraz 

' inne przeboje, m .in. Leonarda 
Cohena. Raya C harlesa, Erica 

Claptona i Freddie- 
go M ercury'go, 

o z b r z m ie -  
wały w sy l
w e s tr o w y  

I w ieczór na 
I  scenie sali 

widowi- 
L skow ej 
I  Biblio

t e k i  i 
F o ru m  

Kultury.

Na scen ie  -  o le 
śn ic c y  a rty śc i, ' 
a na widowni -  . 
komplet słucha- ' 
czy. Przebojam i 
oleśnicki BiFK po
żegnał 2019 rok.

„Ja k i c u d n j 
św iat" Louisa 
A rm stro n g a , 
„ P r z e ż y j  to 
sam " z reper
tuaru  „Lom- 
b a r d u " ,
„Nie płacz 
E w k a "  i '
„ A u to b io -

http://www.olesnica24.com
http://www.olesnica24.com
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Tak się dzisiaj prezentuje pałac w Ligocie Polskiej

Tak pałac wyglądał przed przebudową w 1914 roku Zachował się oryginalny fragment klatki schodowej

Zbieg okoliczności sprawił, że historyczny obiekt ocalał i ma się całkiem dobrze.
 ̂To jedna z n ielicznych zabyt

kowych w iejskich posiadłości na 
terenie powiatu oleśnickiego, któ
ra przetrwała wojnę i powojenne 
grabieże w całkiem niezłej kondycji.

Historia pałacu w Ligocie Pol
skiej łączy ze sobą pogm atw ane 
losy dwóch narodów polskiego i 
niemieckiego. Przy czym - nie ma 
co kryć - jego św ietność przypa
dła na okres do 1945 roku. Wokół 
najnowszej historii pałacu narosło 
wiele niedomówień i przekłamań. 
Podawano już, że znajduje «ię tu 
flasztor, że kupił go jakiś zagra
niczny biznesmen.

A jaka jest prawda?...

Splądrow any, a le  nie  
sp łonął

Ale zacznijmy od początku...
Pałac w zniósł około 1886 roku 

pochodzący z niem ieckiego zie- 
miaństwa H einrich Grundmann. 
Obiekt został przebudow any w 
1914 roku w stylu neobarokowym. 
Z kolei w ieża pałacow a została 
przebudowana w latach 60. XX i nie 
przypom ina reszty budynku. Po 
zakończeniu drugiej wojny świato
wej pałac wraz z folwarkiem prze
kazano Kombinatowi PGR Oleśni
ca. W 1993 r., po likwidacji PGR-u, 
rezydencja pozostawała własnością 
Skarbu Państwa. Potem budynek 
dzierżawiła Fundacja Światło-Ży- 
cie z Wrocławia. Obecnie pałac to 
własność prywatna.

Do zabytku przylega park, skom
ponowany po 1880 roku, w pobliżu 
Ą  zabudowania gospodarcze daw
nego folwarku (kiedyś była tam też 
gorzelnia). Pałac ma wspomnianą

sześciokątną, dobudowaną, w 1914 
wieżę.

W czasie d ziałań w ojennych i 
przemieszczającego się od wscho
du frontu obfekt co prawda został 
splądrowany, ale cudem nie spło
nął. A co było potem?

O tym opowiada nam reprezen
tujący obecnego w łaściciela du
chowny z Poniatowie, ksiądz pro
boszcz Bogusław Stec. Spotykamy 
się z nim na wiejskiej plebanii.

W ychodzi P G R , za czy n a  
s ię  probiem ...

- Obiekt jako tako przetrwał woj
nę. W czasach Państwowego Go
spodarstwa Rolnego w dużej sali 
była wiejska świetlica, w której od
bywały się zabawy i okolicznościo
we imprezy. Na parterze były biura 
i magazyny PGR-u, a na pierwszym 
i na drugim piętrze znajdowały się 
mieszkania pracowników gospo
darstwa. Obiekt dlatego przetrwał, 
że był użytkowany, że m iał cały 
czas stałego gospodarza. Kiedy 
pegeery zaczęto zamykać, zarząd
cą budynku została Agencja W ła
sności Rolnej, która zorganizowała 
przetarg na dzierżawę. Cały mają
tek dawnego gospodarstwa łącznie 
z pałacem przejął dzierżawca - opo
wiada nam proboszcz.

Dzierżawcą został ojciec obecne
go wójta Marcina Kasiny, który był 
agronomem w PGRze.

- M usiał dzierżaw ić wszystko, 
czyli ziemię, budynki, gospodar
stwa, gorzelnię, budynki mieszkal
ne i właśnie pałac. Wymóg był taki,

. że jak chciał wydzierżawić ziemię, 
to musiał z całym tzw. dobrodziej
stwem w ydzierżaw ić wszystko.

A nie było to takie proste, bo tam 
mieszkali ludzie. Dzierżawca szu
kał kogoś, kto by pałac przejął. 
Ale jak przejąć pałac z siedmioma 
rodzinam i? W 1997 roku ja oraz 
moja m ieszkająca w Poniatow i- 
cach mama zainteresowaliśmy się 
obiektem z przeznaczeniem na cele 
sakralne. Nikt inny, podkreślam to 
bardzo mocno, nie był pałacem za
interesowany - mówi kapłan.

6 rodzin przekwaterowano. - W 
budynku zostało tylko jedne star
sze małżeństwo. Pomogliśmy wy
remontować mieszkanie dla tej ro
dziny i ją  wyprowadzić. Obiektem 
zaczęliśmy się interesować w 1997 
roku z myślą, żeby powstało tam 
miejsce spotkań katolickiego ruchu 
Światło-Zycie. Ruch Światło-Życie 
nie ma osobowości prawnej i dla
tego też ma różne wspomagające 
instytucje, które reprezentują ruch 
w sensie prawnym. Formalnie wy
stąpiła o ten dom Fundacja Św ia
tło-Życie z siedzibą w Katowicach. 
Ruch ma 21 oddziałów i my jeste
śmy jednym z ośrodków fundacji. 
Obiekt jest już własnością Fundacji. 
Dwa lata, na przestrzeni 1997 -1999, 
trwały żmudne formalności zwią
zane z przejęciem obiektu. Od 1999 
roku mamy akt notarialny na rzecz 
Fundacji Sw iatło-Życie. W akcie 
własności jest pałac plus 2,5 hekta
ra parku. Obiekt był już w stanie 
mocno zdew astowanym - zgniły 
narożniki dachów, do środka lała 
się woda. Całe szczęście, że nie było 
aktów wandalizmu... - słyszymy od 
proboszcza Steca.

C o  zo sta ło  z daw nej 
św ie tn o śc i?

Z historycznych walorów niewie
le pozostało. Dla potrzeb PGR zmie
niono radykalnie pierwotny układ 
pomieszczeń. Przebudowano m.in. 
ściany działowe. Sam obiekt, dodaj
my, nie jest wpisany do rejestru za
bytków. Jest doń wpisany park. Ale 
że konserwator zabytków sprawuje 
nadzór nad krajobrazem wsi, więc 
wszystkie budynki wzdłuż drogi 
jego nadzór mają, co oznacza, że ma 
go i pałac, choć formalnie nie jest do 
rejestru zabytków wpisany.

- Prace remontowe zaczęliśmy od 
rzeczy najważniejszej, czyli dachu. 
Jego rem ont rozpoczęliśm y, nie 
mając jeszcze aktu własności. Od 
roku 1999 zaczęliśmy prace zwią
zane z naprawą elewacji, stolarki i 
adaptacją pomieszczeń na potrze
by ośrodka. W szystko przebiega 
bardzo wolno, bo i środki, którymi 
dysponujemy, są skromne - ujawnia 
nasz rozmówca. - Robimy tyle, na 
ile nas stać. Wydajemy 20 - 30 tysię
cy rocznie i stopniowo staramy się, 
aby budynek był w dobrej formie.

Kierownikiem ośrodka jest Maria 
Stec, mieszkająca w Poniatowicach. 
A jakie jest przeznaczenie obiektu?

- N ajczęściej są tam spotkania 
Ruchu Światło-Życie, grup reko
lekcy jn y ch . To są ta k ie  p ob yty  
grup 2 - 4-dniow e. O biekt p oło
żony jest blisko W rocławia, więc 
na w eekend ow y w y jazd  słu ży  
grupom  m od litew nym  b ard zo  
dobrze. Młodzież przygotowująca 
się do bierzm ow ania czasam i tu 
przyjeżdża. Latem organizow ane 
są tu półkolonie dla dzieci. Zim ą 
jest kłopot, bo do ogrzania jest 1200 
mkw... Co prawda mamy w piw
nicy węglowy piec zasypowy, ale

palenie jest niezm iernie uciążliwe 
i kosztowne. Żeby ogrzać zaledwie 
k ilka pom ieszczeń, trzeba dzień 
wcześnie zaczął palić w piecu, żeby 
osiągnąć w miarę znośną tempera
turę wewnątrz. Marzeniem byłaby 
pom pa ciep ła , ale to inw estycja  
zbyt kosztowna dla nas - nie ukry
wa ksiądz.

Ruch dwa razy starał się, ale bez
skutecznie, o fundusze unijne.

Co zostało w pałacu z oryginal
nych, zabytkow ych elem entów ? 
- Zachowaliśmy z wystroju trochę 
stiuków, które były w pomieszcze
niach. Te, które były uszkodzone, 
zostały naprawione. Została orygi
nalna stolarka drzwiowa, główne 
drzwi są poniemieckie, zakonser
wowane. Klatka schodowa została 
odrestaurowana. Natomiast okna 
są nowe. A z ruchomego wyposa
żenia nie zostało praktycznie nic - 
przyznaje proboszcz Stec. - Gdzie 
po w ojn ie  tra fiło  w .yposażenie 
pałacu - nie wiadomo. Żadnej do
kum entacji nie ma. Konserw ator 
zabytków m iał w swojej dokumen
tacji trochę zdjęć i materiałów - do
daje.

Czy żyją jacyś potomkowie daw
nych właścicieli? A może odwiedzi
li swój rodowy pałac?

- Ktoś się pojawia co jakiś czas i, 
szczerze mówiąc, myszkuje... Omi
ja nas z daleka, ale czasami, kiedy 
obiekt był otwarty, to po w szyst
kich pokojach chodził.... Z Niemiec 
co pew ien czas się ktoś pojaw ia, 
interesuje się i obiektem, i gospo
darstwem. Wydaje mi się, że ostat
nia rodzina, która tutaj mieszkała, 
nazywała się Libknecht. Ale to jest 
informacja z tzw. poczty pantoflo
wej i za to w 100 procentach nie 
odpowiadam. Wiem również, że ci 
ostatni właściciele krótko tu gospo
darzyli i - to już bardziej sprawdzo
na wiadom ość - w 1932 roku była 
zm iana właścicieli. Odzyw ało się 
do m nie m uzeum  z Łodzi, które 
zbiera informację na temat rodziny 
fabrykanta niemieckiego, który w 
Łodzi m iał fabrykę i jednocześnie 
m iał majątek w Ligocie i ten mają
tek w łaśnie w 1932 roku sprzedał 
komuś - opowiada kapłan.

W iele  je s t Je szcze  do  
zrob ien ia

- Żeby obiekt m ógł norm alnie 
funkcjonow ać, przyjm ując grupy 
modlitewne i służyć także lokalnej 
społeczności, bo nie zamykamy się 
na udostępnianie naszych pomiesz
czeń osobom  zainteresow anym , 
potrzebny jest cały w ęzeł żyw ie
niow y w piwnicy. Piw nicę czeka 
więc kom pleksow y remont. Park 
jest mocno przetrzebiony. Jeszcze 
nie wykarczowaliśmy części samo
siejek, a jest tego sporo. Większość 
drzew w ym aga korekty koron, a 
staw solidnego oczyszczenia. Ele
wacja w 90 procentach jest zrobio
na, został niewielki fragment. Liczę, 
że wiosną przyszłego roku te prace 
zostaną ukończone. Trzy piętra są 
zrobione, gotowe do użytkowania. 
Zostaje wspom niana piwnica. Na 
brak pracy nie możemy narzekać. 
M am a ma w y k sz ta łcen ie  te ch 
niczne i to nas w wielu sprawach 
ratowało - tak o potrzebach remon
towych obiektu mówi jego gospo
darz.

Przyszłość pałacu to dalsza dzia
łalność Ruchu Światło-Życie, dzia
łalność rekolekcyjna organizacji 
non profit. - Cieszy nas, że dawny 
pałac udało się uratować rch o ć z 
jego dawnej świetności pozostało 
niewiele, to jednak na szczęście nie 
podzielił losu podobnych obiektów 
w okolicy - kończy proboszcz Bogu
sław Stec.

Grzegorz Huk 
fot. Autor

http://www.olesnica24.com
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Zjazd
Trójki,
gimnazjalnej
Szkoła Podstawowa nr 3 orga
nizuje 25 i 26 maja zjazd absol
wentów Gimnazjum.

Do 31 marca można dokonywać 
wpłat na Zjazd Absolwentów Trój
ki - tych, którzy ukończyli Gim na
zjum nr 3.

„D rodzy absolw enci Trójki! W 
tym  roku szkołę op u ści o statn i 
ro cz n ik  g im n azja listó w . N asza 
szkoła, po 20 latach , przestan ie  
istnieć! Ile się w tym czasie wyda
rzyło? Ile zawiązało przyjaźni? Ile 
miłości? Ile w spomnień? Spotkaj
my się i powspominajmy razem !" 
- czytam y w kom unikacie organi
zatorów.

O d 10 w sa li  w id o w isk o w ej 
BiFK będą w yświetlone archiw al
ne, szkolne filmy, pokaźne zd ję
cia, będą w ystępy absolw entów  
(Sław ek Banaś, Ola Turoń, trzon 
zespołu Bethel - M agda i Robert 
Dachowscy, Tomasz Kurp). Od ok.
12 dalsze wspominanie przeniesie 
sie do klas w szkole. D odatkow ą 
atrakcją zjazdu będzie bal absol
w enta (osoby pełnoletnie) zorga
nizowany w restauracji Garden w 
godzinach 20 - 3.

K oszty  z jazd u  - 30 zł, koszty  
balu -1 5 0  zl. W płaty należy doko
nać na konto Stowarzyszenia „Roz
winąć Skrzydła" 30 9584 0008 2001
0013 8224 0001 z dopiskiem zjazd 
absolwenta lub bal absolwenta lub 
zjazd i bal absolwenta - nazw isko 
i imię (w nawiasie rok ukończenia 
szkoły). (OAI)

Dwójka 
w obiektywie
Zrób zdjęcie w swojej szkole

II L iceu m  O g ó ln o k sz ta łcą c e  
im . ks. Jana T w ard ow skiego w 
zaprasza do udziału w szkolnym 
konkursie fotograficznym „Dwój
ka w o b iek tyw ie". „Z achęcam y 
w szystk ich , którzy ju ż  fo togra
fują, ale także tych, którzy przy
godę z fotografią zacząć dopiero 
zam ierzają, do pokazania, czym  
dla was jest nasza szkoła - ludzie, 
którzy ją  tw orzą, atm osfera, niu
anse uczniow skiej codzienności, 
niewidoczne dla osób z zewnątrz. 
Jednym  słow em  to, co pow odu
je, że o leśnicka D w ójka ma swój 
charakterystyczny, w yjątkow y i 
niepowtarzalny klim at" - napisali 
organizatorzy.

K onku rs b ęd zie  ro z p a try w a 
ny w dwóch kategoriach: „Szkoła 
jako budynek" oraz „Życie szkoły" 
(uczniow ie, nauczyciele, relacje  
międzyludzkie). Term in nadsyła
nia prac mija 25 stycznia.

(OAI)

Olesiak.GoiDi
CÓDZIENNI^ 
^  NOWE 
INFORMACJE

w rzece niespodzianka
Co kryje koryto rzeki Oleśnica? Łukasz Kosiński wypatrzył coś ciekawego.

Na sw oim  p o rta lu  in te rn e to 
w ym  olesnica.org dr M arek N ie
nałtowski opisał znalezisko, jakie
go dokonał Łukasz Kosiński. Otóż 
p o d czas sp aceru  w zd łu ż  rzek i 
O leśn ica  w re jo n ie  u licy  W ro 
cław skiej w ypatrzył w w ysuszo
nym okresow o korycie kam ienną 
ozdobę. Jak  się okazało , była  to 
w ykonana z betonu ozdoba bra- 

•my w jazdow ej. Już od 1905 roku 
fun kcjonow ała w tej okolicy  ce
m entow nia Geppert & Knobloch. 
Z a jm ow ała  się  p ro d u k c ją  p ły t  
ch o d n ik o w y ch  i s łu p ó w  o g ro 
dzeniow ych. Z naleziona ozdoba 
m oże po ch o d zić  z tej fabryki, a

może też jest pozostałością bramy 
wjazdowej do niej.

Jak  opisu je M arek N ienałtow 
ski, Łukasz K osiński dokonał re
konesansu w  mieście, wypatrując 
podobnych ozdób. I znalazł taką 
przy daw nej siedzibie Telekomu
nikacji Polskiej na ul. 11 Listopa
da.

B adacz h isto rii O leśn icy  koń
czy swój w pis następującą puen
tą: „Panujący w  X V II w. w  Bieru
tow ie książę C h ry stia n  U lryk  z 
rodu W irtem bergów  k aza ł zbie
rać ozdoby kam ienne w ykopane 
podczas prac ziem nych - tw orzył 
lapidaria, będące zbiorow iskiem  
p a m ią te k  p o  d a w n y ch  m iesz -

k a ń ca c h  i rz e m ie ś ln ik a c h . Ta 
ozdoba n ie  m a d użej w arto ści, 
ale mogłaby w  jakim ś lapidarium 
leżeć z pod pisem  O zdoba w yko
nana praw dopodobnie z betonu, p o 
chodząca z cem entow ni G eppert & 
Knobloch Oelser Zementwarenfabrik 
G.m.b.H powstałej w  1905 r. i rozbu
dowanej w  1927 r. Przypom inałaby 
mieszkańcom  nowego osiedla, że 
m ieszkają  na teren ie daw nej fa
bryki".

Dodajmy, że postulat urządze
nia  takiego oleśnickiego lapida
rium  jest zgłaszany już od lat.

(kad)

Świadek historii leżał sobie w rzece

http://www.olesnica24.com
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Pożegnanie, powitanie
BIERUTÓ W . Nowy dyrektor OKiS-u żegna się z z Długołęką, wita go 
burmistrz Piotr Sawicki.

Form alnie 1 stycznia, a prak
tycznie od 2 stycznia G rzegorz 
Zmarzły objął stanowisko dyrek
tora Ośrodka Kultury i Sportu w 
Bierutowie.

„Witam Pana Grzegorza i życzę 
dobrej, owocnej i satysfakcjonują
cej pracy z pożytkiem dla wszyst
kich mieszkańców naszej gminy. 
Ustępującemu dyrektorowi Panu 
Adamowi Urdzeli dziękuje za wie
loletnią pracę na tym stanowisku i 
liczę, że jeszcze nie raz wspomoże 
nas swoim doświadczeniem, wie
dzą i talentam i" - napisał na por
talu społecznościowym burmistrz 
Piotr Sawicki.

A co napisał sam dyrektor?
„No cóż, pora na krótki rachu

nek sum ienia... Do głow y przy
chodzi mi jedno „jeśli dążysz do 
własnego rozwoju, podejmuj nowe 
wyzwania..." Tak też zrobiłem. Po 
blisko 7 latach pracy w D ługołę
ce postanow iłem  podjąć ryzyko i 
odejść. Od 2 stycznia obejmę sta
now isko dyrektora w O środku 
Kultury i Sportu w Bierutowie. Nie 
mogłem wyobrazić sobie lepszego 
mom entu na zm iany" - nap isał

A teraz do roboty! - zdaje się mówić burmistrz Sawicki

Grzegorz Zmarzły na portalu spo
łecznościowym.

W sw oim  poście podziękow ał 
m ieszkańcom  gm iny D ługołęka, 
z którym i m iał okazję przez ten 
czas współpracować, również dy
rektorom szkół i instytucji, a także 
ekipy animatorów i pracowników 
G m innego O środka K u ltu ry  w 
Długołęce.

Harcerskie życie ogniskuje się w Oleśnicy

D O B R O S Z Y C E  • „Wodne 
Stworki” i „Porywista Eskadra” 
przestają istnieć.

„Z przykrością informujemy, że
1. Dobroszycka Gromada Zuchowa 
„Wodne Stworki" i 1. Dobroszycka 
B ru ży n a  H arcerska „Poryw ista 
Fskadra" przestają istnieć" - czy
tamy w kom unikacie opubliko
w anym  p rzez 1. D o b ro szy ck ą  
Drużynę W ędrowniczą „Milowy 
Kamień".

„Jest nam z tego powodu n ie
zm iern ie  przykro, a w szystk ie

Wolna trybuna

dzieci w wieku harcerskim (10 -13  
lat) z D obroszyc zapraszam y na 
zbiórki drużyn w Oleśnicy. Dzię
kujemy za te prawie 7 lat tworzenia 
Dobroszyckiego Szczepu Harcer
skiego. W związku z powyższym 
nas też czekają niebawem zmiany, 
ale zup ełnie nie w p łyn ą one na 
nasze codzienne funkcjonowanie. 
Spotykam y się co tydzień w po
niedziałki o 18 w harców ce przy 
Lwowskiej 3 w O leśnicy. Zapra
szamy młodzież w wieku 16-21 lat 
na nasze zbiórki" - dodali harcerze.

(OAI)

„Klimaty Pobierow a 
w  Gręboszycach

Organizator Obozów Rodzin
nych „Respit" zaprasza na X spo
tkanie integracyjne w sobotę 26 
stycznia w godz. od 18 do 2 do 
św ietlicy w iejskiej w Gręboszy
cach. Spotkanie poprowadzą kape
la „Kumple" oraz didżej „Daniel". 
W jego trakcie organizowane będą 
różnego rodzaju konkursy, gry i 
ibbawy oraz losowanie nagród.

Zgłoszenia wraz z wpisowym 
(uczestnicy obozów - 25 zł/os. po

zostali 30 zł/os.) przyjmuje biuro 
„Respit" w O leśnicy przy ul. 11 
Listopada 24 (budynek na parkin
gu obok Urzędu Gminy) tel. 71 721 
81 39 lub 605 450 464. W ram ach 
wpisowego uczestnicy otrzymują: 
kawę, herbatę, zimne napoje oraz 
naczynia jednorazowe (pozostałe 
produkty we własnym zakresie).

Ze względu na ograniczoną ilość 
miejsc decyduje kolejność zgłoszeń.

Ryszard Pstrocki

„A teraz u progu nowego roku 
wiem, że czeka mnie ciężka praca... 
Ale to co dla mnie najważniejsze, 
że dla własnej społeczności lokal
nej (dla gminy w której mieszkam). 
Dziękuję P iotr [Sawicki - red.] za 
powierzone zaufanie... To dla mnie 
bardzo w ażne" - dodaje nowy dy
rektor OKiS-u.

(ror)

G M IN Y  W  S K R Ó C IE  
G m in a  O le ś n ic a : Nowe 
godziny pracy 
Wójt Marcin Kasina podjął decyzję o 
zmianie godzin pracy Urzędu Gminy 
Oleśnica, GOPS-u w Oleśnicy oraz 
punktu obsługi klienta GPK Sp. z o.o. 
w budynku UG. Zmiany mają na celu 
usprawnienie działalności urzędów 
dla mieszkańców gminy, którzy do
tychczas mieli problemy z załatwie
niem spraw w urzędzie w godzinach 
popołudniowych.. Od stycznia w 
każdą środę Urząd Gminy będzie 
czynny w godzinach 7.45 -17, GOPS  
w godzinach 7 -17, a punkt obsługi 
klienta GPK w godzinach 7;45-17.

S ycó w : Darmowe szkolenie
Darmowe szkolenie z zakresu ratow
nictwa medycznego dla wszystkich 
mieszkańców miasta i gminy Syców 
przygotował lokalny samorząd. 
Usłyszymy na nim o ratowaniu życia 
i zdrowia w warunkach domowych, 
bez profesjonalnego sprzętu. Szkole
nie odbędzie się 19 stycznia o godz. 
17 w Centrum Kultury (sala widowi
skowa),

N o w o sie d lice : Kto zbudu
je świetlicę
Gmina ogłosiła przetarg na budowę 
świetlicy wiejskiej w Nowosiedlicach 
wraz z niezbędną infrastrukturą 
techniczną. 4 stycznia minął termin 
składania ofert.

B ieru tów : Co z Pułaskiego?
Radny Piotr Baranowski podjął temat 
poruszony przez mieęzkańca ulicy 
Pułaskiego. Złożył on wniosek, w 
którym prosi o uregulowanie pro
blemu parkowania pojazdów, które 
utrudniają wyjazd i wjazd na posesję. 
Na wąskiej, 3-metrowej, Pułaskiego 
obowiązuję ruch jednokierunkowy. 
Wnioskodawca proponuje: wpro
wadzenie znaków z tabliczkami 
wskazującymi na obowiązywanie po 
obu stronach ulicy na wskazanym 
odcinku: zakaz zatrzymywania się - 
eliminuje możliwość nawet chwilo
wego zatrzymywania na wskazanym 
odcinku lub zakaz postoju - umożliwia 
unieruchomienie pojazdu nie wynika
jące z warunków i przepisów ruchu 
drogowego, trwające nie dłużej niż 
jedną minutę.

O G Ł O S Z E N I E
Burmistrz Miasta i Gminy Twardogóra informuje, że został ogłoszony I ustny prze
targ nieograniczony na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej położonej w 
miejscowości Moszyce -  działka nr 152/20 o pow, 0,1118 ha, cena wywoławcza 
43 700 zł, kw. nr WR1E/00092704/0.
Nieruchomość przeznaczona do zabudowy rnieszkaniowej (do ceny wylicytowanej 
zostanie doliczony obowiązujący podatek VAT). Wadium w wysokości 10% ceny 
wywoławczej płatne do 08.02.2019 r. Przetarg odbędzie się w dniu 12 lutego 2018 
r. od godz. 12:00 w Urzędzie Miasta i Gminy.
Szczegółowe informacje o przetargach znajdują się w ogłoszeniu, umieszczonym 
na tablicy ogłoszeń Urzędu Miasta i Gminy Twardogóra oraz na stronie www. 
twardogora.pl.

W ÓJT GMINY DZIADOWA KŁODA 
OGŁASZA KONKURS NA STANOWISKO 

DYREKTORA GMINNEGO OŚRODKA KULTURY  
W DZIADOWEJ KŁODZIE

Liczba stanowisk: 1
Wymiar etatu: 1 etat (pełny wymiar czasu pracy)
1. Do konkursu może przystąpić osoba, która spełnia następujące wymagania:
A. Wymagania obowiązkowe:
1. obywatelstwo polskie;
2. wykształcenie: wyższe, preferowane o kierunku lub specjalności kulturoznaw- 
stwo, zarządzanie kulturą, animacja kultury, pedagogika lub pokrewne;
3. co najmniej 2 letni staż pracy, w tym co najmniej roczny staż pracy w instytucji 
kultury lub działalności kulturalnej;
4. stan zdrowia pozwalający na zatrudnienie na danym stanowisku pracy;.
5. pełna zdolność do czynności prawnych oraz korzystanie w pełni z praw pu
blicznych;
6. niekaralność za umyślne przestępstwo ścigane z oskarżenia publicznego lub 
umyślne przestępstwo skarbowe;
7. brak zakazu pełnienia funkcji związanych z dysponowaniem środkami pu
blicznymi, o których mowa w art.31 ust.1 pkt 4 ustawy z dnia 17 grudnia 2004r. 
o odpowiedzialności za naruszenie dyscypliny finansów publicznych (tj; Dz.U. 
z2018r. poz.1458);
8; znajomość zasad organizacji i funkcjonowania instytucji kultury;
9. znajomość aktów prawnych dotyczących instytucji kultury i prawa pracy, fi
nansów publicznych;
B. Wymagania dodatkowe:
1. znajomość podstawowych aktów prawnych w zakresie funkcjonowania sa
morządu gminnego;
2. znajomość zagadnień i doświadczeń w pozyskiwaniu pozabudżetowych środ
ków finansowych, w tym środków z programów Unii Europejskiej;
3. predyspozycje do organizowania i prowadzenia przedsięwzięć promocyjnych 
związanych z działalnością kulturalną i twórczością artystyczną ;
4. umiejętności organizacyjne i zarządcze,
5. kreatywność, dyspozycyjność, rzetelność;
6. posiadanie prawa jazdy kat. B.

II. Wymagane dokumenty:
1. pisemna koncepcja funkcjonowania Gminnego Ośrodka Kultury w Dziadowej 
Kłodzie na lata 2019-2023, która powinna zawierać:
a) propozycje rozwoju nowych oraz istniejących form kultury na terenie Gminy ;
b) zakres współpracy z istniejącymi stowarzyszeniami, grupami nieformalnymi 
działającymi na terenie Gminy;
c) źródła finansowania działalności Gminnego Ośrodka Kultury w Dziadowej 
Kłodzie;
2. list motywacyjny;
3. CV  z opisem przebiegu pracy zawodowej;
4. kopia dokumentów potwierdzających wykształcenie, przebieg kariery zawo
dowej oraz posiadane kwalifikacje i umiejętności;
5. oświadczenie o niekaralności za umyślne przestępstwo ścigane z oskarżenia 
publicznego lub umyślne przestępstwo skarbowe;
6. oświadczenie o niekaralności związane] z zakazem pełnienia funkcji związa
nych z dysponowaniem środkami publicznymi;
7. oświadczenie o stanie zdrowia i braku przeciwwskazań do wykonywania pracy 
na stanowisku kierowniczym;
8. oświadczenie o posiadaniu pełnej zdolności do czynności prawnych oraz 
korzystaniu w pełni z praw publicznych;
9. kopia dowodu osobistego;
10. kopia prawa jazdy;
11. oświadczenie o wyrażeniu zgody na przetwarzanie danych osobowych w 
treści: „ wyrażam zgodę na przetwarzanie danych osobowych w celu przepro
wadzenia konkursu na stanowisko Dyrektora Gminnego Ośrodka Kultury w 
Dziadowej Kłodzie zgodnie z ustawą z dnia 10 maja 2018r. o ochronie danych 
osobowych (Dz.U. 2018 poz. 1000); Oświadczenia, koncepcja, list rriotywacyjny 
oraz CV  powinny być podpisane własnoręcznym podpisem przez kandydata, a 
kserokopie dokumentów potwierdzone za zgodność z oryginałem własnoręcznym 
podpisem kandydata.

III. Informacja o sposobie i terminie składania ofert.
Oferty należy składać w zamkniętych kopertach z podaniem adresu zwrotnego 
z dopiskiem „Konkurs na stanowisko Dyrektora Gminnego Ośrodka Kultury w 
Dziadowej Kłodzie” w terminie do dnia 16 stycznia 2019 r. do godziny 15.00, w 
sekretariacie Urzędu Gminy w Dziadowej Kłodzie osobiście lub przesłać pocztą 
na adres: Urząd Gminy w Dziadowej Kłodzie ul. Oleśnicka 1, 56 -  504 Dziadowa 
Kłoda (decyduje data wpływu do Urzędu).
IV. Informacje dodatkowe:
1. Dodatkowe informacje, w tym o warunkach organizacyjno-finansowych działal
ności Gminnego Ośrodka Kultury w Dziadowej Kłodzie będą dostępne u Główne] 
Księgowej Gminnego Ośrodka Kultury w Dziadowej Kłodzie, Dziadowa Kłoda 
ul. Oleśnicka 1, pok. nr 5.
2. Konkurs przeprowadzi komisja konkursowa powołana odrębnym zarządzeniem 
Wójta Gminy Dziadowa Kłoda.
3. O terminie i miejscu przeprowadzenia postępowania konkursowego kandydaci 
zostaną poinformowani indywidualnie - telefonicznie lub korespondencyjnie za 
pośrednictwem poczty tradycyjnej lub na wskazany adres e-mail.
4. Przewidywany termin zakończenia procedury konkursowej ustala się na dzień 
29 stycznia 2019 r.
5. Zastrzega się możliwość unieważnienia konkursu bez podania przyczyny.
6. Informacja o wynikach konkursu będzie zamieszczona w Biuletynie Informacji 
Publicznej Gminy Dziadowa Kłoda oraz na tablicach Urzędu i Gminnego Ośrodka 
Kultury w Dziadowej Kłodzie.

Wójt Gminy Dziadowa Kłoda 
Robert Fryt

Harcerze minus dwa

http://www.olesnica24.com
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Sesja na ostro
D Z IA D O W A  K Ł O D A . Patrząc na atmosferę gminnych obrad, można 
tylko życzyć, aby nowy rok był lepszy.

Zw ołana tuż po św iętach sesja 
Rady G m iny w D ziadow ej K ło 
dzie daleka była od świątecznego 
nastroju. M ocnym  akcentem  roz
poczęła radna Alicja Zając. Odnio
sła się do odpowiedzi wójta na jej 
poprzednią interpelację. W łodarz 
gm in y  n ap isa ł, że „o g ło sz en ie  
zarządzenia o zm ianie struktury 
organizacy jnej urzędu nastąpiło 
w sposób zw yczajow o przyjęty", 
a um ow a z k iero w n ik iem  GOK 
„zo sta ła  ro zw iązan a  na prośbę 
kierow nika, zgodnie z obow iązu
jącym i przepisami".
■ A licja Zając (na zdjęciu obok) su
rowo zrecenzowała tę odpowiedź 
wójta, nazywając ją  nie tylko „nie
wystarczającą", ale też „wręcz aro
gancką".

- Świadczy ona p lekceważącym 
stosunku nie tylko do m nie jako 
radnej, ale i do pana wyborców, 
m ieszkańców  tej gm iny, którzy 
mają prawo do uzyskania rzetelnej 
informacji -  podsumowała i zażą
dała dokładniejszych w yjaśnień, 
w raz z załączeniem  kopii odpo
wiednich dokumentów. Ale na tym 
nie koniec, ponieważ radna miała 
już gotową kolejną interpelację.

„10 lipca 2018 r. rada LGD Dobra 
Widawa pozytywnie zaopiniowała 
wniosek Gminy Dziadowa Kłoda o 
przyznanie pomocy na (...) budo
wę boiska w ielofu nkcyjnego we 
wsi Miłowice. Kwota na wsparcie 
ustalona przez LGD w yniosła 154 
tys. 818 zł., a całkowity koszt inwe
stycji wyniósłby 244 tys. 311 zł. (...) 
Dlaczego ta inw estycja nie zosta
ła zrealizow ana w w ym aganym  
czasie? Kto dokładnie odpowiadał 
za jej realizację? Dlaczego m iesz
kańcy gm iny m ają teraz ponieść 
całkow ity koszt budow y boiska, 
do tego w znacznie zw iększonej 
kwocie 335 tys. zł? Czy w momen
cie składania wniosku wójt gminy 
m ógł przypuszczać, że nie zdąży 
z realizacją tego zadania, a mimo 
to zdecydował się wykorzystać tę 
inwestycję w kampanii wyborczej? 
Czy to praw da, że jed nocześn ie  
został w ycofany w niosek na do
p osażenie placu zabaw  przy Z e
spole Szkolno-Przedszkolnym  w 
M iłow icach na rzecz w niosku na 
budowę boiska? W takiej sytuacji 
straciliśm y jedną i drugą dotację" 
-  napisała radna.

Po pewnym czasie wójt Robert 
Fryt odniósł się do tej sprawy.

P A N O R A M A  S Z K O L N A

- Dotacja jest już przyzna
na, podpisaliśmy umowę 
z U rzędem  M arsza ł
kowskim. Pani radna 
mówiła, że wyraziła 
zgodę Dobra W ida
wa, ale to nie ozna
cza, że wyraził zgodę 
Urząd Marszałkowski. «
Myślę, że dotację mamy,
66% z Dobrej Widawy. Za
łożona kwota jest wyższa dlatego, 
że w ostatnim roku ceny nigdy nie 
m ieściły się w przewidzianych li
mitach -  tłumaczył.

Jednak kontrow ersje ciągnęły  
się dalej. Przy omawianiu budżetu 
Grzegorz W ójcik pytał, dlaczego 
w zrosła kwota (o 60.187 zł), prze
z n aczo n a na G m inny O środ ek 
Kultury. W ątpliwości te podzielał 
M irosław  Ostry.

- Przecież już 2 miesiące GOK nie 
funkcjonuje tak jak dawniej, działa 
chyba tylko w piątki, odeszło wiele 
grup młodzieży, więc myślę, 
że już mamy z tego jakieś 
oszczędności -  zauwa
żył.

- Stw ierdziliśm y, 
że w GOK wiele rze
czy jest do wymiany, 
w iele je s t kom plet
n ie  n ie sp ra w n y ch , t 
po prostu sprzęt uległ 
zniszczeniu , o czym  nie 
m ieliśm y ani przez sekundę 
pojęcia, bo nie było to zgłoszone
-  odpow iedział wójt Robert Fryt.
-  Dodatkow e pieniądze będą też 
p rzeznaczone na św ięto gminy, 
co postulow ał zawsze kierownik, 
bo rzeczyw iście na dw udniow ą 
im prezę ta kwota była za mała -  
przyznał. -  Ja już nie dopuszczę do 
czegoś takiego, co m iało miejsce, 
że GOK był czynny od godziny 8 
do 16, gdy dzieci są w szkołach i 
wtedy z tego ośrodka nikt nie ko
rzystał -  dodał na koniec.

Tym czasem  G rzegorz W ójcik 
zw ró cił uw agę na in n ą  spraw ę 
zw iązaną z GOK. Chodzi o 
now y statut, w którym  
zam iast „kierow nika" 
jest „dyrektor".

- Będzie zarządzał 
dwoma, może trze
ma osobami i już bę
dzie „dyrektorem "?
Czy w zięli państw o 
pod uw agę, że siatka 
płac dyrektora i kierow 

R ozśp iew ane Ja se łka

To było malownicze przedstawienie

n ika jest całkiem  inna? To 
będzie co najmniej tysiąc 

z ł w ięce j - zauw ażył 
radny.

- Musimy dostoso
w ać się do now ych 
p rz e p isó w  i na to 

stanow isko powołać 
d yrektora -  odparła 

w icew ójt Iren a  M ałec
ka, jednak opozycyjni rad

ni nie wierzyli jej zapewnieniom i 
żądali, aby na sesji zjawił się praw
n ik , który przytoczy  konkretne 
ustawy. Proponow ali odroczenie 
zatwierdzenia nowego statutu, ale 
ich w niosek przepadł w głosowa
niu.

P rzebiegow i sesji p rzy słu ch i
w ał się też były kierow nik GOK 
K r z y s z to f  K a z im ie r c z a k  (na 
zdjęciu na dole), który postanowił 
odnieść się do krytycznych uwag 
wójta.

- Jeśli dobrze zrozumiałem, mó
w ił pan, że dzieci nie mogły 

korzystać z zajęć, ponie
w aż GOK był czynny 

do 16. Ja k o ś  p rzez  
o sta tn ie  4 lata n ik t 
chyba n ie  n arzekał 
na pracę GOK, wręcz 
p rzeciw nie, rozm a- 

F  w iając ze m ną przed 
w yboram i w spom niał 

pan, że jest on prowadzo
ny bez zarzutu  - w ypom niał 

mu. - Szkoda, że n ie w spom niał 
pan, ile swojego pryw atnego cza
su poświęciliśm y w raz z małżon
ką na rozw ój ku ltu ry na terenie 
gminy. Jeśli chodzi o niespraw ne 
komputery, to m ają one 10 lat i do 
dziś funkcjonowały na miarę swo
ich możliwości. W budżecie GOK 
nie m iałem  p u n ktu  „rem onty", 
o czym  księgowa doskonale wie. 
D ocierały też do m nie plotki, że 
wójt zabiegał, abym jeszcze został 
na stanowisku. Mogę zapewnić, że 
nawet przez minutę wójt nie pod
jął ze m ną rozmowy „A może byś 

został jeszcze przez miesiąc, 
dwa?". Przed w yboram i 
, z a s y g n a liz o w a ł  m i 

p a n , że je ś l i  p rz e - 
\ gram, to będę się mu- 
I sia ł usunąć. Pow ie- 
; dział pan: „Co, jeśli 
przegrasz?". Przykre 

tylko, że choć p rze
pracowałem tu 22 lata, 

pan nie powiedział słowa

20 grudnia w Szkole Podstawowej 
w Zbytowej tradycyjnie odbyły się 
Jasełka. W tym roku było to bardzo 
rozśpiew ane przedstaw ienie. Na 
gitarze akompaniowała B. Kolarz, 
która z B. Włodarczyk i uczniami z 
klas I-VIII przygotowały całą uro
czystość. Wśród gości zaproszonych 
byli: burmistrz miasta i gminy Bie
rutów Piotr Sawicki, dyrektor CUW 
Iwona W iśniewska-Kocjan, sołtys 
wsi Zbytowa Urszula Zadka, emery
towani nauczyciele, rodzice i grono 
pedagogiczneszkoły.

Jedna z emerytowanych nauczy
cielek Krystyna Bujak, jak zawsze 
przy takich okazjach, odśpiewała 
piękną pastorałkę połączoną z ży
czeniam i świątecznymi. Po części 
artystycznej wszyscy zebrani zostali 
zaproszeni do wspólnego kolędowa
nia, a goście podziękowali aktorom 
słodkościami. Diana Adam ska

Atmosfera była nerwowa

„dziękuję". Nawet jeśli w ostatnich 
4 latach pomiędzy nam i nie ukła
dała się współpraca, to wypadało 
p od ziękow ać za w sp ó łp racę  w 
im ieniu m ieszkańców  gm iny czy 
radnych, z którymi nigdy nie mia
łem konfliktu. W  przeciwieństwie 
do pana ja złożyłem życzenia i gra
tulacje -  zaznaczył.

Wójt R obert Fryt (na zdjęciu po 
lewej) szybko odpow iedział byłe
mu rywalowi.

- Pokazuje pan to, co przez całą 
kam panię pokazyw ał -  w ytknął 
mu. -  Nigdy nam  pan nie zgłosił 
aw arii kom puterów , ja s5bie nie 
przypominam, zabiegał pan tylko 
o sprzątaczkę i o więcej funduszy 
na dni gminy. Nie będę pana pro
sił, żeby pan został i nie prosiłem. 
C zy ja  panu  p o w ied zia łem , że 
p ana zw olnię? Tego n ie p ow ie
d z ia łe m  nigdy. P rz y sz e d ł p an  
sam  do urzędu i ośw iadczył, że 
zgodnie z zapow iedzią odchodzi 
pan ze stanow iska, m am y na to 
świadków. Powiedział pan, że nie 
chce nic, żadnych odpraw, tylko 
jak  najszybciej się z tym  uw inąć. 
Podał pan swoje powody życiowe, 
dla których chce, aby to się odbyło 
do 31 października. Nigdy pana 
n ig d z ie  n ie  o b raża łem . G dyby 
było tak, ja k  pan opow iadał, że 
mamy już kogoś przygotowanego 
na pańskie m iejsce, to zrobiłbym  
wszystko, żeby ta osoba już tu w 
listopadzie czy grudniu przyszła, 
ale takow ej osoby nie m am , b ę
dziem y próbowali kogoś znaleźć. 
Nie ukryw am , że gdy się teraz na 
spokojnie przyjrzeliśmy, jak GOK 
funkcjonow ał, to z perspektyw y 
czasu  uw ażam , że w iele rzeczy 
można było jeszcze zrobić w inny 
sposób i będę tego od tej nowej 
o soby w y m agał, a le  n igd y p u 
blicznie nie zarzuciłem  panu, że 
pan źle w ykonyw ał obow iązki. 
M ów ił pan, że chciał, aby nasze 
relacje pozostały takie, jakie były 
w cześniej. M yślę, że pan dzisiaj

pokazuje, że niekoniecznie panu 
na tym  zależy, że dalej nie chcecie 
państw o m ów ić o dobru gminy. 
Niektórzy radni też nie wiem, czy 
są za dobrem  gminy, czy n ieko
n ieczn ie . Ja u cz y n ię  w szystko, 
żeby w spółpracow ać z każdym -  
deklarował wójt.

- Jak na razie pan nic nie robi w 
tym  kierunku -  odpowiedział mu 
Grzegorz W ójcik. -. Pan ma 8 rad
nych, my 7, więc wypadałoby dać 
nam chociaż stanowisko wiceprze
wodniczącego, ale nie, w y żeście 
wzięli wszystko!

- A od czego państw o zaczęli? 
Jakie pismo wysiali do wojewody? 
-  przypominał wójt.

- Przed w yborem  przew odni
czącego Rady zw róciłem  uwagę, 
że ustawa przewiduje, iż kandydct 
na przew odniczącego pow inien 
się wyłączyć z głosowania, szcze
gólnie w  naszym  przypadku, gdy 
Rada jest podzielona 8 do 7 - wyja
śnił Grzegorz Wójcik. - Chcieliśmy 
uzyskać negocjacje, rozmowy: „wy 
macie przewodniczącego, a my za
stępcę". Czy nie uważa pan, że to 
byłoby zasadne? - spytał.

- Uważam, że niezasadne były 
pisma -  odparł wójt.

Po chwili zaś rozgorzała kłótnia 
d otyczącego tego, która frakcja  
w poprzednich kadencjach jak». 
pierw sza rozpoczęła bezw zględ
nie zabieranie dla siebie w szyst
kich stanowisk. „Ja zawsze byłem 
w m niejszości!", „Nie, zaczynali
ście od w iększości!" -  spierali się 
oponenci. Następnie sołtys Radżo
wie M irosław  O stry w ypom niał, 
że przeciwnicy polityczni w czasie 
kam panii złożyli na niego donos 
do prokuratury. Wójt odparł, że to 
jem u ryw ale m ocniej „storpedo
w ali życie" licznym i anonim am i 
do organów  ścigania, a na końcy 
w szyscy żałow ali, że w takiej at
mosferze. .. zanikł w gm inie zwy
czaj spotkań opłatkowych.

Zbigniew N owak

lótKAOb 650 i
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Bawił się tu nawet znany detektyw... 

TW ARDOGÓRA • Towarzy
szyliśm y uczestnikom sylwe
strowego balu w Moszycach.

Ostatni dzień roku 2018 w Twar
dogórze, podobnie jak  w latacb 
u b ieg ły ch , m in ą ł b ezp ieczn ie .

N ajpierw  były d ługie kolejki po 
ostatnie zakupy. O godzinie 17 w 
bazylice została odprawiona przez 
ks. proboszcza K rzysztofa Bucy- 
ka SDB msza św. dziękczynna za 
przeżyty rok 2018 oraz nabożeń
stwo dziękczynne - przebłagalne.

Średnia wieku? Poniżej trzydziestki 

Ju ż  d z ień  w cz e śn ie j z a cz ęto  
p ró b o w a ć  d z ia ła n ie  fa je rw e r
ków. Także w  Sylw estra trudno 
było doczekać się m agicznej go
dziny 24:00, aby w spólnie odpa
lić  sz tu czn e  ogn ie . P rzy w itan o  
N owy Rok z każdej części miasta.

Na n ieb ie  p o jaw ił się kolorow y 
deszcz.

•W Tw ardogórze n ie m a zw y
czaju wspólnego witania Nowego 
Roku. N ieliczna grupa pojaw iła 
się na Rynku, by pow itać N owy 
Rok pod gw iazdam i. W ostatnim

dniu roku Panorama towarzyszyła 
uczestnikom  im prezy sylw estro
wej zorganizow anej w św ietlicy 
śro d o w isk o w e j w M o sz y ca ch . 
Długo po północy z różnych stron 
m iasta  obw ieszczano, że m am y 
nowy 2019 rok. 'Andrzej G łowacz

Akcja wymiany 
pieców
T W A R D O G Ó R A  • A ż trzy 
programy przewidują finansowe 
wsparcie dla osób gotowych do 
proekologicznego działania w 
swoich domach.

W czwartek 3 stycznia w św ie
tlicy w Moszycach odbyło się spo
tkan ie  in fo rm acy jn e  dotyczące 
dofinansowania wymiany pieców, 
burm istrz Paweł Czuliński przed
stawił programy, z których starać 
się można o dofinansowanie: Pro
gram ograniczenia niskiej emisji 
(PONE), Program Czyste Powietrze 
i Regionalny Program Operacyjny 
Województwa Dolnośląskiego na 
lata 2014 -2020 (RPO). Pierwszy i 
drugi są realizow ane w gm inie. 
Natomiast nad wdrożeniem trze
ciego programu trwają obecnie pra
ce. Kierownik Referatu Gospodarki 
Nieruchomościami i Ochrony Śro
dowiska Piotr Lizak wskazał, na co 
można uzyskać dotacje i jakie wa
runki należy spełnić. Do 21 stycz
nia należy złożyć wstępną dekla
rację, aby gmina mogła oszacować 
zapotrzebowanie mieszkańców. W 
PONE mogą zostać dofinansowa

ne działania związane z wymianą 
lokalnych źródeł ciepła zasilanych 
paliwami stałym i lub biom asą na 
nowoczesne źródła ciepła, tj. kotły 
gazowe, kotły na lekki olej opało
wy, piece zasilane prądem elek
trycznym, kotły na paliwa stałe lub 
biomasę charakteryzujące się para
metrami co najmniej jak dla kotłów 
5 klasy. Program skierowany jest 
do osób fizycznych, w tym prowa
dzących działalność gospodarczą 
w lokalu mieszkalnym zgłoszonym 
do dofinansow ania w ramach re
alizacji przedsięwzięcia, będących 
właścicielami, współwłaścicielami 
nieruchomości albo najemcami lo
kali komunalnych, które nie kwa
lifiku ją się do programu „Czyste 
Powietrze". Dotacja w tym progra
mie może wynieść do 50% kosztów 
brutto, przy czym górne limity tych 
kosztów to: dla domu jednorodzin
nego 20.000 zł, dla lokalu mieszkal
nego 14.000 zł, w przypadku ko
tłowni zasilającej w ciepło budynek 
wielorodzinny limit kosztów kwa
lifikowanych dla takiej inwestycji 
ustalany będzie w oparciu o liczbę 
obsługiw anych m ieszkań -  jako

Zainteresowanie było spore

iloczyn tej liczby i kwoty 8.000 zł. 
Program „Czyste Powietrze" dofi
nansowuje: inw estycje polegające 
na wymianie starych źródeł ciepła 
(pieców i kotłów na paliwa stałe) i 
montaż nowych źródeł ciepła, in
w estycje polegające na termomo- 
dernizacji budynków, montaż lub 
modernizację instalacji centralne
go ogrzewania i ciepłej wody użyt
kow ej, in sta la c ję  odnaw ialnych 
źródeł energii, montaż wentylacji 
mechanicznej z odzyskiem ciepła. 
Formą dofinansowania jest dotacja 
lub pożyczka uzależniona od mie
sięcznych dochodów w gospodar
stwie domowym. Korzystać z tego 
programu mogą osoby fizyczne, w 
tym prow adzące działalność go
spodarczą w lokalu mieszkalnym

zgłoszonym  do dofinansow ania 
w ramach realizacji przedsięwzię
cia, posiadające prawo w łasności 
lub będące w sp ó łw łaścic ie lam i 
jednorodzinnego budynku miesz
kalnego oraz osoby fizyczne, które 
uzyskały zgodę na rozpoczęcie bu
dowy jednorodzinnego budynku 
m ieszkalnego. W nioski składane 
są do W ojew ódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej we Wrocławiu. Pracownicy 
gminy służą pomocą przy składa
niu wniosku. Program RPO, który 
nie jest jeszcze uruchomiony, ma 
wspierać inwestycje polegające na 
wym ianie starych kotłów, pieców, 
urządzeń grzewczych wykorzystu
jących paliwa stałe (z wyłączeniem 
biomasy, tj. drewno i pellet), na źró

dła ciepła wykorzystujące biomasę, 
paliw a gazow e lub od naw ialn e 
źródła energii, wraz z wykonaniem 
wewnętrznych instalacji w budyn
ku, niezbędnych do prawidłowego 
funkcjonow ania nowego systemu 
ogrzewania, inwestycje polegające 
na podłączeniu do sieci ciepłow 
niczej, koszty dokum entacji, np. 
audyt energetyczny, inwestycje w . 
OZE jako elem ent uzupełniający 
p ro jek tu . M aksym aln a w artość 
dotacji to ok. 20.0000 zł w budynku 
jednorodzinnym, bliźniaku, zabu
dowie szeregowej oraz ok. 10.000 
z ł dla lokalu w budynku wieloro
dzinnym. Wartość dotacji nie może 
przekraczać 70% wydatków, które 
podlegają refundacji.

Andrzej Głowacz

Jedzie, Jedzie wóz strażacki
TWARDOGÓRA• Na nowym 
zakupie dla OSP w Twardogórze 
skorzystała także jednostka w 
Domasła wicach.

Wielkim świętem dia OSP Twar
dogóra w dniu 28 grudnia był przy
jazd nowego wozu bojowego. Dru
howie Marcin Badowski -naczelnik 
OSP i M ateusz Szczęch - prezes 
OSP o godzinie 20 w asyście wozów 
strażackich wjechali do Twardogó
ry. Nowa jednostka ratownictwa 
gaśniczego została sprowadzona z 
welska Białej. Przed świętami doko
nano płatności, rejestracji i odbioru 
technicznego. W piątek przyszedł 
ę jas na jazdę.

Samochód na podwoziu scanii 
jest wyposażony w .automatyczną 
skrzynię biegów, ma zbiorniki na 
2001 paliwa, co pozwala na 5 godzin 
ciągłej pracy. Posiada także zbiorni
ki na 3000 litrów wody i 3001 środka 
pianotwórczego. Zaopatrzony jest w 
najnowszą motopompę wysokoci
śnieniową, dalekosiężne reflektory, 
dwie radiostacje, praktyczne wnę
trze dla sprzętu gaśniczego.

Na powitaniu obócni byli bur
mistrz Paweł Czuliński, radna Ka
tarzyna Urbanek, podinspektor ds. 
zarządzania kryzysowego Krzysztof 
Konarzewski, druhowie strażacy z 
Twardogóry, Domasławic, Dobro
szyc oraz mieszkańcy Twardogóry.

Zakup wozu był dofinansowany 
ze środków Wojewódzkiego Fun
duszu Ochrony Środowiska i Go
spodarki Wodnej we W rocławiu, 
współfinansowany ze środków Ko
mendy Głównej Państwowej Straży 
Pożarnej oraz ze środków Samorzą
du Województwa Dolnośląskiego i 
środków własnych Gminy Twardo
góra.

Na przyjazd nowego pojazdu 
oczekiwali także druhowie strażacy 
z Domasławic, gdyż jeden z wozów 
strażackich dotychczas eksploato
wany w Twardogórze został prze
kazany właśnie im.

Andrzej Głowacz Burmistrz spojrzał na wszystko z góry

http://www.olesnica24.com
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Długi, dłuższy 
najdłuższy!

Sportowe 
echo gmin/

Trw ają H alow e M istrzostw a 
o Puchar Wójta gm iny Oleśnica. 
Za nam i I kolejka halow ej pitki 
nożnej seniorów . Grupa A (So- 
kołowice): Cieśle - Boguszyce Os. 
4:7, Boguszyce - Poniatowice 1:7, 
W szechśw ięte - Z arzysko 6:10, 
Ligota Polska - Dąbrowa 3:0 wo. 
TAB ELA
1. Poniatowice 1 3 7:1
2. Zarzysko 1 3 10:6
3. Boguszyce O s 1 3 7:4
4. Ligota Polska 1 3 3:0
5. C ieśle 1 0  4:7
6. Dąbrowa 1 O 0:3
7. Wszechświęte 1 O . 6:10
8. Boguszyce 1 O 1:7

Grupa B (Ligota Mała): Piszka- 
wa - Bogusławice 3:0 wo, Grębo- 
szyce - Świerzna 3:10, Smardzów 
- Nieciszów 4:14, Nowoszyce - So- 
kołowice 7:3

W sobotę 12 stycznia przepro
wadzona zostanie II kolejka. Gru
pa A (Sokołowice): W szechświę
te - Ligota Polska godz.l6. Cieśle
- Poniatow ice 16.50, Boguszyce
- Dąbrowa 17.40, Boguszyce Os.
- Zarzysko 18.30; grupa B (Ligo
ta Mała): Świerzna - Śokołowice 
godz.l6. Smardzów - Bogusławi
ce 16.50, Nowoszyce - Nieciszów 
17.40, Gręboszyce - Piszkawa 18.30.
TENIS STOŁOW Y
1. Sokołowice ' 4 6 8:4
2. Nowoszyce 4 4 6:3
3. Boguszyce 4 4 7:5
4. Krzeczyn 4 4 6:6
5. Bogusławice '4  O 0:9

W  niedzielę 13 stycznia w sali 
sp o rto w e j w S o k o ło w ica ch  o 
godz. 10 odbędzie się turniej piłki 
siatkowej kobiet. Artur Koziara

Wyjątkowe dziedzictwo
SYCÓW. Nowy rok rozpoczęto wspólnym kolęcJo-

W  so b o tę  C e n tru m  K u ltu ry  
in au g u row ało  sw ą d z ia ła ln o ść  
w 2019 roku. P ierw sze  p rzy go 
tow ane na sty czeń  w ydarzen ie, 
u trzym an e było jeszcze w  św ią
tecznym  nastroju : był to koncert 
kolęd i pastorałek. L icznie przy
b yła  p u b liczn o ść stan o w iła  d o
wód, że propozycja przypadła do 
gustu wielu mieszkańcom miasta, 
tym  bard ziej że na scenie m ogli 
podziwiać w ystępy swoich dzieci 
i przyjaciół.

Wśród zaproszonych gości moż
na było dojrzeć m.in. przew odni
czącego Rady M iejsk ie j Roberta 
D ziergw ę, dyrektorów  placów ek 
ośw iatow ych oraz stow arzyszeń, 
całemu widowisku przyglądała się 
też główna organizatorka dyrektor 
CK Paulina Syposz-Ciemny.

R ozp oczęli na jm łod si - grupa 
ta n e cz n a  Isk ierk i p row ad zona 
przez M ałgorzatę Bednarską. Dla 
n iektórych m aluchów  był to d e
b iut sceniczny, je d n a k  n ie  było 
widać po nich tremy. M ali artyści 
na deskach sceny zaprezentow ali 
piękny taniec do utw oru „Płynie 
czas" z filmu „Anastazja".

Po chwili przyszedł czas na pre
zen tac je  w okalne ich  starszy ch  
koleżanek z grupy Assol. U talen
tow ane p o d o p ieczn e  Je w g ie n i
ja  A n d ru szczak a (M ilena D yla, 
A gnieszka Perużyńska, A leksan
dra U lkow ska, Lena K otlińska i 
M onika Lew andow ska) zaśp ie
w ały nad żłóbkiem z figurką ma-

Koncert był starannie wyreżyserowany 

lego Jezusa takie utwory, jak „Nie 
było m iejsca dla ciebie" i „Zaśnij 
dziecino". D ziew częta pokazały, 
że drzem ie w nich ogrom ny po
tencjał, który na pewno dalej będą 
rozwijać.

N a stę p n ie  g ro m k im  g ło sem  
zaśp iew a ły  ch ó ry : R em ed iu m , 
W a d em ek u m  o ra z  S y co w ia cy  
-  w szy stk ie  p row ad zone przez 
K a z im ie rz a  C ich o n ia , k tó reg o  
zasługi dla um uzykalniania m ia
sta trudno przecenić. Tym razem

akom paniow ał w ystępującym  na 
pianinie, zaś w roli solisty przed 
chórem  w ystąpił H enryk Cybul
ski z utworem „Święty czas". Słu
chaczom  w krótce udzielił się na
strój, na ich twarzach pojawiły się 
ciepłe uśm iechy i w szyscy razem 
z arty stam i zaczęli nucić znane 
m elodie, ale m ogli też u słyszeć 
wiele mniej znanych, np. „Kolędę 
legionów".

N aw iązu jąc do w ojskow ej te
m a ty k i, p ro w a d z ą cy  im p re z ę

kierow nik  dom u ku ltu ry  Paw eł 
A dam czyk p rz y p o m n ia ł o w y
darzeniach znanych jako „rozejm 
b o ż o n a ro d z e n io w y " w 1914 r., 
kiedy pod w pływ em  melodii ko
lęd żołnierze przeciw nych stron 
w yszli z okopów i wspólnie świę
towali. Zwrócił również uwagę na 
n iezw yk le  bogate d zied zictw o, 
którym  może poszczyć się Polska 
-  ponad 500 zachow anych kolęd, 
kantyczek i pastorałek.

Zbigniew N owak

Mali aktorzy na scenie

Blisko 200 osób uczestniczyło w 
wieczorze kolęd zorganizowanym 
po raz siódmy przez zespół folklo
rystyczny Zbytowianki. Niedziel
na im preza, dzięki pom ocy Kola 
Gospodyń W iejskich i miejscowej 
jednostki OSP, jak zwykle była sta
rannie przygotowana. Wśród gości, 
którzy w niedzielne popołudnie 
pojaw ili się w w iejskiej św ietlicy 
w Zbytowej, byli m.in. burm istrz 
Bierutowa Piotr Sawicki, dyrektor 
SP Jan Perz, radny powiatowy Cze
sław Teleszko oraz proboszcz Anto
ni Kopciuch. Przyjechali mieszkań
cy niemal całej gminy.

Jak zwykle dzieci ze Szkoły Pod
stawowej w Zbytowej w ystaw iły 
jasełka. W role świętych, aniołów

Gospodynie wieczoru - Zbytowianki

i pastuszków wcielili się: Karolina 
Sobczyk, Karolina Kaczm arczyk, 
Lena Kuźma, Kinga Kędziora, Oli
wia Krzysiek, Alicja Gula, W ikto
ria Jurkiewicz, Urszula Matyjasik, 
Zosia Ślazyk, Jan Pietrus, Konrad 
Z adka, G racjan  P itchm an , Szy
mon Pocałujko, Filp Gałka, Daniel 
W ójciak , K aro lin a  K ow al, W ik
toria W ójciak, A licja Kociem ska, 
H ania Szym czyk, Kuba O siński, 
K ornelia M aściuk, G racjan Zby- 
lut, Brajan Wójciak, Kuba Stanyk, 
Laura Pietrus, Maciej Sulikowski, 
Emilia Zadka, Michał Skowronek. 
Uczniów przygotowały Beata Wło
darczyk i Beata Kolarz.

G łów ną atrakcją w ieczoru był 
sk ła d a ją cy  się  z dw óch cz ęśc i

w ystęp gospodyń św iątecznego 
przedsięw zięcia. Z esp ół Z byto
wianki, pod kierownictwem Hali
ny Krzemińskiej, wystąpił w skła
dzie: U rszula Zadka, A gnieszka 
O leś, A leksandra M atuszew ska 
(skrzypce), Barbara Matuszewska, 
Jadwiga Bestry, Beata Zbylut, Da
nuta Wojtas, Krystyna Sztal, Rena
ta Głęb, Śtanisława Ślazyk, Urszula 
Janiak, Małgorzata Noga, Mariola 
Zadka, Teresa Musielak, Weronika 
Pitra, Patrycja Pitra, Regina Wło- 
darczyk-Puchała, Wiktoria Kowal
ska, Aleksandra Kobryn, Szymon 
Członkow ski, M ichał Członkow
ski oraz szczególnie oklaskiwane 
w okalnie utalentow ane maluchy 
- 5-letnia Antosia Kochańska-Tuła

oraz 6-letni Tomek Członkowski. 
Zby towiankom towarzyszył zespół 
w składzie: Roman Członkowski i  
klawisze. Jerzy M astalerz - bęben, 
Ju styn a K ochańska - akordeon, 
Aleksandra Matuszewska - skrzyp
ce. Ciekawe aranżacje kolęd i pa
storałek przygotowała dyrygująca 
zespołem M atylda Członkowska. 
Plastycznym uzupełnieniem świą
tecznej scen o g rafii by ły  rzeźby 
miejscowego artysty Leszka Krze
mińskiego.

Niedziela w Zbytowej upłynęła 
na wspólnym kolędowaniu i kosz
towaniu świątecznych słod koścf 
których nie mogło zabraknąć w ten 
szczególny wieczór.

Grzegorz Huk

T A B E L A  
1, Nieciszów 1 3 14;4
2. Świerzna 1 3 10:3
3. Nowoszyce 1 3 7:3
4. Piszkawa 1 3 3:0
5. Bogusławice 1 0 0:3
6. Sokołowice 1 0 3:7
7. Gręboszyce 1 0 3:10
8. Smardzów 1 0 4:14

Duzi i mali kolędowali
ZBYTOWA. Wieczorki w Trzech Króli to w Zbytowej już tradycja.

Wyszło z tego 2UU metrów

SYCÓW • Pracy było mnóstwo, 
ale efekt - imponujący!

To na pewno najdłuższy łańcuch 
choinkowy w Sycowie. Niemal 200 
m etrów  b iało-czerw onych kółe
czek zostało w ykonane, oczyw i
ście ręcznie, przez uczniów Szkoły 
Podstawowej nr 3 w Sycowie w ra
mach akcji charytatywnej na rzecz 
dzieci z dystrofią mięśniową, pod
opiecznych K lin ik i R ehabilitacji 
Dziecięcej UMB.

Ł ańcu ch  zo sta ł ju ż  w ysłany i 
będzie częścią być może najdłuż
szego łańcucha w Polsce lub na 
świecie. Aby pobić rekord, łańcuch 
musi osiągnąć długość m inimum 
152 km. (OAI)

wanlem.

http://www.olesnica24.com
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SOLIDARNIE SPADAMY... 
Dla kibiców piłki nożnej w 

pow iecie to nie był udany rok. 
No, przynajmniej ta jego pierwsza 
połowa. Z IV ligą pożegnały się 
dwa nasze czołowe kluby - Pogoń 
Oleśnica i Wiwa Goszcz. 
„Pożegnanie z ligą" dla Pogoni było 
szczególnie przykre, bo nastąpiło 
w dniu, w którym obchodzono 73. 
rocznicę założenia klubu. MKS 
przegrał z Unią Bardo 0:5. Mate
matycznie miał jeszcze szanse, ale 
tydzień później informowaliśmy 
- „Koniec matematyki" - po porażce 
0:3 z Górnikiem Wałbrzych. Wtedy 
przed Wiwą Goszcz było jeszcze - 
jak w tytule naszej relacji - „Widmo 
spadku". Ale po następnej kolejce 
mogliśmy tylko zakomunikować 
„No i spadamy...". Nadzieje na 
lepsze jutro przyniosła druga część 
roku. Po rundzie jesiennej Wiwa 
jest liderem. Pogoń wicelidereift 
okręgówki. Zwycięzca wróci do 
IV ligi. Na w iosnę czekają nas 
ogromne emocje!

PS U JE K  PO NOW EMU. 
Inform ację o tym , że będzie 

now y org an izato r M em oriału  
Bogusława Psujka, ujaw niliśm y 
jeszcze w roku 2017. W tym roku 
ju ż  oficjalnie podaliśm y: „COB 
p rze jm u je  P su jka", a o b ieg u , 
organ izow anym  p ierw szy raz 
przez stow arzyszenie Cała O le
śnica Biega, napisaliśm y relację 
„R odzinny, ca łk iem  in n y ". Bo 
też na pytanie, czy ubiegłorocz
ny bieg był lepszy czy gorszy od 
poprzednich, odpowiedzieliśmy, 
że nie da się tego ocenić, bo był 
inny, zupełnie inny. Nie prowa
dzono klasyfikacji dzieci i szkół. 
Pobiegły tylko chętne dzieciaki 
(ok. 200). Brak nagród pieniężnych 
spowodował, że w biegu głównym 
nie było żadnych czołowych bie
gaczy. Czysto sportowych emocji 
zabrakło, ale było dużo muzyki, 
tańca, spontanicznej zabawy. W 
tym  roku prawdopodobnie M e
m oriał w róci do starej formuły. 
Przynajmniej bieg główny...

SEBA  JU BIL E U SZ O W Y .
- M ija 14 lat, od kiedy Seba-1 

stian patrzy na nas z najwyższej ] 
chmury. A ranga i rozmach turnieju ; 
jego imienia wciąż rosną. Z iarn o ,! 
które posiał, rozwija się. Niech się i 

dzieje - Sebastian, to dla ciebie! - j 

tymi słowami M ichał Kołaciński j 

otw orzył V Turniej Fu tsalow y i 
im ien ia  S e b astian a  M u s ia łk a .; 
Dzięki mocnemu wsparciu władz | 
miasta w  minionym roku tu rn ie j! 
poświęcony pamięci przedwcześnie : 
zmarłego dziennikarza Panoramy \ 
m iał szczególnie bogatą oprawę j 

i towarzyszyło mu wiele innych i 

atrakcji i akcji pomocowych. Pod-1 
czas W5?darzenia wolontariusze z j 

PCK zbierali pieniądze na rzecz i 

Kuby, który zm aga się z atopo- i 

wym zapaleniem skórjL Łącznie j 
na jego leczenie pozyskano 8.000 ! 
zł. W  konkursie w olontariackim i 

to właśnie turniej Seby, organizo-; 
wany przez Stowarzyszenie im. i 

Sebastiana Musiałka Futbalo, został i 
wybrany wydarzeniem roku.

Ro d z in n a  t r a d y c j a .
św ietny  w ystęp zanotow ał 

D am ian Bieniek, utalentow any 
kolarz z Oleśnicy na Mistrzostwach 
Polski w kolarstwie szosowym. W 
kategorii juniorów  na dystansie 
20 km  w ygrał duet D am ian Bie
niek, Jakub Byczkow ski z M oto 
Je lcz a -Ł a sk o w ice . W  d ru g im  
dniu w  ryw alizacji drużynow ej 
ju n io ró w  na d y sta n sie  4 4  km  
ty tu ł II w icem istrz ó w  zd oby ł 
zesp ół Bieńka - M oto Jelcz. Nic 
dziwnego, że tytu ł naszej relacji 
brzmiał: „Bieniek multimedalista". 
Damian, tym razem bez sukcesu, 
reprezentował Polskę jako jeden z 
dwóch juniorów w Mistrzostwach 
Św iata w  kolarstw ie szosow ym  
w Innsbrucku. Kolarski talent jest 
synem Janusza Bieńka (prowadzi 
sklep rowerowy Walbi w Oleśni
cy), reprezentanta Polski w kolar
stw ie szosow ym , rezerw ow ego 
na legendarny W yścig Pokoju. O 
tym napisaliśmy w artykule „Jaki 
ojciec, taki syn".

M e d a l e  z  w o d y . Kiedyś
był trenerem Borysa Salika, 

teraz z równym pow odzeniem  
przygotowuje do startów m.in. te 
dwie dziewczyny. Trener Wojciech 
Zawadzki ma dobrą rękę do pły
waków młodego pokolenia. Już na 
początku roku informowaliśmy, że 
Adela Piskorska dostała „Powołanie 
na pływanie", tzn. zakwalifikowała 
się do kadry Polski juniorek. Potem 
nastolatka zdobyła dwa brązowe 
medale w Mistrzostwach Polski 
15-Iatków. Zrelacjonowaliśmy ten 
występ pod tytułem „Dwa ma Ade
la". O podium ocierała się wtedy 
Adrianna Szwabińska. A niedawno 
mogliśmy z dumą zakomunikować: 
„One dwie, medale trzy". Z Zimo
wych Mistrzostw Polski 15-latków 
Ada przywiozła srebro i brąz, a Ade
la brąz. Piskorska świetnie pływa 
stylem grzbietowym. Szwabińska 
,to utalentowana kraulistka. Na ra
zie przeżywają piękną sportową 
przygodę. Może w yniknie z niej 
coś więcej?....

i ^ l O S Y  KARATE ĆWICZYLI 
j  W w  HIKARI. „Pojechaliśmy, 
i zobaczyliśmy i powalczyliśmy -  
5 Litwa zdobyta" - tak ten występ 
I podsumowano na oficjalnej stronie 
I klubu. My napisaliśmy po prostu: 
f „Kapitalny występ karateków". Bo 
I taki był. Hubert Pietrzak-Rogala w 
i konkurencji kata, Matylda Cichy 
I i Filip Nosol (w kumite) z Klubu 
i Karate Hikari w Oleśnicy zostali 
1 złotymi medalistami World Budo 
% Karate Children's Cup 2018. Mi- 
ł strzostwa odbyły się na Litwie. A 
j  dodatkowo srebrny medal przy- 
f wiózł Robert Lisowski (kata), a brą- 
I zowy dorzuciła do złota Matylda 
;» Cichy. - Nasi zawodnicy stworzyli 
s świetną drużynę, której nie dało 
i się złamać. Kiedy przegry wali- 
j śmy, nie spuszczaliśm y głowy, 
I ale przyjmowaliśmy werdykt z 
; pokorą. Gdy trzeba było stanąć 
, do repasaży, to walczyliśmy do 

końca - opowiadała Anna Koper, 
' trenerka medalistów.

l

K e v in  sa m  z  m e d a le m .
Medali Kevin Chmielewski z 

WKS Oleśniczanki, uczeń U Liceum 
Ogólnokształcącego w  Oleśnicy, 
wywalczył w tym  sezonie sporo. 
W maju z Mistrzostw Dolnego Ślą
ska w Lekkiej Atletyce przywiózł 
złoto i ty tu ł m istrza w ojew ódz
tw a w  skoku w zw yż oraz brąz 
w sztafecie 4 x 100 w  kategorii 
juniorów. Ale ten najcenniejszy - 
brązowy - zdobył w czerwcu, w 
Mistrzostwach Polski w kategorii 
U-20, w skoku wzwyż. Po prostu 
„Skoczył po brąz" - napisaliśmy. 
Rekord życiowy podopiecznego 
trenera Grzegorza Grzybka to 2 
metry. Czy utalentow any dzie
w iętnastolatek zdoła zrobić taki 
progres, aby za kilka lat skakać 
o 30 centymetrów wyżej? Wtedy 
mógłby walczyć nie tylko o meda
le M istrzostw Polski seniorów. A 
przypomnijmy, że rekord świata 
Kubańczyka Sotomayora wynosi 
2.45 i ma już ćwierć wieku...

I TATAROW SKA NA TATA- 
I Ml. Tak, tak, Ilona Tatarowska, 
i w łaścicielka firmy cateringowej 
i D rak s w  O leśnicy, to rów nież 
i znakom ita judoczka. W alczy w 

J kategorii masters. W  marcu wy- 
grała m iędzynarodow y O tw ar- 

i ty Turnieju Amatorów i M asters 
j Nastula Judo Cup rozgrywany na 
i zasadach „starego judo". O zawo- 
: dach napisaliśmy w artykule „mi- 
; strzyni tatam i". A w  czerw cu w 
j XVIU O tw artych M istrzostwach 
I Polski W eteranów zdobyła tytuł 
I m istrzyni Polski w kategorii F3, 

waga 57 kg. Pani Ilona kolekcjonuje 
tytuły - stąd i nasz tytuł był, nomen 

I omen, „Kolekcjonerka tytułów", 
j W  roku 2016 została m istrzynią 
I Polski masters, rok później wygrała 

j  Puchar Polski masters (startowała 
I  wtedy w wadze 63 kg). A w roku 

i 2017 dorzuciła do tego tytuł naj- 
I lepszej w Polsce, zaś mistrzostwo 
i obroniła w minionym roku, już w 
I wadze 57 kg.

CYCH SIĘ ORIENTUJE. Ki
bice z naszego powiatu wiedzą 

doskonale, że w ostatnich latach 
mamy sukcesy głównie w sporcie 
młodzieżowym. A od niedawna 
do juniorów  dołączyli „oldboje". 
O  k ra jo w ych  su k cesach  Ilony 
Tatarowskiej piszem y obok. A z 
kolei twardogórzanin Piotr Cych 
zapisał się w roku 2018 w pamięci 
występem na Mistrzostwach Świa
ta Masters w biegu na orientację. 
W zawodach w Kopenhadze i jej 
okolicach wzięło udział 4,5 tysiąca 
uczestników w wieku od 35 do 95 
lat z 45 państw. W  biegu sprin- 
terskim  Cych zajął 2. m iejsce w 
kategorii M50, wyprzedzając 230 
ry wałi w swojej kategorii wiekowej. 
W ten sposób przeszedł do histo
rii jako pierwszy z mieszkańców 
Dolnego Śląska i drugi w Polsce, 
który sięgnął po medal na zawo
dach tej rangi. Opowiedzieliśmy 
o jego starcie w  tekście „Sprint 
wicemistrza".

Le k k i k o n t a k t  n a  z ł o 
t o .  To była największa nie

spodzianka roku - mamy mistrza 
świata! Poinformowaliśmy o tym 
w relacji „Domian dominator!". 
M istrzem globu juniorów w kic- 
kboxingu federacji W FM C - w 
kategorii wagowej +80 kg (light 
contact) został M ichał Domian, 
17-latek z G rab ow n a M ałego  
(gm ina Twardogóra). M istrzo
stwa odbywały się w niemieckim 
Nordhorn. W zawodach wzięło 
udział ponad tysiąc zawodników 
z kilkudziesięciu państw. Swoją 
finałową walkę M ichał stoczył z 
zawodnikiem gospodarzy. Grabo- 
wianin trenuje od 2,5 roku w klubie 
Pitbull Milicz, a jego trenerem jest 
Arkadiusz Dwojak. Dotychczaso
wym sukcesem utalentowanego 
kickboksera był złoty medal w IV 
Turnieju Sztuk W alki w Kłodz
ku. M ichał jest uczniem II klasy 
technikum w Zespole Szkół im. 
Tadeusza Kościuszki w Miliczu.

' Jaki to był rok dla powiatowego sportu? Hm... „Różny, różnisty...” - jak mawiano w 
kabarecie. Rozczarowujący, bo przedstawiciele najpopularniejszej dyscypliny z dwóch 
najlepszych powiatowych klubów spadli o szczebel niżej w piłkarskiej hierarchii. Mile 
zaskakujący, bo reprezentanci powiatu zdobywali medale w mistrzostwach kraju, 
Europy, a nawet świata w dyscyplinach dotąd na naszym terenie niezbyt popularnych. 
Oto 10 wybranych sportowych wydarzeń mijającego roku...

http://www.olesnica24.com
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Zadecydowała czwarta kwarta

KKO wrócił na zwycięski szlak

Wygrali ją gospodarze i trium
fowali w całym meczu z rezerwą 
l-ligowca. 

T eam -P last KKO O leśn ica  
- WKK W rocław  8 5 :7 4  
(23:17, 16:17, 15:22, 31:18)

TEM -PLAST: Tomasz Gruba 22, Michał 
Zakrzewski 18, Dawid Piasecki 17,
Grzegorz Siworski 13, Kajetan Ludwisiak 
8, Marcin Stach 8, Krystian Woźny 3, Mak
symilian Banaszak, Pawet Cepuch, Michał 
Janiszewski, Szymon Narolski.

Emocjonujący i zacięty mecz obej
rzeli licznie obecni w hali Atola mi
łośnicy basketu. Rywalem zespołu 
Piotra Gliniaka były rezerwy WKK 
Wrocław.

Pierw sza część m eczu należała 
do gospodarzy, którzy po dw óch 
kw artach prow adzili 39:34. Fatal
na d la m iejscow ych była trzecia 
partia, którą przegrali 7 punktam i 
i goście wyszli na prowadzenie. W 
drużynie W KK nie do zatrzymania

był M ichał Sitnik, zdobywca aż 28 
punktów. O wszystkim miała więc 
rozstrzygnąć kw arta ostatnia. W 
nerwowej końcówce o wiele lepiej 
spisywali się Tomasz Gruba i spółka, 
którzy w ygrali ją  zdecydow anie i 
cały mecz różnicą 11 punktów.

Po porażce w Świdnicy Team-Plast 
wrócił na ścieżkę zwycięstw. Teraz 
przed oleśnickim zespołem dwa ko
lejne mecze u siebie: 12 stycznia z Hes 
BasketBall Wrocław, czyli liderem, a 
19 stycznia z KKS Siechnice.

TAB ELA
1. BasketBall 16 31 399
2. W KK  Wrocław 16 27 432
3. Wschowa 16 27 75
4. O leśn ica 15 26 88
5, Kobierzyce 16 24 79
6. Lubin 16 24 -98
7. Świdnica 14 22 100
8, Siechnice 15 22 -50
9. Śląsk 16 21 -23

10. Ziębice 16 21 -216
11. śzczaw no Zdrój 15 20 9
12. Kłodzko 14 20 -94
13. Złotoryja 15 16 -301
14. Legnica 14 15 -400

Dla Laury po raz szósty
w  Bierutowie wciąż pamiętają o 
utalentowanej, tragicznie zmar
łej, zawodniczce.

Laura Szczepaniak odeszła w lu
tym 2013 roku. Zmarła w w yniku 
obrażeń odniesionych w wypadku 
samochodowym w Świerznej. Re
nault scenie, w którym  była pasa
żerką, w ypadł z drogi i wpadł do 
rowu. Szesnastoletnia Laura, ciężko 
ranna, została przewieziona przez 
LPR do wrocławskiego szpitala. Po 
dwóch dniach zmarła.

Była utalentowaną zawodniczką 
zespołu piłkarskiego UKS Bierutów. 
Ukończyła gimnazjum w Bierutowie, 
a w chwili wypadku była uczennicą 
Zespołu Szkół Rolniczych w Namy
słowie.

W tym roku po raz szósty samo
rząd Bierutowa, UKS Bierutów i OKiS 
Bierutów zorganizują 26 stycznia 
Halowy Turniej Piłki Nożnej kobiet 
imienia Laury Szczepaniak. Zespo
ły  można zgłaszać do 21 stycznia. 
W pisowe w ynosi 150 zł. Kontakt: 
503-097-140. (ror)

Kwiecień górski
Michał Kwiecień z powodzeniem 
wziął udział w górskim etapo- 
wyńi biegu Triada Zimowa w 
Krościenku nad Dunajcem.

Michał Kwiecień z Bierutowskiej 
Grupy Biegowej pobiegł w Triadzie 
Maraton, w której udział wzięło 262

zawodników. W dwa dni pokonał, 
zasypane śniegiem, trzy trasy: 16 km 
w Gorcach, 11 km w Pieninach i 18 
km w Beskidzie Sądeckim.

W yniki M ichała Kwietnia: etap 
Gorce - 2:27:39, etap Pieniny -1:30:17, 
etap Beskid Sądecki -1:57:13. Łączny 
czas 5:55:09 dał mu 106. lokatę w 
open. W swojej kategorii był 47.

(is)

Siódemka Irka
Pielęgnować pamięć o Irku Maciasiu, ćać szansę piłkarzom z klubów 
(dużych i małych, zbierać na WOŚP - oto cele VII Memoriału.

12 i 13 stycznia 2019 r. w hali spor
towo-widowiskowej w Twardogórze 
odbędzie się VII Memoriał Ireneusza 
Maciasia w Halowej Piłce Nożnej. Na 
parkiecie już badycyjnie zobaczymy 
i najm łodszych adeptów futbolu, i 
wielu byłych znakomitych piłkarzy.

Plan gry jest następujący:
■ 12 s ty cz n ia  god z. 9 - roczn ik  
2008/2009
■ 12 stycznia godz. 12.30 - rocznik 
2006/2007
■ 13 s ty cz n ia  god z. 9 - roczn ik  
2010/2011
■  13 stycznia godz. 11.30 - dorośli 
(dziennikarze i sportowcy)

- T urniej po p ierw sze m a być 
upamiętnieniem Irka Maciasia. Po 
drugie ma dać możliwość zagrania 
ze sobą młodych piłkarzy z klubów 
dużych, jak Śląsk, jak M iedź, ale i 
tych z m ałych ośrodków  - mówi 
M ichel Thiry , który w raz z córka 
Gabrielą i twardogórskim GOSiR-em 
odpowiada za organizację M emo
riału. Z apraszało na niego w ielu 
znakom itych piłkarzy, trenerów i 
komentatorów.

A kto przyjedzie? Gościem  ho
norowym ma być Dariusz Sztylka 
- dyrektor sportowy Śląska Wrocław. 
Na liście zaproszonych są m.in. Artur 
Wichniarek, Kamil Kosowski, Jacek 
Krzynówek, Tomasz Kiełbowicz, Ma
rek Motyka. Piotr Włodarczyk, Janusz 
Kudyba, Remigiusz Jezierski, Marcin 
Wielgus, Tomasz Nakielski. Zagrać 
maja też piłkarze z naszego powiatu, 
m.in.: Krzysztof M ichalewski, To
masz Idziorek, Adam Maciejewski, 
Mirosław Mularczyk, Paweł Trzaska, 
Robert Szczot, Grzegorz Szewczyk.

Podczas turnieju odbędzie się li
cytacja w ramach WOŚP. A na niej 
czekają m.in. koszulki Legii Warsza
wa, Lechii Gdańsk, Wisły Kraków, 
M arusza Klicha, Jarosław a Jacha, 
piłki i plakaty Śląska Wrocław z au-

Trzy w stu
Trzy powiatowe zespoły w ran
kingu stu najlepszych klubów w 
województwie.

Portal DolFutbol stworzył ranking 
,,100 Najlepszych Drużyn Dolnego 
Śląska w  2018 roku". Pow stał na 
bazie w yników , które osiągnęły  
poszczególne drużyny w  m ijają
cym roku -  runda wiosenna sezonu 
2017/18 oraz runda jesienna sezonu 
2018/19.

L id erem  je s t  Z ag łęb ie  L ubin , 
przed Śląskiem Wrocław i Miedzią 
Legnica. Za zespołami Ekstraklasy 
znalazły się ekipy Chrobrego Gło
gów  (I liga) i G órnika Polkow ice 
(III liga). A  nasi?

Wśród 100 klubów sklasyfikowa
no trzy ekipy z naszego powiatu. 
39. je s t W iw a G oszcz, 42. Pogoń 
Oleśnica, a 83. W idawa Bierutów.

(ws)

Michel i Gabriela Thiry zapraszają

Świata w Piłce Siatkowej Mężczyzn, 
który Polacy obronili w 2018 roku 
na M Ś w Bułgarii i Włoszech, (ror)

Ciekawych fantów nie zabraknie

tografami, piłki i chusty z autografa
mi m.in. Adama Nawałki, rękawice 
bramkarskie Arkadiusza Malarza. 
A ostatnim nabytkiem do licytacji 
są rękawice M arcina Różalskiego, 
kick-boxera, zawodnika muay thai i 
mieszanych sztuk walki wagi ciężkiej, 
mistrza świata, jednej z najbardziej 
wyrazistych postaci w polskim MMA.

- W  tym roku planujemy też no
wość - loterię, w  której będą mogli 
wziąć udział wszyscy: kibice, za
wodnicy. A do wygrania będą piłki, 
plakaty, flagi z autografami - mówi 
nam G abriela Thiry.

Podczas zawodów odbędzie się też 
prezentacja pucharu FIVB Mistrzostw

IRENEUSZ MACIAŚ '
Ireneusz Maciaś, dziennikarz sporto
wy wrocławskich gazet, zmarł 25 lipca 
2006 roku, w wyniku obrażeń po potrą
ceniu przez samochód. Jechał wtedy 
na rowerze... Miał 37 lat. Urodził się w 
Brzesku. Kiedyś sam grat w pitkę. Był 
nawet w składzie lll-ligowej Sandecji ■ 
Nowy Sącz. Do Wrocławia przyjechał j 
na studia politologiczne. I tu złapał 
dziennikarskiego bakcyla. Dziennika
rzem był przez 15 lat. Jego największą 
pasją była piłka nożna, ale pisał także 
o boksie, kolarstwie i koszykówce. W 
2004 roku wybrano go na najlepszego 
dziennikarza sportowego na Dolnym 
Śląsku. Utalentowany dziennikarz był 
powszechnie łubiany w środowisku.: 
Miał specyficzne hobby: był birofilem 
- zbierał podkładki pod piwo. Osierocił i 
żonę i dwójkę dzieci. Został pochowa
ny na cmenatrzu w Kępnie. W ostatniej 
drodze towarzyszyli mu najbliżsi, przy
jaciele, a także m.in. trener Franciszek 
Smuda i kolarz Henryk Charucki. j,

Zenit trenuje z Ulkowskim
14 stycznia Zenit Międzybórz 
wraca do treningów. Już z no
wym trenerem.

W grudniu decyzją zarządu klu
bu Paweł Ulatowski przestał pełnić 
funkcję trenera pierwszej drużyny 
Zenitu. Poprowadził zespół w 30 
m eczach o punkty z bilansem : 21 
zwycięstw, 4 remisy i 5 porażek.

- Przejąłem drużynę, kiedy klub 
nie był w najlepszej sytuacji. Dzięki 
solidnej i profesjonalnej pracy udało 
mi się stworzyć zespół, który jest w 
stanie walczyć o najwyższe cele w 
swojej klasie rozgrywkowej. Budowa 
zespołu to jednak długofalowy pro
ces, którego nie dano mi dokończyć. 
M im o w szystko zam ykam  drzw i 
od szatni z podniesioną głową, zo
stawiając drużynę w bardzo dobrej 
kondycji. Wierzę, że nasza gra spra
wiła choć odrobinę radości kibicom 
przychodzącym na stadion. Chciałem

Sławomir Ulkowski wraca na trenerską 
ławkę
podziękować zawodnikom za zaan
gażowanie i wzorową atmosferę oraz 
wszystkim osobom szczerze odda
nym piłce nożnej w Międzyborzu. 
Życzę wytrwałości w walce o ligowe 
punkty i wielu sukcesów - napisał 
Paweł Ulatowski.

Zenit poprowadzi teraz Sławo
mir Ulkowski, były piłkarz i trener 
klubu. 14 stycznia międzyborzanie 
wracają do treningów na orliku w 
Bukowienie Sycowskiej.

(ws)

Pogoń zacznie ładowanie
...akum ulatorów  w połow ie  
stycznia.

Na poniedziałek 14 stycznia został 
zaplanowany pierwszy w okresie 
przygotowawczym trening senio
rów Pogoni Oleśnica. Zawodnicy 
spotkają się ponow nie po ponad

m iesięcznej przerw ie, aby szlifo
wać formę przed rewanżową rundą 
wrocławskiej okręgówki.

D rużyna M arcina Jurasika ma 
zaplanow ane w  okresie przygo
tow aw czym  8 sparingów  - patrz 
ramka.

(ws)

POGOŃ SPARUJE
26.01 Zefka Kobyla Góra (okręgówka 
Kalisz)
2.02 Pogoń Syców (A klasa)
6.02 GKS Rychtal (okręgówka Kalisz)
9.02 Bór Oborniki Śląskie (A klasa)
16.02 Lechia Dzierżoniów (III ligą)
23.02 Piast Wrocław Żerniki (IV liga)
2.03 GKS Mirków (IV liga)
9.03 Polonia-Stal Świdnica (IV liga)

http://www.olesnica24.com
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PRACA
■  Zatrudnimy RECEPCJO
NISTĘ. Praca lekka, łatwa, 
przyjemna i bardzo ciekawa. 
Oferujemy umowę o pracę 
oraz dobre wynagrodzenie. CV 
na adres: hotel@hotelamber.pl
■  Zatrudnię pracowników z 
Ukrainy - mężczyzn. Tel. 601- 
951-678.
■  Przyjmę operatora maszyn 
budowlanych. Kontakt w godz.
7.00 do 15.00. Tel. 71 398 39 
43,605 246 269.
■ Biuro Rachunkowe B i
lans, zatrudni pracownika 
na stanowisko KADRY-PŁA- 
CE w Sycowie oraz Oleśni
cy. Wymagane: minimum 
3 lata stażu pracy na w/w 
stanowisku, umiejętność 
samodzielnego prowadze
nia dokumentacji kadro-

I wej,wykonywania list płac, 
rozliczania ZUS jak również 
znajomość obowiązujących 
przepisów Firma zapewnia 
dpdatkowe ubezpieczenie 
na leczenie w najlepszych 
placówkach, różnego ro
dzaju dopłaty, możliwość 
dalszego podnoszenie kwa
lifikacji na szkoleniach opła
canych przez pracodawcę, 
oraz bardzo dobre warunki 
pracy. CV ze zdjęciem pro
simy przesyłać na adres: 
bilans_romaniuk@interia.pl
■ Biuro Rachunkowe Bi
lans zatrudni księgowych 
w Sycowie oraz Oleśnicy. 
Wymagane: minimum 3 lata 
stażu pracy w księgowości, 
umiejętność sam odziel
nego prowadzenia Podat
kowej Księgi Przychodów 
i Rozchodów oraz Pełnej 
Księgowości jak również 
znajomość obowiązujących 
przepisów. Firma zapewnia 
dodatkowe ubezpieczenie 
na leczenie w najlepszych 
placówkach, różnego ro
dzaju dopłaty, możliwość 
dalszego podnoszenie kwa
lifikacji na szkoleniach opła
canych przez pracodawcę, 
oraz bardzo dobre warunki 
pracy. CV ze zdjęciem pro
simy przesyłać na adres; 
bilans_romaniuk@interia.pl
■  Zatrudnimy elektro-konser- 
watora, zastępcę kierownika 
gospodarstwa rolnego. Tel.

62/7310 800.
■ Zatru dn ię  m ężczyzn  
(praca fizyczna). Tel. 880- 
577-649.
■  Poszukujemy pracowników 
do tartaku w  Sokołowicach. 
Tel. 536-276-506.

SPRZEDAM
■ Pralki, lodówki, zmywarki 
z Niemiec - 220 zł/szt. Tel. 
790-883-249.
■ Sprzedam tanio kamień 
ogrodowy (granit) na skal- 
niak lub aranżację ogrodu. 
Tel. 601-785-163.
■ Sprzedam lub wynajmę 
tablicę reklamową przy ru
chliwej trasie Oleśnica - Spa- 
lice. Tel. 606-874-272.
■  Tanio kamień do aranżacji 
ogrodu (granit, nieregularne 
bryty). Tel. 601-785-163.
■ Sprzedam antyki; lampy 
naftowe, zegary „kapliczki 
oraz emaliowany chlebak 
metalowy. Tel. 507-070-947.
■  Sprzedam drewno opałowe, 
tel. 536-230-187.

KUPI
■  Kupię książki, płyty. Dojazd, 
gotówka 509-675-586, 508- 
245-450.

USŁUGI
■ Remonty mieszkań, do
mów, malowanie, gładzie, 
panele, regipsy. Tel. 603- 
795-542.
■ Rozniosę każdą ilość  
ulotek reklamowych. Tylko 
poważne oferty. Tel. 698- 
242-632.
■  Naprawa pralek Waldemar 
Płaneta, ul. Chopina 7. Tel. 
314-49-33, 0-601-78-86-87.

■ Okna PCV. Naprawa i 
serwis. Dobroszyce. Tel. 
602-381-937, WWW. oknana- 
pokolenia.pl.
■  Okna PCV, żaluzje. RATY. 
Wykonujemy posadzki z mixo- 
kreta. Oleśnica, ul. Wrocław
ska 30B. Tel. 71/314-95-49, 
606-874-272,
■  Pranie dywanów i tapicerki 
meblowej. Tel. 604-511-683.
■  Pranie dywanów, kanap, 
aut. Tel. 535-679-346.

FINANSE

T iT ri
■  gotowkowe, 

konsolidacyjne,
■  bankowe i pozabankoY.e
■ bez BIK
Oleśnica, ul. Młynarska 

717, parter 
Tel. 71-721-81-67.

■ Biuro Rachunkowe „De
kret”. Oleśnica, ul. Wiśniowa 
5. Dla nowych firm 1. mie
siąc gratis. Tel. 605-418-580.

UBEZPIECZENIA

Biuro: O leśnica  
ul. M łynarska 7 
lok. nr 7 parter

TURYSTYKA
■ Centrum Międzynarodo
wych Przewozów Autokaro
wych, wyjazdy codziennie z 
Oleśnicy, Sycowa, Wrocła
wia. BILETY LOTNICZE, 
PROMOWE-zniżki do 90 %. 
OPAL-Rzemieślnicza 10, tel. 
71-398-14-06, Kilińskiego 4 
(koło Biedronki). Tel. 71-399- 
93-22. Rezerwuj na www. 
OPAL.olesnica.pl.
■  Egzotyka-przedsprzedaż 
2018/19. Rabat do 1000 zł. 
OPAL Oleśnica Rzemieślni
cza 10 (obok PKS,w Galerii, 
przy postoju taksówek). Tel. 
71-398-14-06,Kilińskiego 4

(koło Biedronki), Tel.71-399-93- 
22. Rezerwuj na www.OPAL. 
olesnica.pl.
■  Wyspy Zielonego Przylądka 
3700 zł. OPAL Oleśnica Rze
mieślnicza 10 (obok PKS,w 
Galerii, przy postoju taksówek). 
Tel. 71-398-14-06,Kilińskiego 
4, (koło Biedronki). Tel.71-399- 
93-22. Rezerwuj na www. 
OPAL.olesnica.pl.
■  Lato 2018,40% zniżki,par
king za 1 zł, zaliczka 10%, 
dziecko 690 pin. OPAL Ole
śnica Rzemieślnicza 10 (obok 
PKS w  Galerii, przy postoju 
taksówek), Tel. 71 398-14-06, 
Kilińskiego 4 (koło Biedronki), 
tel. 71-399-93-22. Rezenwuj na 
www.OPAL.olesnica.pl
■  Codziennie last minutę - ty
dzień 999 zł, wszystko w cenie. 
OPAL Oleśnica, Rzemieślni
cza 10 (obok PKS,w Galerii, 
przy postoju taksówek). Tel. 
71-398-14-06,Kilińskiego 4 
(koło Biedronki), Tel,71-399-93- 
22. Rezerwuj na www.OPAL. 
olesnica.pl.
■  Gruzja 1999 zł. OPAL Ole
śnica Rzemieślnicza 10 (obok 
PKS,w Galerii, przy postoju tak
sówek). Tel. 71-398-14-06,Ki
lińskiego 4 (koło Biedronki). 
Tel. 71-399-93-22. Rezerwuj 
na www.OPAL.olesnica.pl.
■  Rejs po Karaibach - Barba
dos, Dominikana, Martynika, 
Saint Lucia 4463 zł wszystko 
w cenie OPAL Oleśnica Rze
mieślnicza 10 (obok PKS, w 
Galerii, przy postoju taksówek). 
Tel.71 398-14-06, Kilińskiego 4 
(koło Biedronki), tel.71-399-93- 
22. Rezerwuj na www.OPAL. 
olesnlca.pl.
■  P ie lg rz y m k a  do Z iem i 
Świętej 1999 zł, bilety wstępu 
w  cenie. OPAL Oleśnica, tel. 
71-398-14-06, 71-399-93-22. 
Rezerwuj na www.OPAL.ole- 
snica.pl.
■  Albania, Chorwacja, Czar
nogóra 12 dni z Oleśnicy, 1659 
zł. OPAL Oleśnica Rzemieśl
nicza 10 (obok PKS, w Galerii, 
przy postoju taksówek). Tel. 71 
398-14-06, Kilińskiego 4 (koło 
Biedronki), tel. 71-399-93-22. 
Rezerwuj na www.OPAL.ole- 
nica.pl.
■  Bułgaria-wszystko w cenie, 
7 dni, 886 zł. OPAL Oleśnica 
Rzemieślnicza 10 (obok PKS w

^ O M P U T E R O W ^

Instalacja systemu, naprawa, wymiana ekranu laptopów w 
24 godziny! Oleśnica, ul. Kopernika 10 

(teren byłego POM-u).
Tel.602-771-432,71-399-3g-53.wgodz. 8-16.

56-400 Oleśnica 
ul. 3 Maja 16 

tel./fax 71-7981101  
kom. 693 444 250

w w w .a m -fo l.p l
G raw erow anie  

i c ięcie  laserem  CO2
I s i l im f iR lA Ł A C H

I ARTYKUŁACH WŁASNYCH  
ORAZ POWIERZONYCH

- szkolenia bhp
- kursy operatorów 

wózków widłowych
- uprawnienia SEP, palaczy CO

Tel. 507-823-846

- papier
- skóra 
-guma
- drewno
- długopisy

- aluminium anodowe
- szkło
- pleksi
- laminaty grawerskie 

oraz wiele innych
 ̂ Personalizowane prezenty na każdą okazję

ZDJĘCIA NATYCHMIASTOWE
• ZDJĘCIA DO DOWODÓW, 

PASZPORTÓW, LEGITYMACJI
• PORCELANKI NAGROBKOWE:

- CZARNO-BIAŁA -155 ZŁ
- KOLOROWA -180 ZŁ

100 LAT GWARANCJI 
SUPER JAKOŚĆ. SUPER CENA  

Oleśnica, ul. 3 Maja. Tel. 71-314-24-26

Galerii, przy postoju taksówek). 
Tel. 71-399-93-22. Rezerwuj 
na www.GPAL.olesnica.pl.

M IESZKANIA

SPRZEDAM
Ogłoszenia osób 

fizycznych o sprzedaży 
mieszkań kosztują 

1 zł/słowo

■  Sprzedam mieszkanie 90
w  pałacu w  Bogusław i- 

cach, I p., 2 garaże, 2 piwnice,
108.000 zł do negocjacji, Tel. 
608-116-023.

WYNAJMĘ
■  Do wynajęcia mieszkanie 
3-pokojowe w  Oleśnicy, Tel. 
697-602-969,
■  Do wynajęcia dom w środ
kowej szeregówce 120 m^, 
garaż, ogródek, ogrzewanie 
gazowe i piecowe, Oleśnica, 
ul. Kościuszki 32. Tel. 882- 
067-492.
■  Do wynajęcia mieszkanie 
2-pokojowe, Oleśnica, ul. Mic
kiewicza. Tel. 512-679-253. 

KUPIĘ
■  Kupię mieszkanie 2-pokojo- 
we do III p. w Oleśnicy najlepiej 
w nowym budownictwie. Tel. 
794-541-126.
■  Kupię 2-pokojowe mieszka
nie (może być do remontu) 40 
mL Tel. 601-906-979.
■  Kupię mieszkanie 2-pokojo
we w Oleśnicy do 50 parter 
lub winda, spółdzielcze w ła
snościowe. Tel, 694-001-011.

LOKALE
■ Do wynajęcia hala 150 m̂ , 
Oleśnica, ul. Reymonta. Tel. 
797-285-641.
■  Sprzedam sklep spożyw
czy o pow. 200mL na działce 
16 arów w Siekierowicach,
380.000 zł. Tel. 500-237-218.

DOMY
■ Sprzedam dom o pow. ok. 
130 m̂  przy ul. Przyjaźni w

Oleśnicy na działce 611 m̂ , 
po generalnym remoncie 
w środku podzielony na 2 
mieszkania ze wspólnym 
wejściem, z możliwością 
połączenia w 1. Tel. 661- 
895-195.
DZIAŁKI BUDOWLANE
■  Kupię działkę budowlaną w 
Oleśnicy. Tel. 603-848-915.
■ Sprzedam działkę bu
dowlaną w Oleśnicy przy 
ul. Przyjaźni/Krzywoustego 
o pow. 1008 mL Tel. 661-895- 
195.
■ Kupię na terenie Oleśni
cy lub na obrzeżach miasta 
grunt z przeznaczeniem na 
działalność gospodarczą o 
powierzchni 04 lub 0,5 ha. 
Tel. 71-314-94-89,607-973- 
314.
■  Sprzedam działki usługo- 
wo-budowlane i budowlane, 
media na granicy działek w So
kołowicach. Tel. 609-065-559.
■  Kupię działkę budowlaną w 
Oleśnicy lub okolicy. Tel. 792- 
560-913.

GARAŻE
■  Do wynajęcia miejsce par
kingowe ul. Hallera 14. Tel, 
506-553-609.
■ Kupię garaż murowany 
na terenie Oleśnicy, własno
ściowy, suchy, bez przecie
kającego dachu, w dobrym 
stanie. Tel. 601-785-165.
ROLNICZE
■ Sprzedam humus. Tel. 
601-975-633.
■  Skup zboża. Ferma Drobiu 
Sokołowice 90a. Tel. 601-774- 
667, 71-314-88-92.
■  Sprzedam pole w Poniato
wicach, dwie działki 5 i 6 ha, 
obsiane pszenżytem. Tel. 692- 
032-877.

F2WIERZETA
■  Chcesz mieć czworonoż
nego przyjaciela? Zaadoptuj

N A R Z Ę D Z IO W N I A
Praca dla operatorów 
CNC, elektrodrążarek, 

ślusarza narzędziowego.
 ̂Praca w Oleśnicy, tel. 606 930 757.

WYCIĄG Z OGŁOSZENIA  
Wójt Gminy Dobroszyce 

ogłasza
I przetarg nieograniczony ustny na sprzedaż

nieruchomości położonych w Strzelcach, gmina Dobroszyce, 
powiat Oleśnica, woj. dolnośląskie. Na działki zostały wydane 
decyzje o warunkach zabudowy dla inwestycji polegającej, każda 
na budowie budynku mieszkalnego jednorodzinnego z garażem 
wraz z niezbędną infrastrukturą techniczną.
1. Działka niezabudowana nr 297/7 o pow. 0,1079 ha, objęta 
księgą wieczystą nr WR1E/00073573/3 bez obciążeń.
Cena wywoławcza wynosi: 30.000,00 zł netto, wadium wynosi:
3.000.00 zł.
2. Działka niezabudowana nr 297/8 o pow. 0,1282 ha, objęta 
-księgą wieczystą nr WR1E/00073573/3 bez obciążeń.
Cena wywoławcza wynosi: 30.000,00 zł netto, wadium wynosi:
3.000.00 zł.
3. Działka niezabudowana nr 297/5 o pow. 0,1325 ha, objęta 
księgą wieczystą nr WR1E/00073573/3 bez obciążeń.
Cena wywoławcza wynosi: 30.000,00 zł netto, wadium wynosi:
3.000.00 zł.
Do ceny osiągniętej w przetargu dolicza sie podatek VAT w wy
sokości 23%.
Przetarg na ww. nieruchomości odbędzie się w dniu 12 lu
tego 2019 r.: dla działki nr 297/7 o godz. 9:00; dla działki nr 
297/8 o godz. 9:30; dla działki nr 297/5 o godz. 10:00 w Urzę
dzie Gminy Dobroszyce, Rynek 16, pokój nr 14 (sala narad), 
I p. Wadia na ww. pozycje winne zostać wpłacone do dnia 07 
lutego 2019 r. na konto nr 09 9584 1034 2004 0400 3001 0001. 
Pełną informację dotyczącą nieruchomości oraz przetargu za
wiera ogłoszenie wywieszone w Urzędzie Gminy Dobroszyce, 
oraz na stronie www.dobroszyce.pl oraz www.bip.dobroszyce. 
pl. Szczegółowe informacje można uzyskać w Urzędzie Gminy 
Dobroszyce, ul. Rynek 16, pokój 22, II p. tel. 071-314-11-67 wew. 
22 oraz mail: nieruchomosci@dobroszyce.pl.

■ Nowoczesne instalacje 
grzewcze, gazowe i wod
no-kanalizacyjne, montaż i 
serwis kolektorów słonecz
nych renomowanych firm. 
Klimatyzacja i wentylacja 
oraz roboty ziemne. Tel. 604- 
406-519.

SKUP ZŁOMM

USŁUGI 
REKLAMOWE 

f-PIECZĄTKI od ręki
• wydruid wieiiioformatow« 
'W izytó w id , szyldy 
•w yd ru k i oprawa prac 

V* znaczki o ko lia.

■  Awaryjne otwieranie samo
chodów i mieszkań. Tel. 601- 
76-12-82.

Kryształowy

1 8 4 6 0 TbI.
__________ 602-459-919

http://www.olesnica24.com
mailto:hotel@hotelamber.pl
mailto:bilans_romaniuk@interia.pl
mailto:bilans_romaniuk@interia.pl
http://www.OPAL
http://www.OPAL.olesnica.pl
http://www.OPAL
http://www.OPAL.olesnica.pl
http://www.OPAL
http://www.am-fol.pl
http://www.GPAL.olesnica.pl
http://www.dobroszyce.pl
http://www.bip.dobroszyce
mailto:nieruchomosci@dobroszyce.pl
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jednego z bezdomnych psów 
lub kotów wyłapanych z tere
nu powiatu oleśnickiego na 
zlecenie Urzędu Miasta. Tel. 
71-798-21-90.

■ZD R O W IE
■  Psychodietetyk. Tel. 887- 
048-156.
■  Gabinet Rehabilitacji ZDRO- 
VIT - Pałacyk, ul. Wojska Pol
skiego 12 piętro I - Tel. 664- 
054-817. Terapia manualna, 
masaż, elektroterapia, magne- 
toterapia, krioterapia, laser, fala 
uderzeniowa.

L E K A R S K I E
■ ZBIG N IEW  O LE JN IK  
specjalista chirurg ortopeda- 
-traum atolog, O leśnica, ul. 
Krzywoustego 3c, w torek i 
czwartek 16-18, Twardogóra, 
ul. Krzywoustego 2, piątek 
9-11. Rejestracja tel. 71-398- 
60-23.
■  Maria Tarnawska - pedia
tra, neonatolog, poniedziałek, 
czwartek 17-19. Ul. Ceglana Ib. 
Tel. 314-99-55, 601-459-308.
■  GABINET STOMATOLO
G IC ZN Y - lekarz dentysta 
Grzegorz Masternak. Oleśnica, 
ul. Żytnia 28. Tel. 503-155-095.
■ KATARZYNA HORNUNG 
- lekarz chorób wewnętrz
nych, specjalista reumato
log przyjmuje w poniedziałki i 
czwartki od 16 do 18 przy ulicy 
Wschodniej 7. Tel. 314-43-53.
■ Lek. med. Andrzej Bana
szak - specjalista ginekolo- 
g-położnik, wtorki - piątki od 
godz. 16; USG - poniedziałki

16-17. Centrum Medyczne 
Qmed. Oleśnica, ul. Krzywo
ustego 2 a. Tel. 71-396-21-70, 
602-131-992.
■  UROLOG - lek. Stanisław 
Pawlak, konsultacje, USG we 
wtorki i czwartki od godz. 17. 
Centrum Medyczne Daszyń
skiego, Oleśnica, ul. Daszyń
skiego 2 A, tel, 71-396-21-70, 
kom, 603-953-465.
■ Protezy zębowe - wyko
nawstwo, naprawy. Leszek 
Pastuła. Oleśnica, ui. Mickie
wicza 3,1 p. Tel. 603-934-901.
■ Lek. med. TADEUSZ MA- 
CIEJCZYK - prywatny ga
binet internistyczny, wizyty 
domowe. Oleśnica, ul. Ko
pernika 12. Tel. 506-213-536.

KARDIO-DENTAL 
SPECJALISTYCZNA STOMATOLOGIA  

I KARDIOLOGIA 
PEŁNA D IAGNO STYKA 

KARDIOLOGICZNO-NACZYNIOWA 
• ORTODONTA
• CHIRURG STO M ATO LOGICZN Y na NtFZt
• P R O T E T Y K A  na N ? Z

Oleśnica, ul. Wojska Polskiego 56e/5 
Tel. 888-148-930, www.kardio-dental.com.pl

NFZ, LUXMED - bezpłatnie 
oraz wizyty prywatne 

Dermatolog bez kolejki
C.M. Hipokrates. Oleśnica, 

ul. Wrocławska 41. Tel. 71-398-33-23.
hipokrates-olesnica.pl

KARDIOLOG
Wioletta Braciszewicz 

przyjmuje 
w poniedziałki 

od godz. 12 
i środy od godz. 15 
przy ul. Paderewskiego 7H 

Rejestracja codziennie 9 do 11 
Tel. 071-314-47-01, 0-603-740-985

A L E R G O L O G
Jo lan ta  Hołda 

O le ś n ic a , Laboratorium  
P R O M ED  

ul. K rzyw oustego 3C 
S y c ó w , ul. D aszyń sk ieg o  4 

re jestracja : 604 19 19 91 
szczegó ły : 

w w w .a le rg o lo g -h o ld a .p l

OGŁOŚ SIĘ NA CAŁY POWIAT!

OGŁO SZEN IE

Spółdzie ln ia  M ieszkaniowa „Zacisze”  w  O leśnicy  
ogłasza przetarg i n ieograniczone ofertow e na : 
Świadczenie usług w  zakresie drobnych robót 
ogólnolsudow lanych w  zasobach SM „Zacisze.

1. w  ofercie  należy podać:
•  S taw kę roboczogodziny (R) i składniki cenotw órcze (K^, Z, Kz).
•  A ktua lny  w yciąg w ygenerow any z CEiDG .
•  O gó lną  cha rak te rys tykę  firm y tj. zatrudn ien ie , czy firm a je s t p ła tn ik iem  podatku 
VAT, zakres św iadczonych usług, referencje itp.
•  O świadczenie oferenta, że nie zalega z płatnościam i w Urzędzie Skarbowym  i ZUS
•  A ktua lna  polisa ubezp ieczeniow a firmy,

2. S zcze g ó ło w y  try b  p rze ta rgu  o k re ś lo n y  je s t w  „R eg u lam in ie  p rze p ro w ad zan ia  
p rze ta rg ó w  na roboty, d o s ta w y  o ra z  us ług i na rze cz  S pó łd z ie ln i M ieszkan iow e j 
„Zacisze” w  O leśn icy”.

3. Pisem ne oferty, zaw iera jące podane powyżej inform acje należy składać w  siedzi
bie Spółdzielni przy ul. Kochanowskiego 5; w  pok. 103 do dnia 23.01.2019 r. do godz. 
9:30 O tw arc ie  o fe rt nastąpi w  dniu 23 .01.2019r. o godz. 10:00 w  sali w idow iskow ej 
w  s iedzib ie  SM „Z ac isze” (1 p iętro) ul. Kochanow skiego 5 w  O leśnicy.

4. B liższych inform acji udziela Dział Techniczny, pok. 112, tel. 071 798 20 37 lub 38.

5. O becność oferentów  przy  otw arciu  o fe rt nie je s t obow iązkowa.

6. Spółdzie ln ia zastrzega sobie prawo sw obodnego w yboru  oferenta oraz un iew aż
nienia prze targu bez podania przyczyn.

GABINET UROLOCICZNO- 
-CHIRURGICZNY 

lek. med. Tomasz Piskożub
i środy 15.30 ■ 18.30

 soboty 10.00 - IS.00_______

Oleśnica Bystre, ul. W rzosow a 2. 
Rejestracja: 71-75-75-210,500 22 28 28, 
 www.urologolesnica.pl____

Twardogóra, ul. Gdańska 16 
(Przychodnia W AMED) 

czw artk i 15 :30-17:30

REJESTRACJA - 71 314 3111
Przychodnia Specjalistyczna

DOKTORA
www.janeczko.pl 

Oleśnica, (4. 15
CHIRURGIA 4-USG

dr n. med. Andrzej Janeczko 
specfalista chirurgii ogSInet

ORTOPEDIA
Jacek Kowcdski 

speclalisto ortopedo, troumotolog
USG + BIOPSJE TARCZYCY

Łukasz Janeczko

SPECIAUSTYCZNY GABINET 
MH>YCYNYRC»ZII«CI

Kofcnzyno Janeczko-Pwssok 
specjaSsta medycyny rodzkmej

DIAGNOSTYKA I LECZENIE 
O Z ^  ORAZ OOROSIYCH 
BADANA USG JAMY BRZLGZNEJ 
DOPPLER tpM C DOGŁOWOWTOt

Prywatny Gabinet Onkologiczny 
Dr med. Mariusz Krawczyk 
Specjalista chirurg-onkolog 

• pełna diagnostyka gruczołu 
p iersiow ego, USG piersi, biopsje, 
zabiegi operacyjne

- USG tarczycy, w ęzłów  chłonnych, 
ślinanianek,jęder-biopsje

-b ad an ie  znamion 
barw nikow ych - derm atoskopia

- konsultacje onkologiczne 
i ogólnochirugiczne

Ci-̂ Med 01̂ ic a 'u l .  Daszyńskiego zA 
Środy godz. 16-18. Rej tei. 71/396-21-70

Oleśnica, ul. Łąkowa 2 
Tel. 71-314-95-10, 693-395-448

AUTO-MOTO
POMOC 

DROGOWA 
Tel. 601-936-766.

O P E L
■ Opel corsa D 2007 r., 1,2 
benzyna + LPG, 217.000 
km, zadbany. Cena 14.000 
zł. Tel. 881-055-334. 
M E R C E D E S
■  B-klasa, 2,0,2011,21.000 

zł. Tel. 577-162-520. 

R E N A U L T
■  Grand scenie, 2,0, 2004, 
ub ezp ieczen ie  i OC w a ż
ne do V  2019, w spom aga
nie kierownicy, hak, relingi

dachowe, elektryczne szyby, 
8.300 zł. Tel. 663-461-205, 
693-767-407. 

D O S T A W C Z E  
■  lveco 35 S12, największy, 
2,3 diesel, 2008, 16.000 zł. 
Tel. 577-162-520,

S ig m a  - m e c h a n ik a  
p ojazd o w a  

O leśn ica  
ul. Kopernika 13 

D ia g n o sty k a  
k o m p u te ro w a , 
s p rz e d a ż  o p o n  

now ych i używanych
Tel. 785-524-801.

U R ZĘD O W E  
ZŁO M O W AN IE P O JA ZD Ó W

- w ystaw iam y za św ia d cz e n ia  do  w yd zia łó w  
kom u n ikacji o raz  firm  u b e zp ie cze n io w y ch  
przy odbiorze pojazdu

- za każdy pojazd płacimy gotówką
- pojazdy odbieramy własnym transportem - GRATIS

Stacja Demontażu Pojazdów Cieśle k, Oleśnicy.
Tel, 601-725-681, 726-202-020.

W U L K A N IZ A C JA  

' (SliP(sXkK7 UMM

S tę p in  72 A . Te l. 697-917-614.
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O głoszenia  p rzy jm u je  B iu ro  

Ogłoszeń w  Oleśnicy, ul. Młynarska 4B. C zynne od p on ied zia łku  d o  p ią tku 
:. 10-13,15-17.

Wizyty prywatne, 
domowe, konsultacje. 
Oleśnica, ul. Hallera 25 

gabinet nr 28 parter.

C 71 715 68 78 
  ----
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POSZUKUJEMY 
WŁAŚCICIELA- 
młody pies, znale
ziony przy drodze 
między Smolną a 
Zbytową. Charak
terystyczną cechą 
psa iest krótki ogon.

FRYTKA-m łoda, 
przyjazna i uwiel
biająca głaskanie 
kotka. Frycia ma 
problemy neurolo
giczne. Jednak nie 
przeszkadzają jej w 
życiu codziennym.

KONTAKT W SPRAWIE ADOPCJI: 531-111-336, 517-076-620

BRUTUS-odebra
ny interwencyjnie z 
powodu zaniedbania. 
Dzięki wolontariu
szom ma się świetnie 
i ponownie zaufał lu
dziom. Jest zaszcze
piony i wykastrowany.

B E Z A -  cudownej 
urody kotka w wieku 
1,5 roku. Z każdym 
dniem otwiera się 
na ludzi. W najbliż
szym czasie mała 
będzie poddana za
biegowi sterylizacji.

D Ż E K I-  aktywny 
i wesoły pies w 
wieku 4 lat. Ideal
ny towarzysz dla 
osób lubiących 
długie spacery , 
Dżeki ma aktualne 
szczeoienia.

http://www.olesnica24.com
http://www.kardio-dental.com.pl
http://www.alergolog-holda.pl
http://www.urologolesnica.pl
http://www.janeczko.pl
mailto:panorama@dyskietka.pl
http://www.olesnica24.com
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REGAŁ METALOWY
OCYNKOWANY

180 X 90 X 40 cm

64—

castorama
o  Castorama Wrocław Korona 
j 51-421 Wrocław, ul. Krzywoustego 125A 

tel.: 7132 08100, fax: 71 32 08 200 
Sklep czynny w godzinach:

, Pon-sob: 6:30 - 21:00, Nd: 9:00 - 20:00*
’  Tylko W niedziele handlowe. Zapraszomy do naszego sklepu internetowego czynnego 24/7

KUPUJ ONLINE 
RÓWNIEŻ W 

WOLNE NIEDZIELE

castóraiTio.pl

http://www.olesnica24.com

